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Osnovni podatki o glasilu

Odgovorna urednica: 
Tanja Grabrijan

Pomočnica odgovorne urednice, 
oglasno trženje: Stanka Jošt

Tehnični urednik: Tomaž Koprivc

Uredniški odbor: 
Nina Pader Topole, Rok Deželak, 
Nika Teraž, Miha Gartner,  
Mojca Knez Jovan

Izdajatelj: Občina Laško, 
Mestna ulica 2, 3270 Laško

Naslov uredništva: 
Laški bilten – Občina Laško, 
Mestna ulica 2, 3270 Laško
 tel. 03 7338 712, 
 faks 03 7338 740 

internet: www.lasko.si 

e-naslov: bilten@lasko.si

Lektoriranje: Mojca Knez Jovan

Grafična priprava in tisk: 
Present, d. o. o.,
Dolenjska c. 43, 1000 Ljubljana

Naklada: 5.150 izvodov

Brezplačen izvod glasila prejme 
vsako gospodinjstvo v občini.
Glasilo je vpisano v razvid medijev 
Ministrstva RS za kulturo pod 
zap. št. 1191.

Fotografija na naslovnici:
Rok Deželak: Jubilanti

Naslednja številka predvidoma izide 
15. februarja 2023.

Prispevke in oglase je treba 
oddati do 31. januarja 2023 
na e-naslov bilten@lasko.si.

RADIJSKA ODDAJA ŽUPANOVA URA

Župan je gost na Radiu Celje vsak prvi 
torek v mesecu.  
Naslednja oddaja bo 10. januarja 2023.

Na radiu Aktual Kum bo občinski utrip 
župan predstavil 28. decembra 2022 
(zadnja sreda v mesecu).
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Spoštovane bralke, cenjeni bralci  
Laškega biltena,

vsako leto nas doleti. Ta »brzina časa«, kjer dnevi mi-
nevajo tako hitro, da se »le dvakrat okrog obrnemo« in 
že je tu december. Zaključuje se pisano in pestro leto 
2022, kar je bilo moč med drugim razbrati tudi iz bogas-
tva raznolikih prispevkov, objavljenih v vseh letošnjih 
številkah našega občinskega glasila. 

Leto, ki se zaključuje, je bilo jubilejno in slovesno tudi 
za nekatera zelo aktivna društva v občini Laško. Tako 
smo letos slavili s Planinskim društvom Laško, ki je 
proslavilo 100 let delovanja in 70 let delovanja Planins-
kega doma na Šmohorju, njihovo slavje pa je bilo povezano tudi z 110. obletnico smr-
ti Laščana Frana Orožna, geografa in ustanovitelja Slovenskega planinskega društva.

Praznovali so čebelarji in čebelarke Čebelarskega društva Laško, ki so v letošnjem 
letu obeležili 120 let organiziranega čebelarjenja - marljivega in čebelam predanega 
dela. Imamo tudi dva visoka glasbena jubileja, saj okroglo obletnico slavita kar dve 
pihalni godbi, ki z muziciranjem prinašata veselje v srca ljudi. Železničarska godba 
Zidani Most slavi 120 let, Laška pihalna godba 160 let. Visoki jubileji, ki jim velja čes-
titati.

Ob debatiranju uredniškega odbora o številnih obletnicah, ki zaznamujejo letošnje 
leto, se je ob snovanju oktobrske številke porodila ideja, da ustvarimo namensko nas-
lovnico, ki vse naštete jubileje tudi predstavlja in jih slavi. Hvaležni smo predstavni-
kom društev - Darji Šolar iz ČD Laško, Juriju Vidcu iz PD Laško, Roku Turnšku iz 
Železničarske godbe Zidani Most in Marku Šanteju iz Laške pihalne godbe, ter odlič-
nemu fotografu Roku Deželaku, da so s skupnimi močmi ustvarili čudovito »jubilej-
no« naslovnico. Lokalne volitve so botrovale zamiku izdaje te naslovnice, da je names-
to oktobra, svoje mesto dobila v decembru. Zagotovo bolje tako, saj je sedaj dobila nov 
podpomen. Na njej je namreč tudi novoizvoljeni župan Občine Laško.

Super volilno leto je med drugim postreglo z lokalnimi volitvami, spremembami v 
sestavi občinskega sveta in novim imenom na mestu župana. Marko Šantej bo po 16 
letih županovanja nasledil dolgoletnega župana Občine Laško Franca Zdolška. Prav 
je, da se na tem mestu uredniški odbor dosedanjemu županu zahvali za korektno so-
delovanje ter za avtonomno in samostojno delovanje uredniškega odbora Laškega bil-
tena, ki ima vseskozi v prvi vrsti v mislih ustvarjanje glasila za ljudi – za Laščane. 

A Laški bilten je današnjo podobo dobil ravno z začetkom prvega županskega man-
data Franca Zdolška. Takrat je bila namreč osnovana nova vsebinska shema občins-
kega glasila, ki je namesto enkrat letno od leta 2007 začela izhajati šestkrat letno. Vse-
bino pa niso ustvarjali le zaposleni na občinski upravi v obliki poročil, kot je to bilo 
poprej, temveč tudi aktivna društva, posamezniki, zainteresirana javnost. Laški bilten 
je v zadnjih 16 letih postalo glasilo, ki je obvezno branje prenekaterega občana. Ki pri-
naša informacije o dogajanju v lokalnem okolju, predstavlja novitete, zanimive portre-
te Laščanov, ki ozavešča in informira. Laščani smo ga vzeli za svojega. Predvsem zato, 
ker ga v največji meri ustvarjamo in kreiramo prav mi – občani Laškega.

Nina Pader Topole,
članica uredniškega odbora

Z željo, da bi Laški bilten ostal v vaših srcih tudi v naslednjem letu,  
vam uredniški odbor Laškega biltena želi srečno in srčno 2023!  

Naj prinese veliko lepega, naj predstavlja nov začetek k boljšemu jutri.
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LOKALNE VOLITVE 2022

20. novembra so potekale lokalne volitve za župana, občin-
ski svet in svete krajevnih skupnosti. Volilna udeležba je bila 
za 3 odstotke višja kot leta 2018, saj je glasovalo kar 52,31 od-
stotkov volivcev. Tako kot pred štirimi leti je bila tudi tokrat 
najvišja udeležba na volišču Turistična kmetija Pirc na La-
homšku, kjer je volilo dobrih 56 odstotkov volivcev tega vo-
lišča, najnižja pa na voliščih Anton Vresk na Polani in Gasil-
ski dom Zidani Most, kjer je svoje glasove oddalo le dobrih 35 
odstotkov volivcev. 

V 2. krogu županskih volitev, ki je potekal 4. decembra, je 
bila volilna udeležba nekoliko nižja, in sicer 48,46 odstotna. 
Tudi v drugem krogu je bila volilna udeležba najvišja na vo-
lišču Turistična kmetija Pirc na Lahomšku, kjer je glasovalo 
dobrih 52 odstotkov volivcev, najnižja pa ponovno na volišču 
Gasilski dom Zidani Most, kjer je glasovalo le slabih 18 od-
stotkov volivcev.

Na letošnjih volitvah smo dosegli rekordno udeležbo na 
predčasnem glasovanju, ki je bila v 1. krogu 5,5 odstotna (597 
volivcev), v 2. krogu pa skoraj 7 odstotna (758 volivcev). Za 
primerjavo: leta 2010 je predčasno glasovalo 109 volivcev, leta 
2014 182 volivcev, leta 2018 pa 415 volivcev. V drugem krogu 
županskih volitev smo torej zabeležili rekordno udeležbo na 
predčasnem glasovanju.

PO ŠTIRIH MANDATIH BO FRANCA ZDOLŠKA NA 
ŽUPANSKEM MESTU NASLEDIL MARKO ŠANTEJ

Za volitve župana sta potekala dva kroga glasovanja. V prvem 
krogu je največ, to je 2.617 glasov zbral Marko Šantej (Mlada 
moč občine Laško), kar je dobrih 46 %. Sledil mu je Franc Zdol-
šek (SLS) z 2.118 glasovi, kar je dobrih 37 %. Marjana Mačkoška 
(Gibanje Svoboda) je volilo 547 volivcev, kar je slabih 10 %, Šte-
fanijo Pavčnik (SDS) 319 volivcev, kar je slabih 6 %, Davorina 
Cizeja (Resni.ca) pa 56 volivcev, kar je slab odstotek volivcev.

Ker v prvem krogu nobeden izmed kandidatov ni prejel več 
kot 50 % glasov, je bil za izvolitev župana potreben drugi krog 
glasovanja. Marko Šantej je bil s 3.428 glasovi oz. 65,2 % izvo-
ljen za župana. Franc Zdolšek je prejel 1.830 glasov oz. 34,80 %.

V OBČINSKEM SVETU JE NAJVEČ MANDATOV DOBILA 
MLADA MOČ OBČINE LAŠKO

V občinskem svetu si mesta deli pet političnih strank in dve 
neodvisni listi. Največ mandatov – 8 jih ima Mlada moč občine 
Laško, SLS ima 4 mandate, po 3 mandate imata Gibanje Svobo-
da in SDS, po dva SD in N.Si, en mandat pa Lista Ljudje ljudem. 

Tako v občinskem svetu ne bo več predstavnikov DeSUS oz. 
Naše dežele, novinka pa je nova politična stranka Gibanje Svo-
boda, ki ima tri mandate. 

V primerjavi z volitvami leta 2018 so enako število mest v 
občinskem svetu ohranili SDS, N.SI in Lista ljudje ljudem. Mla-
da moč občine Laško je pridobila tri mesta, SLS je izgubila eno 
mesto, SD pa je izgubila kar dve mesti. 

V prejšnjem mandatu je bilo od 23 svetnikov oz. svetnic 10 
žensk, v novem mandatu jih je le 6. 

Kot zanimivost še podatek, da je najmlajša članica v občin-
skem svetu stara 21 let, najstarejši član pa 71 let. Povprečna sta-
rost vseh članov in članic novega občinskega sveta ostaja enaka 
kot v prejšnjem mandatu, to je 47 let.

V 23-članski občinski svet so bili izvoljeni:
• v 1. volilni enoti (območje KS Laško): 

1. Marko Šantej (Mlada moč občine Laško),
2. Danijela Bevk Knez (Mlada moč občine Laško),
3. Tomaž Aljaž Vesenjak (Mlada moč občine Laško),
4. Marjan Kozmus (SD),
5. Robert Medved (SDS),
6. Boštjan Vrščaj (Lista ljudje ljudem)
7. Marjan Mačkošek (Gibanje Svoboda)
8. Nuša Konec Juričić (SLS).

• v 2. volilni enoti (območje KS Rečica, Marija Gradec, Vrh 
nad Laškim in Šentrupert):
1. Enej Kirn (Mlada moč občine Laško),
2. Katja Goluh (Mlada moč občine Laško),
3. Mario Vrbovšek (Mlada moč občine Laško),
4. Uroš Deželak (SDS),
5. Roman Tušek (N.Si),
6. Matej Kodrun (Gibanje Svoboda),
7. Marjan Belej (SLS),
8. Matjaž Pikl (SLS).

• v 3. volilni enoti (območje KS Rimske Toplice, Jurklošter, 
Sedraž in Zidani Most):
1. Borut Karl (Mlada moč občine Laško),
2. Liza Škorja (Mlada moč občine Laško),
3. Uroš Lukič (SD),
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4. Štefanija Pavčnik (SDS),
5. Jože Senica (N.Si),
6. Janja Sluga (Gibanje Svoboda),
7. Janko Cesar (SLS).

Konstitutivna seja novega občinskega sveta bo predvidoma 21. 
decembra.

Tanja Grabrijan

VOLITVE V SVETE KRAJEVNIH SKUPNOSTI

Volitve za člane svetov krajevnih skupnosti na območju obči-
ne Laško so prav tako potekale 20. novembra 2022. Za Svet Kra-
jevne skupnosti Laško v volilnih enotah 2 in 5 so 4. decembra 
potekale ponovne volitve. Izvoljeni so bili naslednji kandidati: 

I. KRAJEVNA SKUPNOST LAŠKO 
Za volitve članov Sveta Krajevne skupnosti Laško je obmo-

čje krajevne skupnosti razdeljeno na 5 volilnih enot, v katerih 
se voli 11 članov sveta. 

V volilni enoti 1 se je volilo 3 člane sveta in izvoljeni so: 
1. Rok Remic,
2. Dragica Čepin, 
3. Danijel Lapornik. 

V volilni enoti 2 se je volilo 2 člana sveta in izvoljena sta: 
1. Uroš Krampušek, 
2. Jasna Založnik. 

V volilni enoti 3 se je volilo 3 člane sveta in izvoljeni so: 
1. Matic Košak, 
2. Rudolf Kavzer, 
3. Simon Golouh.

V volilni enoti 4 se je volilo 2 člana sveta in izvoljena sta: 
1. Peter Hohkraut, 
2. Martin Kokotec. 

V volilni enoti 5 se je volilo 1 člana sveta in izvoljen je: 
1. Milan Padežnik. 

II. KRAJEVNA SKUPNOST REČICA 
Za volitve članov Sveta Krajevne skupnosti Rečica je obmo-

čje krajevne skupnosti razdeljeno na 3 volilne enote, v katerih 
se voli 8 članov sveta. 

V volilni enoti 1 se je volilo 3 člane sveta in izvoljeni so: 
1. Nino Petek, 
2. Katja Goluh, 
3. Simon Pušnik. 

V volilni enoti 2 se je volilo 2 člana sveta in izvoljena sta: 
1. Darko Trbovc, 
2. Dejan Kolšek. 

V volilni enoti 3 se je volilo 3 člane sveta in izvoljeni so:
1. Darko Lah, 
2. Klavdija Lah, 
3. Ivan Kušer. 

KRAJEVNA SKUPNOST MARIJA GRADEC: 
Za volitve članov Sveta Krajevne skupnosti Marija Gradec 

je območje krajevne skupnosti razdeljeno na 4 volilne enote, v 
katerih se voli 10 članov sveta. 

V volilni enoti 1 se je volilo 3 člane sveta in izvoljeni so: 
1. Marjan Salobir, 
2. Matej Gorišek, 
3. Roman Cerovšek. 

V volilni enoti 2 se je volilo 2 člana sveta in izvoljena sta: 
1. Jernej Oblak, 
2. Uroš Deželak. 

V volilni enoti 3 se je volilo 1 člana sveta in izvoljen je: 
1. Ivan Dečman. 

V volilni enoti 4 se je volilo 3 člane sveta in izvoljeni so: 
1. Mitja Moškotevc, 
2. Stanko Platovnjak, 
3. Janez Gradišnik. 

KRAJEVNA SKUPNOST VRH NAD LAŠKIM: 
Za volitve članov Sveta Krajevne skupnosti Vrh nad Laškim 

je območje krajevne skupnosti razdeljeno na 4 volilne enote, v 
katerih se voli 7 članov sveta. 

V volilni enoti 1 se je volilo 3 člane sveta in izvoljeni so: 
1. Damjan Deželak, 
2. Stanko Selič, 
3. Marija Kotar. 

V volilni enoti 2 se je volilo 1 člana sveta in izvoljen je: 
1. Robert Knez. 

V volilni enoti 3 se je volilo 1 člana sveta in izvoljen je: 
1. Janko Tovornik. 

V volilni enoti 4 se je volilo 2 člana sveta in izvoljena sta: 
1. Silvester Verbovšek, 
2. Martina Gradišnik. 

KRAJEVNA SKUPNOST ŠENTRUPERT: 
Za volitve članov Sveta Krajevne skupnosti Šentrupert je ob-

močje krajevne skupnosti razdeljeno na 3 volilne enote, v kate-
rih se voli 7 članov sveta. 

V volilni enoti 1 se je volilo 3 člane sveta in izvoljeni so: 
1. David Knafelc, 
2. Uroš Knafelc, 
3. Adrijana Zajc. 

V volilni enoti 2 se je volilo 2 člana sveta in izvoljena sta: 
1. Katja Šmerc, 
2. Mihael Gunzek. 

V volilni enoti 3 se je volilo 2 člana sveta in izvoljena sta: 
1. Drago Pušnik, 
2. Dušica Križnik. 

KRAJEVNA SKUPNOST RIMSKE TOPLICE: 
Za volitve članov Sveta Krajevne skupnosti Rimske Toplice 

je območje krajevne skupnosti razdeljeno na 3 volilne enote, v 
katerih se voli 8 članov sveta. 

V volilni 1 enoti se je volilo 3 člane sveta in izvoljeni so: 
1. Bojana Kustura, 
2. Mitja Knez, 
3. Žiga Jelenc. 

V volilni enoti 2 se je volilo 2 člana sveta in izvoljena sta:
1. Klemen Žagar, 
2. Amadej Vidmar. 

V volilni enoti 3 se je volilo 3 člane sveta in izvoljeni so: 
1. Marina Pozaršek, 
2. Jože Klepej, 
3. Matjaž Bezgovšek. 
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KRAJEVNA SKUPNOST JURKLOŠTER: 
Za volitve članov Sveta Krajevne skupnosti Jurklošter je ob-

močje krajevne skupnosti razdeljeno na 3 volilne enote, v kate-
rih se voli 9 članov sveta. 

V volilni enoti 1 se je volilo 3 člane sveta in izvoljeni so: 
1. Franc Lesičar, 
2. Gregor Stopinšek, 
3. Maruša Horjak. 

V volilni enoti 2 se je volilo 3 člane sveta in izvoljeni so: 
1. Jožef Veber, 
2. Miroslav Lavrič, 
3. Željko Grofelnik. 

V volilni enoti 3 se je volilo 3 člane sveta in izvoljeni so: 
1. Primož Palčnik, 
2. Aleksander Bezgovšek, 
3. Jaka Hliš. 

KRAJEVNA SKUPNOST SEDRAŽ: 
Za volitve članov Sveta Krajevne skupnosti Sedraž je obmo-

čje krajevne skupnosti razdeljeno na 2 volilni enoti, v katerih se 
voli 6 članov sveta. 

V volilni enoti 1 se je volilo 3 člane sveta in izvoljeni so: 
1. Nataša Vidic, 
2. Jožef Koprivc, 
3. Anja Vanco. 

V volilni enoti 2 se je volilo 2 člana sveta in izvoljena sta: 
1. Alojz Podkoritnik 
2. Julita Pilih. 

KRAJEVNA SKUPNOST ZIDANI MOST: 
Za volitve članov Sveta Krajevne skupnosti Zidani Most je 

območje krajevne skupnosti razdeljeno na 4 volilne enote, v ka-
terih se voli 7 članov sveta. 

V volilni enoti 1 se je volilo 2 člana sveta in izvoljena sta: 
1. Robert Hribšek,
2. Janez Krivec. 

V volilni enoti 2 se je volilo 2 člana sveta in izvoljena sta: 
1. Julijan Peterkovič, 
2. Dejan Matek. 

V volilni enoti 3 se je volilo 1 člana sveta in izvoljen je: 
1. Jože Jakopič. 

V volilni enoti 4 se je volilo 2 člana sveta in izvoljena sta: 
1. Franc Babič, 
2. Valentina Pavlović. 

Stanka Jošt 

Poročilo Občinske volilne komisije Laško o izidu glasovanja 
na volitvah za župana, člane občinskega sveta in svetov kra-
jevnih skupnosti si lahko preberete na občinski spletni strani 
www.lasko.si pod zavihkom LOKALNE VOLITVE 2022.

PROSLAVA OB OBČINSKEM 
PRAZNIKU

V ponedeljek, 7. novembra 2022, smo v Kulturnem centru 
Laško z občinsko proslavo praznovali občinski praznik, ki ga 
Občina Laško praznuje ravno 7. novembra. Podelila so se ob-
činska priznanja, dobili smo častnega občana, podelili pa smo 
tudi štiri jubilejne listine.

Župan je v pozdravnem nagovoru izpostavil, da se s sode-
lavci občinske uprave trudi uresničiti čim več idej, obenem pa 
izpostavil, kaj vse se je naredilo tako v zadnjem letu kot letih 
poprej, saj se zaradi epidemije nismo mogli družiti in obeležiti 
občinskega praznika, kot smo ga lahko ponovno letos. Obenem 
je čestital vsem občankam in občanom ob prazniku ter vsem 
prejemnikom občinskih grbov, ki jim je grbe in listine tudi po-
delil.

V kulturnem programu so nastopili Big band Laško, pod 
vodstvom Franja Mačka, s solistkama Saško Nemec Tahirović 

in Majo Šturm Razboršek ter plesalci Glasbene šole Laško-Ra-
deče, ki vadijo pod mentorstvom Špele Medved.

NAZIV ČASTNI OBČAN SE JE PODELIL JOŽETU SADARJU 
ZA DOLGOLETNO USPEŠNO DELO NA PODROČJU 
GOSPODARSTVA IN DRUŽBENEGA ŽIVLJENJA.

Jože Sadar se je po študiju 
ekonomije najprej zaposlil v 
Železarni Štore, nato je odšel 
v Pivovarno Laško, kjer je de-
lal na področju investicij. Pos-
topoma je napredoval v vodjo 
komercialnega sektorja in bil 
vse do upokojitve v letu 2003 
član nadvse uspešne vodstve-
ne ekipe pivovarne. Ta čas je 
lepo opisal v knjigi „Laški pi-
vovarji v obdobju 1963-2003, 
ki jo je izdal v samozaložbi v 
letu 2014.
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Vse do osamosvojitve je aktivno delo-
val v delovnih organih podjetja, v druž-
benopolitičnih organih občine, bil de-
legat v skupščinskih in samoupravnih 
organih občine, raznih komisijah, še po-
sebej na področju gospodarstva ter orga-
nih krajevne skupnosti. V KS Laško je bil 
član organov ter v času od 1974 do 1978 
predsednik Sveta KS. V tem času so se 
v mestu Laško končno začele asfaltira-
ti ulice in poti, v obrobnih vaseh gradi-
ti vodovodi, nabavila so se večja delovna 
sredstva in stroji. Po osamosvojitvi pa je 
in še deluje v vrsti društev. 

Na področju društvenega dela in živ-
ljenja je bil ves čas zelo aktiven. Pri špor-
tu, na področju rokometa in košarke, je 
aktivno deloval tako kot igralec in kot 
funkcionar. Košarkarski klub Laško je 
vodil dobrih 22 let. Neprecenljiva je nje-
gova vloga pri zagotavljanju vrhunskih 
razmer za košarko in športa kot celote v 
Laškem, predvsem pri gradnji dvorane 
Tri lilije. Je tudi častni član Košarkarske-
ga kluba.

V času vodenja pihalne godbe od leta 
1985 do 1998, ko je godbo pod okri-
lje vzela Pivovarna Laško, so se nabavila 
nova glasbila, godba je zrasla v moderni 
orkester z zavidljivimi rezultati na po-
dročju pihalnih godb in mažoretk.

Velik pečat je Jože Sadar pustil v Turi-
stičnem društvu Laško, v odborih za pri-
reditev Pivo in cvetje. Za svoje uspešno 
delo je dobil številna družbena priznanja. 
Med drugimi tudi Red dela in zlati grb 
Občine Laško. 

ZLATI GRB JE PREJEL ANDREJ 
BRUNŠEK ZA DOLGOLETNO 
USPEŠNO DELO NA PODROČJU 
STRELSTVA.

Vrhunski strelec Andrej Brunšek je 
svojo izjemno tekmovalno pot po pre-
boleli težji bolezni zaključil in se posve-
til treningom mlajših generacij, sam pa 
vzame v roko pištolo le še za sprostitev. 
Športno pot je kot sedemletni deček za-

čel v strelskem klubu Laško, ko je z zrač-
no puško leta 1976 postal mladinski re-
publiški prvak in je v neposrednem boju 
premagal Rajmonda Debevca. Usoda mu 
ni namenila nadaljevati kariere s puško, 
zato je pot nadaljeval v Strelskem dru-
štvu Dušan Poženel v Rečici, kjer je pod 
mentorstvom Vinka Lavrinca najprej do-
segel naslov državnega prvaka s pištolo 
velikega kalibra, kasneje pa še z maloka-
librsko pištolo. S hitrostrelno pištolo je 
bil tri leta zapovrstjo državni prvak, do-
segel pa je tudi štiri posamične državne 
rekorde. Ves čas je bil eden glavnih čla-
nov uspešne rečiške ekipe, s katero je do-
segel 81 ekipnih naslovov državnih prva-
kov, sam pa je državni prvak v posamični 
konkurenci postal kar dvanajstkrat. Bil je 
tudi član slovenske reprezentance, ki jo je 
zastopal na svetovnih pokalih v Evropi, 
Ameriki in Avstraliji. V letu 2010 je na 
neuradnem svetovnem prvenstvu vete-
ranov v Plznu (Češka) postal dvakratni 
svetovni prvak.

Andrej Brunšek je leta 2012 prevzel 
vodenje Strelskega društva Rečica pri La-
škem. Njegov prvi večji cilj je bila organi-
zacija državnega prvenstva v streljanju z 
zračnim orožjem, ki ga je društvo organi-
ziralo leta 2014. Takoj za tem se je s svo-
jimi kolegi lotil temeljite prenove in raz-
širitve obstoječega strelišča v Rečici, ki 
je bil dokončan v letu 2019. Že leta 2021 
je Andrej na prenovljeno strelišče v La-
ško pripeljal evropski pokal, ki je drugo 
najmočnejše tekmovanje pod okriljem 
Evropske Strelske zveze. 

SREBRNI GRB JE PREJEL BOŠTJAN 
VRŠČAJ ZA PRISPEVEK NA 
PODROČJU TURIZMA, KULTURNEGA 
IN DRUŽABNEGA ŽIVLJENJA V 
LAŠKEM.

Boštjan Vrščaj veliko časa posveča 
obujanju dogajanja v starem mestnem 
jedru. Pričel je z organizacijo srečanja 
prebivalcev starega mestnega jedra, je 
tudi avtor in skrbnik FB strani Laško in 
Laščani nekoč. Na njej s starimi fotogra-
fijami in razglednicami obuja utrip živ-
ljenja v Laškem v preteklosti. Je aktualni 
predsednik Turističnega društva Laško. 
V sklopu društva vsako leto organizira 
več kavarniških večerov, s katerimi odsti-
ra znane obraze in zanimive zgodbe pre-
teklosti, ki so tako ali drugače povezane 
z našo občino. Bil je pobudnik in organi-
zator več čistilnih in olepševalnih akcij v 
Laškem. Prav tako je bil idejni in organi-
zacijski vodja prireditve Laško med obe-
ma vojnama, s katero je Laško leta 2017 
obeležilo 90 let mestnih pravic in 790 let 

pridobitve trških pravic. Prav tako je kot 
pobudnik in organizator v sklopu Turi-
stičnega društva podpisan pod organi-
zacijo kulinaričnega festivala GUŠTfest 
Laško. V Laško je uspel pripeljati vrhun-
ske kulinarične mojstre, s tem pa posta-
viti prireditev na kulturni-turistični ze-
mljevid dogajanja v mestu. Skupaj z ženo 
vodi edino trgovino s spominki v starem 
mestnem jedru Katka, kjer se lahko us-
tavijo turisti in kupijo katerega izmed la-
ških tradicionalnih spominkov. Večkrat 
samoiniciativno poskrbi za urejenost, 
olepšanje in okrasitev osrednjega laške-
ga trga.

Na dnevih slovenskega turizma je bil 
član ekipe Zgodovinarjev, ki je s strani 
Slovenske turistične organizacije prejela 
priznanje za finalista Sejalca za VR doži-
vetje »Spremeni tok zgodovine«, ki vklju-
čuje inovativno VR doživetje, temelječe 
na zgodbi grofov Celjskih. Ob 150. oble-
tnici Prostovoljnega gasilskega društva 
Laško (leta 2020) je izdal avtorsko delo 
»Nesebično v službi ljudstva«. 

SREBRNI GRB JE PREJEL DRAGO 
PUŠNIK ZA DOLGOLETNO 
PREDANO DELO NA KULTURNEM IN 
DRUŽBENEM PODROČJU.

Drago Pušnik je že vsa leta zelo akti-
ven v kraju in občini. Posebej pa je zad-
nja leta aktiven kot član sveta KS Šentru-
pert. Že pet mandatnih obdobij je član 
sveta KS, od tega je zadnja tri mandatna 
obdobja predsednik sveta KS. Vseskozi 
si prizadeva za razvoj krajevne skupnos-
ti, kar se odraža predvsem v moderniza-
ciji cest, izgradnji vodovodnega omrež-
ja, ureditvi vaških jeder in pridobitvah v 
društvih. V zimskem času nesebično in z 
odgovornostjo skrbi za prevoznost cest v 
celotni krajevni skupnosti.

Kot samostojni podjetnik je bil akti-
ven član Obrtne zbornice Laško. Že od 
rane mladosti je član Kulturnega društva 
Trobni Dol, trenutno zastopa društvo v 
Zvezi Možnar. Je tudi dolgoletni član Mo-
škega pevskega zbora Laško in prejemnik 
več priznanj oz. Gallusovih značk. Zad-
nja leta je tudi član Mešanega pevskega 
zbora Šentrupert in Okteta Šentrupert.

SREBRNI GRB JE PREJEL ANTON 
ŠTERBAN ZA DOLGOLETNO 
PREDANO DELO NA PODROČJU 
PLANINSTVA.

Anton Šterban je že od mladih nog 
predan planinstvu. Leta 1965 se je ude-
ležil tečaja za mladinske planinske vod-
nike in istega leta je z vrstniki s Kuret-
nega začel hoditi po Slovenski planinski 
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transverzali. Kasneje je bil izvoljen za načelnika mladinskega 
planinskega odseka. Izvajali so številne aktivnosti in med dru-
gim sodelovali v planinski Titovi štafeti od Triglava do Jajca 
v Bosni. Za vodenje mladinskega odseka in delo z mladimi je 
prejel srebrni in zlati znak Mladinske komisije Planinske zveze 
Slovenije (PZS), za posebne dosežke pa še Zaslužni znak Mla-
dinske komisije PZS. Za mentorsko delo med mladimi je prejel 
posebno priznanje občinske organizacije ZSMS Laško. Po letu 
1978, ko je postal prvi praporščak planinskega društva in bil 
tudi predsednik je leta 1990 ponovno prevzel dolžnost predse-
dnika planinskega društva. Za novo leto 1992 je organiziral prvi 
novoletni pohod na Govško brdo. Od takrat je bilo že 32 teh po-
hodov. Predsedovanje društvu je predal naprej in pozneje licen-
co planinskega vodnika, Vodniška komisija PZS pa mu je leta 
2014 podelila priznanje – častni vodnik. Po letu 2003 je prev-
zel vodenje planinske skupine v laškem društvu upokojencev. 
Njegovo zavzeto dolgoletno delo so opazili v društvu, v med-
društvenem odboru in na PZS, tako da je prejel več društvenih 
in meddruštvenih priznanj, bronasti, srebrni in zlati častni znak 
PZS. PZS mu je leta 2017 podelila Svečano listino za izjemno 
predano delo v PD Laško in PZS za več kot 50-letno vodenje 
planincev po gorah.

BRONASTI GRB JE PREJELA SARA ČOPAR ZA 
VRHUNSKE DOSEŽKE NA PODROČJU ŠPORTNEGA 
PLEZANJA.

Sara Čopar je v svetovnem merilu zelo uspešna športna ple-
zalka. Je članica Športno plezalnega odseka Planinskega društva 
Celje Matica. Je ena najbolj obetavnih plezalk svoje generacije 
in aktualna svetovna mladinska prvakinja v balvanskem pleza-
nju ter aktualna svetovna mladinska podprvakinja v težavnos-
tnem plezanju. Sicer je večkratna svetovna in evropska prva-
kinja v različnih mladinskih kategorijah, v letošnji in prejšnji 
sezoni pa je občasno že nastopila v članski konkurenci v sve-
tovnem merilu in bila tudi uspešna. Sara, ki se je s plezanjem 
prvič srečala na laški osnovni šoli, trenira pod vodstvom Albi-
na Simoniča, Laščana in lanskoletnega občinskega nagrajenca, 
ter Jana Strmoleta. Je tudi članica slovenske članske in mladin-
ske reprezentance v športnem plezanju. Lani je uspela v skali 
preplezati zelo zahtevno smer Histerija v Mišji peči z oceno 8c+, 
kar jo uvršča med redke športne plezalke na svetu, ki so uspele 
preplezati smer takšne težavnosti.

Poleg športnih uspehov velja izpostaviti še, da je bila Sara Čo-
par zlata učenka OŠ Primoža Trubarja Laško, šolske uspehe pa 
nadaljuje tudi v srednji šoli. Je dijakinja 3. letnika I. gimnazije v 
Celju, 1. in 2. letnik pa je opravila z odličnim uspehom.

BRONASTI GRB JE PREJEL STANKO VERSTOVŠEK 
ZA VRHUNSKE DOSEŽKE NA PODROČJU 
ULTRAKOLESARSTVA.

Stanko Verstovšek iz Zidanega Mosta je slovenski ultrakole-
sar in lastnik 11 rekordov, nekaterih zapisanih tudi v Guinesso-
vo knjigo rekordov. Je neprofesionalni športnik, ki je v zadnjih 
letih premikal meje mogočega, saj je šele četrti zemljan, ki mu 
je v 24 urah uspelo prekolesariti več kot 900 km (914,02 km). 
Hkrati pa je prvi in edini, ki mu je to uspelo na cesti in ne na 
poligonu oz. na zaprti stezi. V 68. izdaji Guinnessove knjige re-
kordov, ki je izšla lani, je zabeleženih 27 rekordov Slovencev, od 
tega jih je kar osem, ki pripadajo Stanku Verstovšku. Na tekmo-
valni ravni se prav tako lahko pohvali z izjemnimi dosežki. Naj-
večji uspeh doslej je dosegel leta 2019 na Evropskem prvenstvu 
v kolesarjenju na 24 ur, kjer je osvojil naslov evropskega prvaka. 
Lani je na ultramaratonski dirki preko Italije, osvojil 2. mesto. S 
729 km dolgo traso je opravil v 27 urah in 5 minutah oz. s pov-
prečno hitrostjo 26,85 km/h. Letos (2022) je ponovil uspeh na 
kolesarskem maratonu SLO24Ultra, ki je veljal tudi kot četrto 
evropsko prvenstvo svetovne ultra kolesarske zveze in zmagal. 
Prevozil je 891 km.

BRONASTI GRB JE PREJELA DR. ALENKA HREN MEDVED 
ZA PRISPEVEK PRI ODKRIVANJU IN OHRANJANJU 
ZGODOVINSKIH DEJSTEV S PODROČJA LAŠKE OBČINE.

Dr. Alenka Hren Medved je doktorirala iz zgodovine in je za-
poslena v Osrednji knjižnici Celje, kjer je vodja domoznanske-
ga oddelka in vodja izposoje. Je članica Izvršnega odbora Zgo-
dovinskega društva Celje. Raziskovalno se ukvarja predvsem z 
zgodovino 19. stoletja Celja in okolice ter Laškega. Je soavtorica 
knjige Stare razglednice Celja in urednica monografije o Obči-
ni Laško iz l. 2017, za katero je napisala tudi osrednje poglavje 
Laško postane trg. Ja avtorica razstav in katalogov o eni najpo-
membnejših zgodovinskih osebnosti v začetku 19. stoletja, du-
hovniku in zgodovinarju Ignaciju Orožnu, rojenem v Laškem. 
Prav tako je avtorica razstav in katalogov o Johannu Gabrielu 
Seidlu, o Industrijskem Celje in še drugih, ter glavna urednica 
Seidlovega zbornika. Občasno objavlja strokovne prispevke o 
razvoju domoznanstva v slovenskih knjižnicah ter recenzije ak-
tualnih domoznanskih in zgodovinskih knjig. V Knjižnici La-
ško je bila letos v sodelovanju z Muzejem Laško predstavljena 
njena doktorska naloga, ki je izšla v knjižni obliki z naslovom 
Premog, železnica, terme in pivo: Modernizacija in demograf-
ski razvoj Laškega v dolgem 19. stoletju, v kateri je natančno 
proučila demografski razvoj in življenje prebivalcev Laškega ter 
njegove okolice v 19. stoletju. 

BRONASTI GRB JE PREJEL ALOJZ PRIMON ZA 
PREDANO DELO NA PODROČJU RADIOAMATERSTVA IN 
GASILSTVA.

Prejemniki srebrnega grba: Anton Šterban, Drago Pušnik in Boštjan Vrščaj.

Prejemniki bronastega grba: Alojz Primon, dr. Alenka Hren Medved, Stanko Ver-
stovšek in Sara Čopar.
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Alojz Primon se je kot študent elektrotehnike vključil v Radio 
klub Študent v Mariboru, kjer je naredil izpit za radioamaterja 
takratne C klase. Pozneje se je včlanil v Radio klub Laško, kjer 
je naredil izpit radioamaterja A razreda. V klubu je opravljal 
različne naloge pomembne za obstoj in dobro delovanje kluba. 
Je tudi aktiven član PGD Sedraž, dve leti je bil predsednik. V 
tem času je napredoval do gasilskega častnika II. stopnje. Daljše 
obdobje je bil tudi član poveljstva v GZ Laško kot informatik in 
sodnik gasilsko športnih disciplin. Za svoj trud in požrtvoval-
nost je prejel več gasilskih priznanj.

KRISTALNI GRBI

Kristalni grb Občine Laško so prejele štiri zlate maturantke: 
Pika Baloh, Rina Medjić, Doroteja Berložnik in Tina Užmah. 

JUBILEJNE LISTINE

Podeljene so bile še jubilejne listine, ki so jih prejeli PGD 
Rimske Toplice, ki so lani obeležili 100-letnico delovanja, PGD 
Vrh nad Laškim in KD Vrh nad Laškim za 90 let delovanja ter 
Zveza slovenskih častnikov Območno združenje Laško za 70 let 
delovanja.

Prejemnikom priznaj iskreno čestitamo! 

MKJ
Foto: Boris Vrabec

ČASTNI OBČAN  
JOŽE SADAR

Gospodarstvenik, ki ga v Laškem 
poznamo kot pomembnega človeka, 
ki je pred upokojitvijo aktivno delo-
val v organih podjetja, kjer je bil zapo-
slen (Pivovarna Laško), bil aktiven na 
družbeno kulturnem področju, na po-
dročju športa, turizma … skratka bil je 
povsod, kjer je lahko prispeval k razvo-
ju Laškega.

»Za Laško mi je bilo ves čas mar, še 
danes mi je. Prav tako imam razdelano 
vizijo o razvoju naše občine.« Pove, da je 
zaradi službenih obveznosti veliko po-
toval, da je obiskal različne kraje, drža-
ve in s tem spoznaval tako nove kulture 
kot tudi ljudi: »Ravno zaradi spoznava-

nja novih ljudi in krajev, sem dobil veli-
ko idej in zamisli, kako se lahko stvari 
izboljšajo, kaj nam manjka in kaj lahko 
naredimo,« razlaga Jože Sadar. »V služ-
bo smo hodili, da smo zadostili nujnim 
življenjskim, eksistenčnim potrebam. A 
to ni dovolj, če si želiš nekaj več. Najprej 
sem moral najti isto ali podobno misleče 
ljudi, ki si želijo v svojem okolju nekaj 
napraviti. Imel sem srečo in v povezavi 
s takratnimi predstavniki občine in dru-
gimi javnimi delavci ter določenim kro-
gom ljudi iz Pivovarne Laško smo sku-
paj ustvarili oz. imeli cilj, da smo poleg 
svojega službenega časa delovali še v ko-
rist kraja.«

Danes je manj aktiven kot je bil v 
času, ko je še hodil v službo, a vsee-
no ostaja aktiven na drugih področ-
jih. Redno igra golf, prav tako še obišče 
kakšno košarkarsko in rokometno tek-
mo. Na golf se odpravi s prijatelji, prav 
tako s sinom Jožetom mlajšim. »Druži-
na mi veliko pomeni, čeprav, priznam, 
da so me doma v času službovanja bolj 
malo videli. Hvaležen sem za njihovo 
podporo, predvsem ženi. Prav tako ot-
rokoma in pa tudi petim vnukom.« Na 
golf je večkrat vzel ženo, čeprav pra-
vi, da ne potuje rada, pa je vseeno šla. 
Vsak dan, skoraj ob isti uri, prehodi 2 
km in se nato ustavi na kavi, kjer se mu 

pridruži, kdo od prijateljev, ali družine. 
Še danes pomaga tako sinu kot hčerki 
Boženi pri vodenju Hotela Špica, saj so 
mu številke še vedno v izziv. 

Med upokojitvijo je izdal knjigo z 
naslovom Laški pivovarji v obdobju 
1963-2003. Častni občan pove, da je s 
pisanjem dolgo časa odlašal, a potem 
se je lotil, saj si je želel, da bi se njegovo 
spominjanje razvoja in delovanja pivo-
varne ohranilo. » … in ko sem se prepri-
čal, da se pisanja ne bo lotil nekdo drug, 
da akterji odhajajo, spomini živečih pa 
bledijo, in kar je posebno pomembno, da 
se izgubljajo vrednote, ki smo se jih v la-
ški pivovarni oprijemali poslednjih štiri-
deset let …« nagovori Jože Sadar bralca 
v predgovoru in razloži, zakaj je nastala 
knjiga.

Jože Sadar pravi, da prijateljev ne 
išče več in da jih vedno več odhaja, a 
realno doda, da je to cikel življenja, ki 
mu ne moremo ubežati. Častni občan, 
ki je skozi leta dobil številna družbena 
priznanja, in se še danes rad ukvarja s 
številkami, zbira in zapisuje podatke, ki 
so povezani z razvojem občine Laško, 
pravi, da je vesel, da je del Laškega in 
da je lahko in še vedno prispeva svoje 
znanje, če mu le kdo dovoli oz. ga za to 
prosi. 

MKJ
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DOBITNIK  
ZLATEGA GRBA 
ANDREJ BRUNŠEK

Dobitnik zlatega grba je človek, ki 
kar žari od pozitivne energije, četudi 
mu ni bilo ves čas postlano z rožicami. 
A Andrej velja za osebo, ki si ne dovoli 
razmišljati pesimistično in negativno. 
Ravno nasprotno. Iz njega veje le opti-
mizem. »Ta moja lastnost se je dobro iz-
kazala, ko sem prejel diagnozo bolezni. 
Niti enkrat nisem pomislil, kaj pa zdaj, 
ali pa da bom umrl. Moje misli so bile 
povsem drugačne. Verjel sem, da bom 
vse premagal in zaenkrat tudi sem,« 
pove z nasmehom Andrej Brunšek. 

Ko ga vprašam, kdo sploh je Andrej, 
ko je doma, v smehu odgovori, da je 

bolj malo doma: »Ko pa sem doma, sem 
vseeno pol doma, pol me ni, ker se na-
hajam na kaki tekmi v bližini, saj ima-
mo namreč v Sloveniji veliko strelišč in 
tudi tekem.« Kako se je na njegovo od-
sotnost navadila žena Beata, priznava, 
da težko, a ji je z leti postalo lažje. Sama 
se namreč ne ukvarja s strelstvom, am-
pak se je navadila, saj ji je že ko sta se 
spoznala povedal, da je streljanje poz-
nal pred njo in da je ta šport njegova 
prva ljubezen. Prav tako se je navadil 
sin, ki se je sicer ukvarjal s strelstvom, 
vendar se v tem športu ni našel. Ko 
prejemnik zlatega grba spregovori o 
ženi, se mu zasvetijo oči. Spoznala sta 
se pred več kot 30 leti na Poljskem: »V 
mladosti sem si želel delati v tujini in ko 
se mi je ponudila priložnost, sem jo iz-
koristil. Podjetje me je poslalo na Polj-
sko, kjer sem bil vodja družbene prehra-
ne in sem skrbel za prehrano celotnega 
gradbišče, pozneje sem bil še vodja na-
selja. Vmes sem spoznal ženo, ki je kot 
študentka delala v Varšavi.« Kmalu za-
tem sta šla na dopust v Medulin in je 
bila navdušena nad nekdanjo Jugosla-
vijo ter kmalu zatem prišla v Slovenijo 
in ostala. 

Ko je prevzel vodenje Strelskega 
društva Dušan Poženel, prizna, da je 

stopil v velike čevlje. »Prejšnji predse-
dnik Vinko Lavrinc nas je znal poveza-
ti, čeprav so bile to drugačne generacije. 
Vseeno sem to želel ohraniti in mislim, 
da mi dobro uspeva, da smo v društvu 
ena velika družina.« Strelstvu se je pov-
sem predal in sčasoma ugotovil, da tudi 
vodenje društva ni »bavbav«. Pozna 
celotno slovensko strelsko sceno, tudi 
svetovno in da je pomembno, da si je 
postavil dobro stalno ekipo. Okoli sebe 
ima ljudi, ki jim zaupa in jim skupno 
delo dobro teče.

Upokojenec, ki še vedno hodi v služ-
bo in ima za sabo 53-letno strelsko 
in organizacijsko kariero, se še ne bo 
ustavil. Potem, ko je želel in tudi us-
pel v Laško pripeljati državno prven-
stvo v streljanju z zračnim orožjem ter 
evropski pokal, ki je drugo najmočnej-
še tekmovanje pod okriljem Evropske 
strelske zveze dodaja, da še ni končal z 
delom. »Vedno sem imel vizijo, kako bi 
stvari lahko izboljšali in tako je tudi še 
danes. Upam, da nam bo uspelo še, kaj 
izboljšati, če pa ne, pa vem, da imam 
okoli sebe krasne ljudi, s katerimi smo 
ustvarili v našem društvu izjemne stvari 
in ustvarjamo izjemne strelce in tako bo 
tudi v bodoče.«

MKJ

PARTICIPATIVNI PRORAČUN 2022
KS Šentrupert

Prostor za rusko kegljišče, desno urejena površina za badminton

Izgradnja vzpenjače in planiranje za pripravo smučišča Štiri zunanje športne naprave

Na predlog krajanov Šentruperta je v teku ureditev športne-
ga centra Šentruperta, ki zajema izgradnjo vzpenjače, ureditev 
podlage badmintonskega igrišča, rusko kegljišče, ureditev po-
vršine košarkarskega igrišča in planiranje za pripravo smučišča. 
Izvajalca in dobavitelja sta VIDCOM Matek Marot, s. p., iz Šen-
tjurja in David Kačič, s. p., iz Laškega.

KS Jurklošter

V sklopu participativnega proračuna krajanov Jurkloštra se je 
pristopilo k dobavi in montaži štirih zunanjih športnih naprav v 
bližini igrišča za mali nogomet v Jurkloštru. Dobavitelj opreme 
je bil IMEX TRADE, d. o. o., iz Trzina, pripravo prostora za zu-
nanje športne naprave pa je izvedel lokalni izvajalec iz Jurkloš-
tra.
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KS Sedraž

Sredstva iz participativnega proračuna Krajevne skupnosti se 
je namenilo za izgradnjo II. faze parkirišča ob neposredni bli-
žini prostorov KS Sedraž (kompletno parkirišče je bilo kasne-
je tudi asfaltirano) ter izgradnjo kamnitega opornega zidu na 
parkirišču ob igrišču v Spodnjem Breznem. Izvajalec del je bil 
AGM Nemec, d. o. o., z Dola pri Hrastniku.

Urejeno parkirišče ob prostorih KS Sedraž

Kamniti oporni zid

Osvetlitev športnega igrišča pri POŠ Zidani Most

KS Zidani Most

Na Vili v Zidanem Mostu 
se je izvedla osvetlitev špor-
tnega igrišča pri POŠ Zida-
ni Most. Postavili so se trije 
drogovi, na katere so bili na-
meščeni reflektorji, uredi-
lo se je elektro napajanje in 
prižigališče. Izvajalec del je 
bil EEA Medved, d. o. o., iz 
Laškega.

KS Marija Gradec

V Krajevni skupnosti Marija Gradec so se odločili za dobavo 
in vgradnjo dela otroških igral na igrišču v Marija Gradcu, po-
leg košarkarskega igrišča Gorana Dragića. Dobavitelj otroških 
igral je bil ASF f.u.n., d. o. o., iz Celja, pripravljalna in ostala dela 
pa je izvedla Komunala Laško.

Drog razsvetljave  
z reflektorji

Otroška igrala na igrišču v Marija Gradcu

KS Rimske Toplice

V sklopu participativnega proračuna je v teku postavitev pla-
toja za igrala in urbana oprema. Mesto postavitve igral je na 
koncu parkirišča pri gasilskem domu v Rimskih Toplicah. Izva-
jalec gradbenih del, dobavitelj igral in urbane opreme je Grad-
beništvo in storitve Blaž Švelc, s. p., iz Zidanega Mosta.

Priprava platoja za igrala in urbano opremo

KS Vrh nad Laškim

V Krajevni skupnosti Vrh nad Laškim so se pobudniki po-
rabe sredstev iz participativnega proračuna odločili za uredi-
tev škarpe in postavitev garaže pri gasilskem domu Vrh nad 
Laškim. Dela so zajemala izkop terena in odvoz materiala, izde-
lavo 27 m AB opornega zidu, ureditev drenaže ter pripravo za 
asfaltiranje. Dela je izvedel lokalni izvajalec Storitve z gradbeno 
in kmetijsko mehanizacijo Bojan Ulaga, s. p., iz Laškega.

AB oporni zid s konstrukcijo garaže in asfaltirano transportno potjo

Andrej Kaluža
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PARTICIPATIVNI PRORAČUN  
OBČINE LAŠKO

Na Občini Laško že tretje leto zapored pristopamo k izved-
bi participativnega proračuna. S participativnim proračunom 
imate občanke in občani priložnost predlagati nekaj, za kar si 
želite, da bi se v naši občini uresničilo. Do sedaj je izvedba par-
ticipativnega proračuna prinesla že kar nekaj dobrih rezultatov 
in vidnih pridobitev po posameznih krajevnih skupnostih. Va-
bimo vas, da se ponovno povežete s sokrajani, oblikujete dobre 
predloge projektov in poskrbite tudi za podporo tem projektom. 
S svojimi predlogi se lahko kot posameznik aktivno vključite v 
razvoj skupnosti, saj sami najbolj veste, kaj je za vaš kraj najbolj 
primerno in potrebno. Lahko pa tudi zgolj podprete tiste pro-
jekte, ki se vam zdijo najboljši.

KAJ JE PARTICIPATIVNI PRORAČUN?

Participativni proračun je sistem razporejanja dela proračun-
skega denarja tako, da pri odločanju o njegovi porabi sodelujete 
prebivalke in prebivalci občine, ki sami določite, katere investi-
cije so v skupnosti najnujnejše in kako želite prispevati k izbolj-
šanju kakovosti življenja v naši občini.

PREDNOSTI PARTICIPATIVNEGA PRORAČUNA

Vsaka občanka in vsak občan občine ima priložnost ne le so-
delovati pri odločanju o tem, kateri projekti se bodo v ožji lokal-
ni skupnosti, v kateri živi, izvajali, temveč lahko tudi sam pred-
laga projekte, ki bodo izboljševali življenjsko okolje.

KOLIKO SREDSTEV BO NA VOLJO?

V proračunu Občine Laško je za leto 2023 za participativni 
proračun namenjenih 90.000 eur.

Sredstva iz participativnega proračuna so razdeljena med po-
samezne krajevne skupnosti, to je po 10.000 eur na eno krajev-
no skupnost v občini.

KDO LAHKO SODELUJE?

Sodelujete lahko bodisi kot PREDLAGATELJ bodisi kot 
GLASOVALEC ali pa v obeh vlogah. V primeru, da želite biti 
predlagatelj, svoj projektni predlog oddate na predvidenem ob-
razcu na spletni strani, če pa želite za določen predlog zgolj gla-
sovati, svoj glas oddate v času glasovanja na način, ki bo za to 
določen.

Sodeluje lahko vsak polnoletni prebivalec ali prebivalka s 
stalnim ali z začasnim bivališčem v občini Laško.

KAKO LAHKO SODELUJEM?

Projektni predlogi morajo biti oddani na za to predvidenem 
obrazcu, ki ga lahko dobite v Glavni pisarni Občine Laško, na 
spletni strani Občine ali na sedežu vaše krajevne skupnosti. V 
okenca pod zavihek Predlagatelj/-i vnesite zahtevane podatke:  

ime in priimek, naslov stalnega ali začasnega prebivališča in 
kontakt (e-pošta in telefon).

Pod zavihek Krajevna skupnost izvedbe projekta označite 
krajevno skupnost, na katero se nanaša vaš projektni predlog. 
Označite lahko le eno krajevno skupnost. 

Pod Naslov projektnega predloga napišite ime projekta, ki ga 
predlagate (npr. obnova igral). Ime naj bo kratko in naj odraža 
bistvo predloga.

V zavihku Opis projektnega predloga čim bolj jasno in ra-
zumljivo opišite predlog ob pomoči naslednjih vprašanj:

• Kaj konkretno predlagate?
• Katero temo, težavo oz. izziv naslavlja pobuda?
• Kje konkretno naj bi se projekt izvajal?
• Kako naj bi se projekt izvedel?
• Kaj bi se po izvedbi projekta spremenilo?

V okencu pod zavihek Ocena stroškov izvedbe projektnega 
predloga navedite predviden znesek za realizacijo projekta in 
višino posameznih postavk. Ne pozabite priložiti predračuna.

Obrazec za predlog:

PREDLAGATELJ/-I:

Ime in priimek:

Naslov stalnega ali začasnega 
prebivališča:

Kontakt (e-pošta in telefon ):

OBMOČJE IZVEDBE PROJEKTA  
(OBKROŽI, PODČRTAJ):

KS LAŠKO KS RIMSKE  
TOPLICE

KS JURKLOŠTER

KS MARIJA GRA-
DEC

KS REČICA KS ŠENTRUPERT

KS VRH  
NAD LAŠKIM

KS SEDRAŽ KS ZIDANI MOST

Obvezna priloga: Dokazilo o lastništvu Občine Laško /posa-
mezne KS na območju predvidenega posega! 

NASLOV PROJEKTNEGA PREDLOGA:

OPIS PROJEKTNEGA PREDLOGA:

OCENA STROŠKOV IZVEDBE PROJEKTNEGA PREDLOGA:

Ocena stroškov projektnega predloga (z vključenim DDV-jem): 
 EUR. 

Obvezna priloga predračun/predračuni

Predmet postavke Višina (v EUR)

Kraj in datum:                                                                  Podpis:
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KDAJ JE PROJEKTNI PREDLOG UPRAVIČEN ZA 
GLASOVANJE?

Projektni predlog je upravičen za uvrstitev na glasovanje, če 
izpolnjuje naslednje pogoje:

• prispeva k uresničevanju javnega interesa na območju ob-
čine,

• bo izveden na zemljiščih v lasti občine ali krajevnih skup-
nosti (te podatke lahko preverite na Občini Laško)

• še ni bil (so)financiran s strani Občine,
• je finančno ovrednoten do največ 10.000 EUR z vključe-

nim DDV-jem (nujno dokazilo s predračunom)
• ni uvrščen v načrt občinskih vlaganj po krajevnih skupno-

stih.

KAM IN KDAJ ODDAM PROJEKTNI PREDLOG?

Projektni predlog oddajte na predvidenem obrazcu do 15. 4. 
2023, in sicer do 24. ure po elektronski pošti na naslov obcina@

lasko.si ali po navadni pošti na naslov Občina Laško – Partici-
pativni proračun, Mestna ul. 2, 3270 Laško ali v glavni pisarni 
Občine Laško. Projektni predlogi morajo biti podani ob upošte-
vanju pogojev ter v roku.

Predlogi, ki bodo ustrezali merilom za upravičenost predlo-
gov in bodo imeli vse potrebne priloge, bodo objavljeni na sple-
tni strani občine. 

Predlogi, ki ne bodo ustrezali merilom in/ali ne bodo vsebo-
vali potrebnih prilog, bodo izločeni iz obravnave. 

GLASOVANJE

Glasovanje o participativnem proračunu bo potekalo v apri-
lu. Podrobna navodila bodo objavljena pred glasovanjem. 

Za dodatna pojasnila v zvezi s participativnim proračunom 
nas lahko kontaktirate po elektronski pošti na naslov obcina@
lasko.si.

Spoštovane občanke in občani, 
v nedeljo, 4. decembra, ste dokončno odločili komu ste pre-

dali svoj glas. Po 16 letih županovanja se poslavljam od svoje-
ga dela in svoje projekte predajam novemu županu, kateremu 
zaupam, da bo izvedel vse projekte, ki smo jih oblikovali v tem 
mandatu.

V 16 letih smo uspeli doseči mnogo stvari. Občina Laško je 
iz glavne dejavnosti pivovarstva obrnila svojo pot v turizem. V 
letu 2022 nam je po vseh letih truda uspelo doseči najvišjo turi-
stično nagrado Slovenia Green Destination Platinum, ki jo ima-
ta v Sloveniji še dva kraja. Uspelo nam je nadgraditi vse kra-
jevne skupnosti v občini Laško in tako krajanom omogočiti bolj varno in dostojno življenje. 
Uspelo nam je tudi razviti naše podeželje in privabiti kar nekaj turistov v našo okolico. Obliko-
vali smo blagovno znamko Okusiti Laško, uredili Laško hišo, ki bo služila kulinariki in razvili 
našo celostno ponudbo destinacije. Občina Laško je v zadnjih 16 letih postala ena izmed naj-
bolj prepoznavnih turističnih mest v Sloveniji in svojo prepoznavnost prenesla tudi v tujino.

V preteklih mandatih sem se lotil nekaj projektov, ki jih boste lahko v naslednjih štirih le-
tih tudi videli v živo. Namreč, v tem obdobju se bo izvedel projekt protipoplavne varnosti, 
gradnja stanovanjskih enot, gradnja prizidka pri Zdravstvenem domu, popolna obnova stare-
ga mestnega jedra, ureditev trških jedrov v Marija Gradcu in Zidanem Mostu, dokončana bo 
telovadnica v Rimskih Toplicah, ki je pravkar v gradnji in še mnogo več.

Upam, da boste ob vseh izvedenih projektih opazili tako moj trud, kot tudi trud svetniške 
skupine SLS, saj smo v te projekte vložili kar nekaj dela. 

Želim vam uspešno in srečno pot!

Franc Zdolšek, župan Občine Laško od 2006 do 2022

ZAHVALA SVETNIŠKE 
LISTE SLS

Zahvaliti se moramo tudi 
v imenu svetniške skupine 
SLS. Hvala, ker ste prepozna-
li naš trud v preteklih man-
datih in nam v tem mandatu 
v občinskem svetu nameni-
li štiri svetnike. V preteklih 
mandatih nam je pod vod-
stvom župana Franca Zdol-
ška uspelo izvesti ogromno 
projektov in prisluhniti og-
romno občanom. Verjame-
mo in upamo, da bomo tako 
sodelovali še nadaljnja štiri 
leta. 

Janko Cesar, Nuša Konec  
Juričić, Matjaž Pikl in  

Marjan Belej 

SOCIALNI DEMOKRATI V OBČINSKEM 
SVETU OBČINE LAŠKO 2022-2026

Spoštovani občani občine Laško, hvala za 
zaupanje, ki ste nam ga izrazili na lokalnih vo-
litvah v občini Laško. Ob prejetih 611 glaso-

vih nam po veljavnem sistemu pripadata dve mandatni mesti za 
občinskega svetnika, in sicer v VE 1 Marjan Kozmus in v VE 3 
Uroš Lukić. V svetih krajevnih skupnostih je bilo na listah So-
cialnih demokratov izvoljenih 26 svetnikov, kar je 10 več kot v 
prejšnjem mandatu. 

Ne glede na to, da imamo v občinskem svetu dva svetnika, se 
bova trudila, da bova v Občinskem svetu Laško zagovarjala in 
predlagala projekte, ki bodo v zadovoljstvo vseh. Tako kot smo 
zapisali v našem predvolilnem programu, da se bomo zavzemali 
za boljšo skupnost po meri ljudi:

• pravica do stanovanja: sodobna stanovanjska politika za 
vse generacije,

• enakomernejši razvoj in financiranje krajevnih skupnosti,
• večja dostopnost in kvaliteta javnih storitev,
• strateško vodenje in boljša raba evropskih sredstev za ra-

zvoj občine,
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• za aktivno skupnost – podpora 
športu, kulturi in društvom.

Na prvi seji občinskega sveta bomo 
dali naslednje pobude:

KS Laško in KS Šentrupert: vodovod 
Rifengozd in vodovod Šentrupert-Mačk-
ovec-Gorica za kakovostno oskrbo s pi-
tno vodo; KS Rečica: skrb za kvalitetno 
vzgojo in izobraževanje z izgradnjo te-
lovadnice pri PŠ Rečica; KS Marija Gra-
dec in KS Zidani Most: modernizacija 
širokopasovnega omrežja; KS Vrh nad 
Laškim: obnovitev ceste Vrh nad La-
škim-Grahovše-Trobni dol za izboljša-

nje prometne infrastrukture in izboljša-
nje prometne varnosti v jedrih KS, zato 
tudi širitev mreže pločnikov v KS Sedraž 
in KS Jurklošter (Jurklošter-Kartuzija) 
in javne razsvetljave; KS Rimske Toplice: 
aktivnosti za izgradnjo doma upokojen-
cev kot del stanovanjske politike: pregle-
dati projekte, ki so že v teku in zahtevati 
časovnice za lažje spremljanje aktivnosti 
po posameznih projektih.

Glede na to, da se počasi zaključuje 
leto 2022 in da je pred nami veseli de-
cember, nismo pozabili na ranljive sku-
pine občanov, zato smo v sodelovanju z 

Rdečim križem Laško izbrali tri družine, 
ki potrebujejo pomoč. V ta namen Ob-
činska organizacija Socialnih demokra-
tov namenja donacijo Rdečemu križu 
Laško v višini 600 €.

Upamo, da bodo ta sredstva naredila 
nasmeh, toploto pri srcu in občutek pri 
izbranih družinah, da niso same.

Občinska organizacija SD Laško želi 
vsem občanom lepe praznike, ki so pred 
nami in veliko lepega v letu 2023.

Občinska organizacija SD Laško,
občinski svetnik Marjan Kozmus

HVALA ZA VAŠ GLAS!

V imenu Mlade moči občine Laško se 
vam iskreno zahvaljujemo za vaš glas 
podpore na letošnjih lokalnih volitvah. 
Četudi vašega glasu morda nismo preje-
li, bomo srčno zastopali tudi vas in vaše 
interese, saj nameravamo delati v obče 
dobro, za vse generacije, povezovalno in 
spoštljivo.

V preteklem mandatu (2018-2022) je 
listo Mlada moč občine Laško v občin-
skem svetu zastopalo pet predstavni-
kov. Na njihovo delo smo zelo ponosni, 
predstavljali so nas odgovorno in us-
pešno. Izkazali so se za konstruktiven in 
angažiran tim. Njihov doprinos bo po-
membna popotnica novim članom ob-
činskega sveta, ki bodo njihovo delo na-
daljevali naslednja štiri leta.

Z izjemno podporo ste zaslužni, da 
vas bo v občinskem svetu zastopalo kar 
osem članov liste MMOL, kar je dobra 
tretjina vseh članov sveta. Že drugi man-
dat vas bosta zastopala Enej Kirn in Da-
nijela Bevk Knez, prvič pa so priložnost 
dobili Tomaž Aljaž Vesenjak, Katja Go-
luh, Mario Vrbovšek, Borut Karl in Liza 
Škorja. Osmi mandat bo po potrditvi na-
domestnega člana občinskega sveta za-
sedla Nika Kunšek.

Poleg omenjenih bodo predstavniki 
liste MMOL delovali tudi v štirih svetih 
krajevnih skupnostih, in sicer v KS La-
ško, KS Marija Gradec, KS Rečica in KS 
Jurklošter.

Zahvaljujemo se vam za res izjemno 
podporo našemu kandidatu za župana 
Marku Šanteju. Tako na terenu kot na 
družabnih medijih ste njega ter vso nje-
govo ekipo spodbujali in nam potrjevali, 
da smo na pravi poti in da vas je mno-
go, ki želite spremembo. Ponosni smo na 
spoštljivo in obsežno kampanjo. Rezul-
tat v prvem krogu (46,26 % glasov) nas 
je kljub visokim pričakovanjem pozitiv-
no presenetil in nam dal dodatno moč 
za nadaljevanje kampanje v podobnem 
tempu kot dotlej. Drugi krog je še potrdil 
naš optimizem in prepričanost v končni 
rezultat – Marku ste namenili kar 65,2 % 
glasov in ga prepričljivo izvolili za nove-
ga župana Občine Laško!

Še enkrat hvala za prav vsak vaš glas!

Spremljajte nas na spletni strani www.
mmol.si, Facebook strani (Mlada Moč 
Občine Laško) ali na Instagramu (mla-
da_moc), kjer vas bomo še naprej obveš-
čali o naših aktivnostih.

Želimo vam vesele in brezskrbne pra-
znike, v krogu družine in prijateljev. 
Srečno!

Ekipa Mlade moči občine Laško
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HVALA ZA 
ZAUPANJE

Spoštovane občan-
ke in občani Občine 

Laško. Volitve so mimo, vložili smo veli-
ko truda v volilno kampanjo. Veseli smo, 
da smo z vašo podporo obdržali v občin-
skem svetu tri svetnike - Štefanijo Pavč-
nik, Roberta Medveda in Uroša Dežela-
ka. Zato hvala za vsak glas. Naša naloga 
je, da pomagamo uresničevati želje in re-
ševati probleme krajanov, prenesti infor-
macije pravim ustanovam, ki so zadolže-
ne za določene primere. Program stranke 
SDS Laško je dolg, raznolik, pester, saj 
je v občini potrebno še veliko postoriti, 
da si bomo lahko zagotovili bolj kako-
vostno življenje. Zato drage občanke in 
občani, s skupnimi močni zmoremo ve-

Novo leto je neznanec.
Prav lepo ga bo spoznati,
mu zaupati, pa vendar
ne preveč pričakovati.
Staro leto je minilo,
ne oziraj se nazaj,
novega pa ne priganjaj –
presenetiti se daj.

(Svetlana Makarovič)

V prazničnih dneh, ki prihajajo vam želimo veliko miru 
in zadovoljstva, predvsem pa zdravja.
Naj bo leto 2023 po vaših željah!

Občinska uprava Občine Laško

KS LAŠKO
OTVORITEV NOVE CESTE V MULENCI

V skladu z načrtom dela v naši krajevni skupnosti smo 19. 10. 
2022 v popoldanskem času predali v namen nov odsek asfalti-
rane ceste do domačije Sanda v Debru. Na priloženi fotografiji 
lahko vidite, kako domačin Aleksej Sanda v družbi soseda Mihe 
Šnura in župana Franca Zdolška ter ostalih krajanov reže trak. 

V Mulenci ... 

Po mulenških cestah se furati je fajn,
so gladki ovinki pa nagib je tud ok.
Po mulenških cestah hoditi je fajn,
ob sebi imeti prijazne ljudi,
to pravi je raj.
Še ptičje te petje spremlja tedaj,
če le prisluhneš jim zdaj.
Vi pa prisluhnili ste krajanom tedaj,
da naš kraj novo asfaltno prevleko je dobil.

Zato zahvaljujemo se vam vsi iz srca,
saj mladi in stari tu smo doma.
Na lepem koščku sveta.
Kjer naša vas, se pozna po vas.
Naj bo varen vsak korak in vsak 
prevožen kilometer,
to želi si res vsak.

Zahvala Občini Laško
in Krajevni skupnosti Laško.
V imenu krajanov hvala vam.

liko in če imate problem, sporočite na 
mail predsednik.lasko@sds.si ali na GSM 
041/696-883. Z veseljem se bomo odzvali 
na vaše klice. Hkrati pa vabimo vse, ki so 
naši simpatizerji, da se včlanijo v stranko, 
saj se tako lažje družimo in izmenjamo 
mnenja. 

Vse člane SDS Laško pa vabimo v to-
rek, 20. 12. 2022, na zaključek leta, ki bo 
v Gostilni Bezgovšek v Laškem. Nujne 
predhodne prijave na GSM 041/ 696-883, 
Štefanija Pavčnik ali 070/741-723, Zden-
ki Fišer Mirč.

Vsem želimo vesele božične prazni-
ke, čestitamo ob dnevu samostojnosti in 
enotnosti ter želimo zdravja, veselja in 
razumevanja v novem letu 2023.

Predsednica SDS  
Štefanija Pavčnik

Marjanca Deželak
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Kjer je volja, je tudi pot. Tako bi lahko rekli ob zaključku del na 
omenjeni trasi, kjer so se domačini in izvajalec del Selič Branko, 
s. p., izjemno izkazali. Zato se jim ob tej priliki zahvaljujemo za 
korektnost pri izvedbi del, prav tako pa tudi za prijetno pogosti-
tev, ki je sledila otvoritvi. Vsem skupaj želimo srečno in varno 
vožnjo. 

ZNANEC IZ SOSEDNJE ULICE

Miha Šnur Miko je naš krajan že dolga leta. Nedavno je pra-
znoval 75. rojstni dan. Rodil se je namreč 28. 9. 1947 in s starši 
ter bratom Milanom in s sestrami Marijo, Nado in Slavico, kar 
28 let živel v laškem župnišču. Torej v starem mestnem jedru 
Laškega, kjer sem bil doma tudi sam. Bila so to čudovita leta 
mladosti, kjer smo se vsi poznali med seboj. Naše igrišče je bil 
»plac« pred cerkvijo in bližnja okolica s starim gradom in Hu-
mom vred. Miko kot ga kličemo prijatelji, se je v Štorah izšolal 
za kovino-strugarja. Po odsluženem vojaškem roku se je sprva 
za pet let zaposlil v Železarni Štore, nato pa je vse do upokojitve 
delal v »Domači in umetni obrti Pavčnik« v Laškem. Njegova 
umetniška žilica je bila kot nalašč za to obrt. Tako v službi kot 
tudi doma je ustvarjal čudovite izdelke v lesu, pa tudi v slikah. 

osebnim avtomobilom, ali kombijem. Zanj je to izjemnega po-
mena, saj je njegova lokacija sedaj lažje dostopna za družinske 
člane, kakor tudi za vse ostale. Ob tej priliki se Miku zahvalju-
jemo za korektno sodelovanje in mu želimo obilo užitkov v nje-
govem čudovitem okolju.

LEPO JE VEDETI

Že na glasbenem področju je poznan stavek, ki pravi - brez 
ustvarjalcev, ni izvajalcev. To bi lahko razumeli tudi ob nedavni 
podelitvi občinskih priznanj kot brez predlagateljev, ni nagra-
jencev. Žal pa so predlagatelji večinoma zamolčani oziroma 
prezrti. Poznani so le članom komisije KVIJAZ pri občinskem 
svetu, ki odloča o prispelih predlogih. Potem pa o predlagateljih 
vse potihne. V naši krajevni skupnosti smo že večkrat predlagali 
občinskemu vodstvu, da se ob podelitvah objavi, kdo je predla-
gatelj. Le-ti so večinoma krajevne skupnosti, društva, pa tudi 
posamezniki, ki dobro vedo, kdo in kakšno priznanje si v nji-
hovem okolju zasluži. Priznanja pa na koncu političnega uskla-
jevanja na občinskem svetu, vodstvo občine ob priliki občinske 
proslave na čelu z županom tudi podeli. Kakorkoli, veseli smo, 
da so tudi letos bili naši predlogi, v katerih smo predlagali za 
nagrajence Jožeta Sadarja, Toneta Šterbana in Alojza Primona 
prepoznani kot dobri in da so priznanja šla v prave roke. Vsem 
nagrajencem ob tej priliki še enkrat iskreno čestitamo in želimo 
uspehov tudi v prihodnje.

SREČANJE ČLANIC IN ČLANOV KLUBA »80+«

Pa nam je uspelo. Po treh sušnih letih zaradi vsem znanih 
okoliščin smo se v nedeljo, 27. 11. 2022, zbrali v Bidermajer-
jevem salonu v Zdravilišču Laško. Naši starostniki iz Krajevne 
skupnosti Laško, ki so dopolnili 80 let, so bili navdušeni nad 
programom, ki so ga pripravili otroci Osnovne šole Primoža 
Trubarja in Glasbene šole Laško-Radeče ter pevski zbor Društva 
upokojencev iz Laškega. Kot soorganizator se zahvaljujemo vo-
diteljskemu paru Mojci in Vladu Marotu, Rdečemu križu Laško, 
kakor tudi Društvu upokojencev Laško za sodelovanje pri orga-
nizaciji in izvedbi prireditve. Hvala tudi vsem, ki ste se srečanja 
udeležili, saj ste s tem pokazali, kako nam vsem manjka takšnih 
dogodkov. V upanju, da nam bo tudi v bodoče uspelo organizi-
rati takšno srečanje, vsem kličemo nasvidenje prihodnjič.

VSEM KRAJANKAM IN KRAJANOM LAŠKE KRAJEVNE 
SKUPNOSTI ŽELIMO VESEL BOŽIČ IN SREČNO, ZDRAVO TER 
USPEHOV POLNO NOVO LETO 2023!

Martin Kokotec, KS Laško

To prakso nadaljuje tudi sedaj, ko uživa »penzijo«. V sedemde-
setih letih prejšnjega stoletja so njegovi starši postavili prijetno 
hiško v Debru, v bližini nekdanje domačije Senica v Mulenci, 
sedaj Sanda. Miko se je leta 1980 iz mesta preselil tja in od tak-
rat dalje »kraljuje« na čudoviti jasi sredi debrskih gozdov. Do 
njegove hiše vodi sicer skromna makadamska pot, ki pa jo je 
pred mnogimi leti zasul ogromen plaz in od takrat je moral vse 
do pred kratkim del poti v mesto opraviti peš. Lahko bi rekli, 
da je bil odrezan od normalnih poti. Skromen, kakor Miko je, 
to težavo ni obešal na veliki zvon. Ob priliki izgradnje nove as-
faltne ceste do domačije Sanda, pa se je tudi za Mika odprl svet. 
Na svoje stroške je s sosedovo pomočjo posodobil makadamsko 
pot do svoje hiše tako, da je sedaj mogoč normalen dostop z 
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KS MARIJA GRADEC
Lepa nedelja s srečanjem in 
druženjem krajanov KS Marija 
Gradec

V nedeljo, 9. oktobra, je bila organi-
zirana prireditev »Lepa nedelja s sreča-
njem in druženjem krajanov« v Marija 
Gradcu. V cerkvi Karmelske matere bož-
je je bila sveta maša s procesijo ob novo 
obnovljenih kapelicah. Po maši in proce-
siji so bile pred cerkvijo, s strani nastopa-
jočih društev Zveze Možnar, predstavlje-
ne stare šege in običaji ob lepi nedelji.

Zbrane je pozdravil laški župan Franc 
Zdolšek, g. Metličar, dekan in generalni 
vikar celjske škofije je pohvalil dobro so-
delovanje z lokalno skupnostjo in Zvezo 
Možnar, predsednik KS Marija Gradec 
Marjan Salobir se je zahvalil dekanu za 
darovano sveto mašo in procesijo, župa-
nu Občine Laško za dobro sodelovanje s 
KS in temeljito obnovo vseh štirih kape-
lic, ZKD Možnar pa za predstavitev šeg 
in običajev. Vse prisotne je povabil na 
dvorišče Gostišča Čater, kjer se je prire-
ditev nadaljevala s srečanjem in druže-
njem krajanov KS Marija Gradec, nasto-
pajočih in ostalih prisotnih. Zbralo se je 

več kot tristo udeležencev. Za vse so bili 
pripravljeni golaž, pijača ter lokalne dob-
rote. V kulturnem programu je nastopila 
domača folklorna skupina Anton Tanc, 
Laška pihalna godba in Vaška godba Vrh 
nad Laškim. Za domače vzdušje pa je 
poskrbel, za to priložnost posebej sesta-
vljen, ansambel »Fantje z vseh vetrov in 
dekle«. Vrhunska glasbena zasedba je 
navdušila vse prisotne. Na stojnicah so 
se predstavili lokalni ponudniki doma-
čih suhomesnatih dobrot, peciva, medu, 
čokolade, kruha, ter dva lokalna mini pi-
vovarja. Prireditev je bila zelo dobro obi-
skana in je odlično uspela. Naša želja je, 
da bi Lepa nedelja s srečanjem in druže-
njem krajanov postala tradicionalna ma-
rijagraška prireditev.

POSLOVIL SE JE GORAZD ŠETINA

Gorazd Šetina se je rodil 8. febru-
arja 1947 v Ljubljani. Osnovno in sre-
dnjo šolo je obiskoval v Ljubljani. Kot 
štipendist Pivovarne Laško se je 13. 9. 
1967 zaposlil   v Pivovarni Laško, kjer 
je nadaljeval s šolanjem. Delal je na 
področjih varstva pri delu, družbenega 
standarda, organizacije in informatike. 
Od leta 1987 do upokojitve 4. 1. 2010 je 
kot član uprave vodil Sektor poslovne-
ga tajništva in informatike.

Kljub temu da ni rojen „Laščan“ ga 
poznamo kot starega Laščana. Ves čas, 
odkar je živel in delal v Laškem je bil 
aktiven na področju športa, družbe-
nih in političnih dejavnostih. Tako je 

bil iniciator ustanovitve Košarkarskega 
kluba Laško leta 1969, kjer je bil dolgo-
letni trener ter član vodstva kluba. So-
deloval je pri realizaciji zasnove in iz-
gradnje dvorane Tri lilije, katere ime je 
bila njegova ideja. V času samouprav-
nih interesnih skupnosti je bil pred-
sednik telesnokulturne skupnosti. V 
tistem času je bilo zgrajenih ali reno-
viranih večina športnih objektov v ob-
čini Laško. 

Več let, v času od 1995 do 2010, je 
vodil »Laško pihalno godbo« in »Laške 
mažorete«. Takrat so godbeniki nare-
dili izreden preskok in so danes eden 
najboljših godbenih orkestrov v državi. 
Laške mažorete pa večkratne državne 
prvakinje. V letih obnavljanja Kultur-
nega centra Laško je sodeloval pri pro-
jektni zasnovi in izvedbi prenove.

Aktiven je bil na kulturnem in špor-
tnem področju v Laškem ter bil po-
budnik kulturnih prireditev - Grajske 
poletne prireditve v Laškem. V času 
kulturne suše v slovenskem prostoru 
so bile Grajske poletne prireditve vo-
dilni elitni kulturni festival v Sloveniji.

Gorazd Šetina je bil tudi med pobu-
dniki likovnih in kiparskih delavnic. 
Laško tako krasi 15 kiparskih umetnin. 

Kot predsednik je več let vodil Uprav-
ni odbor Kulturnega centra Laško. Na 
njegov predlog je bila ustanovljena de-
lovna skupnost zaposlenih v Stiku La-
ško, kjer so se združile dejavnosti kul-
ture, športa, turizma in muzejskih 
dejavnosti.

Dolga leta je bil član vodstva odbo-
ra za prireditev Pivo in cvetje in hkra-
ti tudi član Turističnega društva Laško. 
Bil je eden izmed tistih, ki skrbijo za 
ohranjanje kulturne dediščine, saj je bil 
pobudnik več različnih medijskih zapi-
sov iz naše preteklosti z namenom, da 
se ohranijo našim zanamcem.

Kljub temu da se je upokojil, je bil 
vedno pripravljen z nasveti in predlo-
gi pomagati vsakomur, ki se je obrnil 
nanj. Neprecenljiv je njegov prispevek 
v knjigi o zgodovini Krajevne skupnos-
ti Laško. Za vse našteto in v izogib po-
zabi smo Gorazda Šetino v naši skup-
nosti pred petimi leti nagradili z enim 
najvišjih občinskih priznanj, in sicer z 
»zlatim grbom Občine Laško«.

Martin Kokotec,  
KS Laško

Pičkurin

Fantje z vseh vetrov in dekle

Srečanje krajanov
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Obnovitve in modernizacije 
krajevnih cest v KS Marija Gradec v 
letu 2022

V letošnjem planu obnovitev in mo-
dernizacij krajevnih cest na območju KS 
Marija Gradec so bili predvideni trije od-
seki, in sicer: JP št. 701183 Strensko-Pla-
zovje odsek Gunzek-Bučar v dolžini 685 
m, JP št. 701161 Radoblje-Hriberšek, od-
sek poškodovan po neurju l. 2020 v dol-
žini 135 m, in JP 701141 Prtnjak-Gorišek 
dolžine 170 m. 

Na odseku Gunzek-Bučar v Plazovju 
je bilo urejeno odvodnjavanje, nasipan 
in utrjen planum zgornjega ustroja ter iz-
vedena asfaltna preplastitev z ureditvijo 
bankin in brežin. Na odseku Radoblje- 
Hriberšek je bila izvedena asfaltna prep-
lastitev na odseku, kjer je bil asfalt uničen 
v neurju l. 2020. Na odseku Prtnjak-Go-
rišek v Marija Gradcu je bil izveden nasip 
in utrditev planuma zgornjega ustroja ter 

izvedena asfaltna preplastitev z ureditvijo 
brežin in bankin. 

Pripravljalna dela pred asfaltiranjem 
so izvedli krajani pretežno sami, v lastni 
režiji, z lastnimi prispevki in prostovolj-
nim delom, asfaltno preplastitev pa je za-
gotovila Občina Laško in KS Marija Gra-
dec iz proračuna. 

V letu 2022 je bilo na območju KS Ma-
rija Gradec skupaj obnovljenih 990 m 
krajevnih cest. Vsem uporabnikom želi-
mo srečno in varno vožnjo.

KS Marija GradecOdsek Prtnjak-Gorišek

Odsek Gunzek-Bučar

KS REČICA

Nov Svet KS Rečica

V Krajevni skupnosti Rečica se končuje eno 
obdobje in tik pred koncem leta se začenja novo. 
Po lokalnih volitvah v novembru, bo v začetku 
decembra že sklicana 1. redna seja Sveta Krajev-
ne skupnosti. Naslednje štiri leta bodo v Svetu 
KS delali: Nino Petek, Katja Goluh (edina čla-
nica starega Sveta), Simon Pušnik, Darko Tr-
bovc, Dejan Kolšek, Darko Lah, Klavdija Lah in 
Ivan Kušer. Vsem izvoljenim iskreno čestitamo 
in želimo veliko uspehov, dobre volje in energi-
je!  »Stari« Svet KS se vsem zahvaljuje za sodelo-
vanje, ideje, predloge in kritike in vam ob priha-
jajočih praznikih želi vse dobro in lepo! Srečno!

Urška Knez
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Zahvala krajanov

Pa je minilo skoraj šest dolgih let, da se je končno pripeljal do 
konca tudi naš projekt obnove ceste PLAVC-KALUDER in MA-
ČEK-GOVCE. Zato smo se krajani Sp. Rečice in Hude Jame od-
ločili, da se po tej poti zahvalimo vsem, ki so zaslužni, da je do 
obnove ceste prišlo. Najprej gre velika zahvala županu Francu 
Zdolšku, da nam je bil sploh pripravljen prisluhniti in pomaga-
ti, da je cesta danes obnovljena. Enako velika zahvala gre vsem 
podpisnikom pogodb lastnikom zemljišč, po katerih pelje trasa 
ceste, saj jih je bilo kar 27! Tudi brez njih do obnove ceste ne bi 
prišlo. Posebna zahvala gre na Občino Laško Andreju Kaluži 
za korekten odnos in vodenje skozi predolg proces do realiza-
cije. Hvala tudi Eneju Kirnu, ki je pokazal, da na poti do konca 
krajani nismo sami. Tudi Komunali Laško hvala za njihovo op-
ravljeno delo. Nikakor ne smemo pozabiti na naša sokrajana, 

izvajalca del priprave pred asfaltiranjem, Selič Branko, s. p., ter 
Andrej Kufner, s. p., za opravljeno najtežje delo na celotni trasi 
dolgi 1300 m. Obema hvala. Zahvaljujemo se tudi podjetju Voc 
Celje za asfaltiranje celotne trase.

Ker pa se najdejo tudi takšni, ki so bili proti obnovi ceste 
na takšen in drugačen način, se zahvaljujemo tudi njim, saj so 
s takšnim dejanjem pokazali, da jim je mar in mislijo na nas 
ter so si vzeli čas za na,s vsaj v negativnem smislu, če že ne v 
pozitivnem. Vsak izmed njih pa se naj med vrsticami najde 
sam. Takšna dejanja so bila samo razlog, da se zavemo, da bolj-
še stvari pridejo k tistim, ki čakajo, najboljše pa k tistim, ki ne 
odnehajo! 

Če smo koga pozabili, ni bilo namerno, saj je zahvala name-
njena tudi njim.

Hvaležni krajani Rečice

Sončna elektrarna na strehi 
komunale

Sonce na Zemljo pošilja ogromno ko-
ličino sončne energije. V treh urah je 
pošlje toliko, kot je na Zemlji potrebuje-
mo v obdobju enega leta. Fotovoltaika je 
področje, ki se ukvarja z raziskovanjem 
in tehnologijami za pretvarjanje energije 
sončnega obsevanja neposredno v elek-
trično energijo s pomočjo solarnih celic. 
V sončni elektrarni se elektromagnetno 
valovanje sonca pretvarja v enosmerni 
električni tok in napetost. Proces pre-
tvorbe je popolnoma neslišen, varen, za-
nesljiv in okolju prijazen. Z vidika varstva 
okolja veljajo sončne elektrarne sicer za 
čiste in okolju prijazne, saj ne povzročajo 
emisij toplogrednih in drugih plinov. Žal 
pa so premalo raziskani vplivi na okolje 
pri proizvodnji in tudi razgradnji posa-
meznih komponent sistema.

Fotovoltaične elektrarne imajo v pri-
merjavi s klasičnimi prednosti, kot so: 
proizvodnja električne energije je bli-
zu mesta potrošnje, ni dragih transpor-
tnih napeljav, ni emisije škodljivih sno-
vi ali hrupa v okolje, stroški vzdrževanja 
so nizki, sisteme je enostavno širiti in 
dograjevati. Sestavni deli so: generator, 
ki ga predstavljajo fotovoltaični modu-
li, konstrukcija za pritrditev, razsmernik 
(pretvarja enosmerno napetost v mre-

žno izmenično) in električni kabli. V sa-
mostojnih sistemih, ki nimajo povezave 
z javnim elektroenergetskim omrežjem, 
sta sestavna dela še akumulator in polnil-
ni regulator, ki zaščiti akumulator pred 
visoko napetostjo, temperaturo, preko-
merno napolnitvijo in napačno polari-
teto. Fotovoltaično napravo lahko na-
mestimo na poševno ali ravno streho, 
integriramo v streho, namestimo na fa-
sado ali s talno postavitvijo. Velikost sis-
tema je odvisna od več dejavnikov: žele-
na izhodna moč, razpoložljiva površina, 
geografska lokacija, orientacija in naklon 
modulov in senčenje. V osrednji Evro-
pi dosežemo največji letni izkoristek 
sončnega modula s 30° kotom nagiba 
in pri azimutu -5°. Odstopanja naklona 
in orientacije do 20° vodijo do zgolj pe-
todstotnih izgub. Navpične površine, ki 
so usmerjene proti jugu (južne fasade) 
omogočajo izkoristke do 70 % optimal-
ne vrednosti. Povprečno sončno obseva-
nje na površinsko enoto v Sloveniji znaša 

1.242 kWh/m2, letni energijski donos pa 
od 950 do 1.150 kWh/kWp.

Komunala Laško je za potrebe samo-
oskrbe podjetja konec oktobra na sede-
žu podjetja na strehi namestila malo fo-
tovoltaično elektrarno (MFE) z močjo 41 
kWp z glavnimi komponentami: solarni 
modul Viessmann Vitovolt 395W (105 
kos), optimizator Solar Edge Optimiser 
P950 (53 kos), razmernik Solar Edge In-
verter SE25K (1 kos), razmernik Solar 
Edge Inverter SE17K (1 kos), vse name-
ščeno na aluminijasti podkonstrukciji. Iz 
projektne simulacje izhaja, da ob inšta-
lirani moči 41 kWp znaša maksimalna 
dosežena moč 36 kw, letna proizvodnja 
električne energije 39 MWh, prihranek 
emisij CO2 10 ton, kar je ekvivalent 463 
posajenih dreves. Vsi stroški od načr-
tovanja, izvedbe do zagona so znašali 
45.000 EUR brez DDV. Garancijska doba 
glavnih komponent elektrarne znaša 25 
let, zajamčena moč fotonapetostnih mo-
dulov po preteku 25 let znaša 80 %.

Mala fotonapetostna elektrarna Komunala Laško
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V času energetske draginje je Komu-
nala Laško s tem projektom napravila ve-
lik korak na poti k večji in boljši energet-
ski učinkovitosti in samooskrbi.

Tomaž Novak, direktor

Občani z veseljem sodelujejo pri 
praznični okrasitvi Laškega

Z vstopom v veseli, praznični de-
cember, je potrebno poskrbeti tudi za 
praznično osvetlitev mesta. Pri tem vsa-
ko leto z velikim veseljem sodelujejo tudi 
naši občani, ki v ta namen darujejo smre-
ke in smrečice iz svojih gozdov in vrtov, 
predvsem tiste, ki jih želijo odstraniti iz 
varnostnih in drugih razlogov.

Vsled tega se iskreno zahvaljujemo 
občanom, ki so letos, nekateri tudi že v 
preteklih letih, pomagali pri izvedbi no-
voletnih okrasitev. Letošnja zahvala gre 
Marjanu Plahuti z Velikega Širja, Mila-
nu Horjaku iz Rimskih Toplic in Danilu 
Krampušku iz Čopove ulice v Laškem.

Projekti, ki se izvajajo v okviru Lokal-
ne akcijske skupine (LAS) Raznolikost 
podeželja delujejo povezovalno, sodelo-
valno, pomagajo združevati ljudi, prav 
tako skrbijo za razvoj podeželskih ob-
močij. Bi znali prepoznati, katere novo-
sti v vašem kraju so del teh projektov? 
Kar nekaj jih je namreč že uspešno zak-
ljučilo svoje poslanstvo, obetajo se tudi 
novi.

Eden izmed njih je projekt Čebela bere 
med, pri katerem sta sodelovali tudi Ob-
čina Štore in Knjižnica Laško. Cilj projek-
ta je bil usmerjen v izobraževanje o po-
menu čebel za okolje in našo prihodnost 
ter v nakup informacijsko-komunikacij-
ske in knjižnične opreme, pripravo čebe-
larskega kotička, slikanice in vsebine za 
priročnik o uporabi informacijskih virov 
za ranljive skupine. 

Rezultati uspešnih zgodb so med dru-
gim vidni tudi po zaključku projekta 
Skozi učni vrt do podjetniških idej. V 

sodelovanju z Občino Vojnik je nastal 
skupni prostor, ki služi kot učni vrt, prav 
tako pa je na tem mestu vse pripravlje-
no za to, da se bodo tam lahko odvijali 
različni dogodki, delavnice, izobraževa-
nja … V okviru projekta so tam zasadili 
sadno drevje, medovite rastline, obnovili 
so skoraj 100 let star vodnjak, promocij-
ske aktivnosti pa so bile usmerjene v po-
men samooskrbe in trajnostnega razvoja 
podjetništva na podeželju. Na učnem po-
ligonu si bodo lahko potencialni sadjarji 
ogledali, kako pravilno oskrbovati sadno 
drevje in skozi izvedene delavnice, pri-
mere dobrih praks in izobraževanj pre-
poznali nove podjetniške priložnosti na 
podeželju. 

Sredstva Evropskega sklada za regio-
nalni razvoj so prispevala tudi k uresni-
čevanju ciljev projekta Laška hiša iz pre-
teklosti v sedanjost, in sicer od ureditve 
objekta kulturne dediščine in njegove 
zunanje ureditve, do pridobitve opreme 

in eksponatov. V prenovljenem prosto-
ru Laške hiše, ki je namenjen izvajanju 
kulinaričnih dogodkov, bodo na voljo 
degustacije lokalnih jedi in pijač, hkra-
ti pa bodo na tem mestu lahko obrtniki 
na ogled postavili tudi svoje rokodelske 
izdelke. Prav tako je urejen zeliščni vrt, 
ki je kot nalašč primeren za izvajanje ze-
liščarskih delavnic. Vse našteto, skupaj 
s ponudbo ogledov in izletov ter proda-
jo izdelkov mreže lokalnih ponudnikov, 
bo nedvomno še dodatno popestrilo tu-
ristično ponudbo Laškega.

Mreža lokalnih ponudnikov pa se 
ustvarja skozi zgodbe lokalnih kmetij 
tudi v projektu Aktiviranje urbanih ob-
močij. Namen projekta je predstavitev 
lokalne ponudbe prebivalcem urbanih 
območij LAS Raznolikost podeželja ter 
vključevanje ranljivih skupin, predvsem 
oseb s posebnimi potrebami in mladih, 
v družbo. Poleg tega je poudarek na prip-
ravi promocijskih zgodb (fotografiranje, 
snemanje) za predstavitev ponudbe lo-
kalnih pridelovalcev ter organizaciji pri-
reditev z namenom spodbujanja uporabe 
lokalne hrane v šolah in vrtcih.

Prva prireditev se je že odvila v Obči-
ni Štore, kjer je bilo organizirano Marti-
novanje. V sklopu tega projekta se obeta 
še en zanimiv dogodek, in sicer v času 
tradicionalne prireditve Občine Vojnik 
– Božični Vojnik, 17. decembra 2022, 
med 16. in 20. uro. Lokalni prideloval-

Naložbe sofinancirajo Republika Slovenija, Evropska unija iz Evropskega sklada za regionalni razvoj in Evropski 
kmetijski sklad za razvoj podeželja. 

S POMOČJO PROJEKTOV DO NOVIH USPEŠNIH 
ZGODB V LOKALNIH OKOLJIH

Vsem se v našem imenu, kot tudi v imenu Občine Laško, zahvaljujemo, vse osta-
le občane, ki v letošnjem letu pri tej akciji niso sodelovali pa vabimo k sodelovanju v 
naslednjem letu.

Marko Klinar
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ci, vključeni v projekt, bodo tam imeli 
možnost na stojnicah predstaviti svoje 
zgodbe, ponudbo svojih pridelkov in iz-
delkov. 

Imate idejo? Morda jo lahko 
uresničimo skupaj …

S prihodnjim letom pričenjamo s pri-
pravo nove Strategije lokalnega razvoja 
območja in oblikovanjem novega LAS, 
zato vodilni partner LAS Raznolikost 
podeželja – družba Simbio že intenzivno 
zbira projektne ideje in predloge različ-
nih lokalnih akterjev za novo program-
sko obdobje 2023-2027. 

Sodelujete lahko tudi vi in dodate svoj 
kamenček v mozaik sooblikovanja nove 
strategije in projektov, s pomočjo kate-
rih bi morebiti poskrbeli za boljši razvoj 
lokalnega okolja, ohranjanje ali obnav-
ljanje kulturne in naravne dediščine na 
podeželju, za izobraževanje ranljivejših 
skupin, spodbujanje medgeneracijskega 
sodelovanja, večjo prepoznavnost svojih 
storitev ali izdelkov in še mnogo več. 

Zato se boste lahko vsi (kmetije, fi-
zične osebe z dopolnilno dejavnostjo, 
društva idr.), ki bi želeli podati svoja 
mnenja, izpostaviti izzive, potrebe in po-
sebnosti vašega območja, predlagati stra-
teške cilje, ali izvedeti več o tem, kako 

pridobiti nepovratna sredstva evrop-
skih skladov, udeležili vrsto delavnic na 
to temo. Imeli boste možnost, da podate 
predloge za oblikovanje vizije, strateških 
ciljev in ukrepov v prihodnosti razvoja 
območja in delovanja LAS Raznolikost 
podeželja. Na ta način se bo tudi v bodo-
če spodbujal nastanek novih partnerstev, 
oblikovanje novih projektnih idej, krepi-
tev sodelovanja in tkala se bodo nova pri-
jateljstva. Slednje ni zanemarljivo, saj na 
temelju povezovanja, zaupanja in medse-
bojnih simpatij nastajajo najboljše zgod-
be o uspehu. Postanite njihov soavtor!

LAS Raznolikost podeželja

O VSEM SE POGOVORITI, SKUPAJ 
SKLENITI IN STORITI

»O vsem se pogovoriti, skupaj skleniti in storiti« je bila vo-
dilna misel 19. vseslovenskega srečanja kmetov ter vseh, ki jim 
je kmetijstvo blizu in smo se v nedeljo, 9. oktobra 2022, zbrali 
na Ponikvi in Slomu, rojstnem kraju blaženega Antona Martina 
Slomška, zavetnika kmetov, slovenskega kmetijstva in kmetij-
skega slovstva.

Srečanje se je začelo v cerkvi sv. Martina na Ponikvi, kjer je 
mašo daroval celovški škof dr. Jože Marketz. Popoldne smo dru-
ženje nadaljevali s slavnostno akademijo pred Slomškovo roj-
stno hišo na Slomu. V času sinodalnega leta, ki vabi na skupno 
pot poslušanja in iskanja vizije za prihodnost, je bil izpostav-
ljen pomen večjega medsebojnega sodelovanja, poslušanja in 
pogovora, soodgovornosti, dialoga, razločevanja in odločanja. 
Osrednji gost akademije je bil dramski igralec in pesnik Tone 
Kuntner, ki nam je s svojim nastopom vdahnil duha optimizma, 
zanosa in ponosa.

Srečanja se je že tretjič udeležil tudi predsednik Republike 
Slovenije Borut Pahor in nam, zbranim kmeticam in kmetom, 
povedal: »Slovensko podeželje je zelo lepo, še lepše urejeno. 
Zahvala za to gre najprej in predvsem vam, vašemu delu. Tako 
ni bilo od nekdaj in tudi danes ni povsod po svetu tako. Pri nas 

pa je. Za to gredo zasluge vam, spoštovane kmetice in kmetje, ki 
ste srce, duša in roke slovenskega podeželja.« 

Druženje smo zaključili s pogostitvijo. Dobrote za pogosti-
tev smo z veseljem pripravile in pomagale razdeliti tudi članice 
Društva kmečkih žena Rosa. Med našim delom je nastala foto-
grafija, z zdaj že nekdanjim, predsednikom Republike Slovenije 
Borutom Pahorjem. 

Društvo kmečkih žena Rosa
Foto: KGZS

Območna obrtno podjetniška zbornica Laško

SREČANJE ČLANOV S PODELITVIJO 
PRIZNANJ

Po dveh letih premora je Območna obrtno podjetniška zbor-
nica Laško 7. 10. 2022 spet pripravila srečanje svojih članov s 
podelitvijo priznanj. Štirideset smo jih podelili obrtnikom in 
podjetnikom, ki so v letih 2020, 2021 in letos dopolnili 10, 20 
ali 30 let uspešnega dela v obrti in podjetništvu.

Kako smo preživeli obdobje korone? Kaj nas čaka? Se bo za-
piranje ponovilo? Bi ob ponovni krizi, ki je udarila med nas, go-

spodarstvo stagniralo? Bomo morali odpuščati delavce, seveda, 
če jih bomo pred tem sploh dobili, nam bo pri tem kdo poma-
gal? Ja, vse to so najpogostejša vprašanja, ki nas podjetnike ves 
čas spremljajo, je uvodni govor zbranim pričel predsednik OOZ 
Matjaž Cajhen in dodal, da jim, ne glede na to, kakšni so odgo-
vori, ob strani vedno stoji OOZ Laško in OZS, kar se je pokaza-
lo tudi v času epidemije.

Cajhen se je članom zahvalil za sodelovanje v minulih osmih 
letih, ko je vodil zbornico, in jih pozval naj aktivno sodeluje-
jo na volitvah v zbornične organe, ki bodo potekale novembra. 
Poudaril je, da je imel ob prevzemu funkcije predsednika velika 
pričakovanja in načrte, ki pa so bili večji kot jih je lahko reali-
ziral. Ob tem je omenil tudi neodzivnost Občine Laško na pre-
dloge obrtnikov in podjetnikov. Župan Franc Zdolšek je kritiko 
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sprejel in zbranim zagotovil, da bodo v prihodnje tem zahtevam 
in pobudam namenili več pozornosti. V imenu OZS je jubilan-
tom čestital predsednik Blaž Cvar in se jim zahvalil za zvestobo, 
ki jo s članstvom izkazujejo stanovski organizaciji. 

Na srečanju smo podelili 40 jubilejnih priznanj obrtnikom in 
podjetnikom, ki so leta 2020, 2021 in 2022 dopolnili 10, 20 ozi-
roma 30 let uspešnega dela v obrti in podjetništvu.

Za leto 2020 so priznanja prejeli: 
• Za 30 let: Radovan Grešak, Stojan Kajtna, Marjanca Kri-

stavčnik, Zdenko Leljak, Smit, d. o. o., Renato  Zalokar 
• Za 20 let: Final Pasarič, d. o. o. 
• in za 10 let: Vlado Babić, Matic Juteršek, Dragoslav Lapor-

nik, Peter Lazar, Janez Sonc, Jurij Strniša, Mitja Vodopivec

Za leto 2021 so priznanja prejeli:
• Za 30 let: Denis Bezgovšek, Aleš Ferlič, Danijel Romšak, 

Jože Sadar, Marjan Zorko
• Za 10 let: Mitja Lesjak, Lidia Lipovšek, Marko Pavčnik, 

Ivan Vodišek

V letu 2022 pa so priznanja prejeli:
• Za 30 let: Dolinšek Radeče, d. o. o., Zoran Kerin, Pirps, d. o. o
• Za 20 let: Klemen Cokan, Simon Romih  
• Za 10 let: Betonist, d. o. o., Inženiring Klenovšek, d. o. o., 

Irena Ivanšek, Martina Klenovšek, Blaž Lipovšek, Tomaž 
Maček, Milan & D, d. o. o., Nicrom, d. o. o., Roman Krištof 
Petek, Sebastijan Skrbinek 

Andreja Rojc, direktorica OOZ Laško
Foto: Maja Štih s.p.

Turistično društvo Rimske Toplice

USPEŠEN ZAKLJUČEK 
LETA 2022

Leto 2022 je bilo za TD Rimske To-
plice zelo uspešno. Izvedli smo številne 
prireditve, akcije in dejavnosti. Omeni-
ti želimo tradicionalno gregorjevanje, 
obrezovanje vrtnic z Matjažem Mastna-
kom, čistilno akcijo, redni zbor članov, 
predavanje dr. Janka Rodeta o zeliščih 
kot okrasnih rastlinah, tradicionalni po-
hod na Kopitnik, prireditev Rimske so 
fejst, v okviru katere smo odprli nova 
igrala in prenovljene tribune na odbojka-
rskem igrišču. Sodelovali smo pri izved-
bi prireditev Pokal Aqua Roma v balina-
nju in ruskem kegljanju ter prireditvi Po 
poteh Antona Aškerca. Veseli smo, da so 
naše akcije spodbudile najemnika bazen 
k prenovi terase, ki je močno izboljšala 
gostinsko ponudbo v našem kraju. Izved-

li smo dogodek Slovo poletju, organizi-
rali dvodnevno ekskurzijo na Dunaj in v 
Bratislavo, za člane pripravili nordijsko 
hojo na Pohorju, ki ji je sledil ogled Žičke 
kartuzije in organizirali predavanje Mati-

ca Severja o trajnicah kot okrasnih rastli-
nah. Skozi celo leto so naši člani skrbeli 
za urejenost glavnih ulic v kraju s posa-
ditvijo rož v koritih, zalivanjem rož, ure-
janjem okolice Turist biroja, košnjo trave, 

Člani nordijskega odseka TD Rimske Toplice na Lovrenških jezerih  
(foto: Bojana Kustura)
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urejanjem medgeneracijskega parka, kjer smo poskrbeli tudi za 
varen dostop z ograjo in zavarovanje fitnesa pred avtomobili. 

Že v oktobrski številki smo napovedali kratek povzetek ak-
tivnosti naših članov v zadnjih mesecih leta 2022. Po dveh letih 
smo konec oktobra uspešno zaključili pridobivanje gradbenega 
dovoljenja za manjšo leseno hiško za orodje ob odbojkarskih 
igriščih ob Aqua Romi, ki tako končno služi svojemu namenu. 
Zahvala za to gre predvsem Gregorju Kristancu in Tilenu Se-
liškarju. Projekt pa bi težko izpeljali brez pomoči dr. Janka Ro-

deta, ki nam je pomagal pri pridobivanju nekaterih izmed šte-
vilnih potrebnih soglasij.

Sredi novembra smo sodelovali na Dnevih slovenskega tu-
rizma v Thermani Laško, kjer je Turistična zveza Slovenije 
predstavila načrte za prihodnje obdobje. Naše društvo je bilo 
tudi letos uspešno pri pridobivanju sredstev Turistične zveze 
Slovenije.

Ob koncu leta se želimo zahvaliti Občini Laško za pomoč 
pri izvedbi akcije »Naj Rimske Toplice zacvetijo«, saj je finanč-
no podprla nakup 2000 čebulic tulipanov, ki smo jih posadili v 
mesecu novembru ob ulicah Zdraviliška cesta in Toplice. Veseli 
nas, da se nadaljuje uspešno sodelovanje s Komunalo Laško pri 
božično-novoletni razsvetljavi Rimskih Toplic. Večino zvezd, ki 
v decembru razsvetljujejo ulice našega kraja, je društvo v sode-
lovanju z Občino Laško kupilo v lanskih dveh letih.

Novo izvoljenim članom Sveta krajevne skupnosti Rimske 
Toplice, članom Občinskega sveta Občine Laško in novemu žu-
panu, g. Marku Šanteju, čestitamo za izvolitev in si želimo uspe-
šnega sodelovanja pri projektih, ki bodo spodbujali razvoj Rim-
skih Toplic.

Vsem članicam in članom društva ter občankam in občanom 
Občine Laško želimo obilo zdravja, zadovoljstva in uspeha v 
letu 2023!

V imenu Upravnega odbora TD Rimske Toplice 
Miha Gartner, predsednik TD Rimske Toplice

Sajenje čebulic tulipanov (foto: Miha Gartner)

NAGRAJENCI DNEVOV 
SLOVENSKEGA 
TURIZMA 2022

V Thermani Laško so od 14. do 16. 
novembra gostili Dneve slovenskega 
turizma - vrh slovenskega turizma in 
niz strokovnih prireditev in tekmovanj.

V tekmovalnem delu so se odlično 
odrezali zaposleni v družbi Thermana. 
Zlato priznanje in absolutno prvo mes-
to v kategoriji hotelskih receptorjev je 
prejela NEJA POTOČNIK. V kategori-
ji sobaric pa je prvo mesto in zlato pri-
znanje prejela ROZALIJA HOHKRA-
UT.

Odlično so se uvrstile tudi: BER-
NARDA GREŠAK (srebrna medalja in 
zlato priznanje), ANDREJA BUDEN 
(bronasta medalja in zlato priznanje), 
BRANKA COLLAUTTI (srebrno pri-
znanje), BLAŽENKA POTRATA (sre-
brno priznanje) in LUCIJA JERŠIČ 
(srebrno priznanje).

Turistično gostinska zbornica Slo-
venije je v sklopu Dnevov slovenskega 
turizma podelila tudi zaslužna prizna-
nja zaposlenim in podjetjem v turistič-
ni panogi. 

Priznanja za posebne dosežke pri 
delu in doprinos k dvigu kakovo-

sti storitve so prejeli tudi zaposleni v 
družbi Thermana, in sicer: slaščičar-
ski mojstrici ŠTEFANIJA EMERŠIČ 
in ROMANA ŠKET, kuhar STAN-
KO SIVKA, natakarja VERONIKA 
VRBOVŠEK in BOŠTJAN SALOBIR, 
vodja strežbe KRISTIAN KUNŠTEK 
in hotelska gospodinja LUCIJA JER-
ŠIČ.

Za prispevek k razvoju slovenskega 
turizma sta priznanja prejela tudi lo-
kalna ponudnika z izdelanimi turistič-
nimi doživetji, ki so pri obiskovalcih 
Laškega. To sta Čebelarstvo, lectarstvo 
in apiturizem Šolar ter Polhova jama. 

Nagrajencem iskreno čestitamo.
Več na www.thermana.si.

Nina Pader Topole
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Foto: Matjaž Očko

Dnevi slovenskega turizma, eden največjih dogodkov s pod-
ročja turizma, so med 14. in 16. novembrom potekali v naši de-
stinaciji, ponosno jih je namreč gostila Thermana Laško.

Prireditev je potekala v organizaciji vseh večjih institucij s 
področja turizma v Sloveniji: Ministrstva za gospodarski razvoj 
in tehnologijo, Slovenske turistične organizacije, Turistične zve-
za Slovenije, Turistično gostinske zbornice Slovenije, Sekcije za 
gostinstvo in turizem pri Obrtno-podjetniški zbornici Sloveni-
je, Zbornice gorskih centrov – GZS, Združenja turističnih agen-
cij Slovenije, Skupnosti slovenskih naravnih zdravilišč, Zavoda 
Kongresno turistični urad, Društva turističnih novinarjev Slo-
venije, Slovenia Outdoor GIZ in ostalih.

Vsako leto na Dnevih slovenskega turizma organizirajo šte-
vilne prireditve s področja gostinstva in turizma. Letošnje leto 
je bilo med drugim moč videti: 

• Moja dežela – Lepa in gostoljubna ter Srečanje turističnih 
društev, 

• Strokovno srečanje gostincev, 
• Gostinsko turistični zbor, 
• Plenarni dan DST 2022, 
• Dogodek »IT Tour«- na poti k digitalni preobrazbi turiz-

ma, 
• Strokovne delavnice JRE. 

Udeleženci prireditve so imeli priložnost okušati dobrote ko-
lektivne blagovne znamke Okusiti Laško, ki jih je pripravil chef 
Marko Pavčnik. Chef Pavčnik je med drugim poskrbel za prav 
posebno »gajbico s kosilom« – lunch box, ki je nastala v sodelo-
vanju s STIK-om Laško.

Pri pripravi kosila se je povezal z lokalnimi pridelovalci in 
združil žlahtne okuse Laškega. 

V svoje jedi je vključil predvsem kakovostne sestavine s cer-
tifikatom Okusiti Laško: postrv iz Ribogojnice P. A., bukovega 
ostrigarja s Kmetije Slapšak, pregreto smetano s Kmetije Kor-
bar, sveže meso iz Kmetijske zadruge Laško, ekološko zelenjavo 
z Ekološke kmetije Očko in odlična jabolka iz Sadjarstva Aškerc.

Kosilo je bilo postreženo na prtiču z vzorcem, ki odslikava 
rožice iz krep papirja, tako imenovan »krancelpint«, umetno-
stna obrt značilna za laško območje in je nastal v okviru projek-
ta Laška hiša iz preteklosti v sedanjost.

Gajbica pa je nastala izpod rok varovancev Varstveno delov-
nega centra Golovec. Vsi udeleženci so bili nad kosilom navdu-
šeni. 

Poleg okušanja laških dobrot so udeleženci lahko občutili 
tudi gostoljubje Laškega, posebno ponudba za nočitve so zanje 
pripravili tudi v hotelu Thermana Park Laško in Hotelu Špica 
Laško.

V destinaciji Laško nadgrajujemo 
trajnostni razvoj turizma

Na nedavnem jesenskem srečanju 
deležnikov v turizmu My Laško je bila 
predstavljena strategija trajnostnega ra-
zvoja turizma v občini Laško, ki bo te-
meljna osnova in okvir razvoja turizma v 
destinaciji Laško do leta 2028. V pripravi 
je še Akcijski načrt uresničevanja trajno-
stnih ukrepov v sklopu Zelene sheme slo-
venskega turizma. 

Nova strategija turizma Turizem La-
ško 2028 je nastala v prelomnih časih. 
Proces priprave se je pričel v začetku leta 
2020, vendar se je zaradi večmesečne-
ga zaprtja panoge in številnih nejasnos-
ti v letih 2020 in tudi 2021, prestavil na 
obdobje jeseni 2021. Ob tem se je zače-
la pripravljati tudi krovna strategija slo-
venskega turizma za obdobje 2022-2028 
in je tako zamik pri pripravi omogočil 

vključitev relevantnih strateških osnov in 
navezovanje na ustrezne ukrepe na krov-
ni ravni slovenskega turizma. V sklopu 
priprave je bilo izvedenih več delavnic, 
v katere so bili vključeni vsi turistični in 
s turizmom povezani deležniki ter zain-
teresirani občani. Fokus strategije je na 
okrepitvi destinacijske ponudbe in iz-
kušnje ter na usmerjanju celotne verige 
vrednosti v večjo kakovost, trajnost, di-
gitalizacijo, razlikovanje, s tem pa v po-
daljšanje bivanja, boljšo izkušnjo in večjo 
dodano vrednost. Dokument poudar-
ja vizijo Laškega kot odlične zelene de-
stinacije (in občine) zdravja in dobre-
ga počutja. Strategija je že bila podana v 
obravnavo Občinskemu svetu. 

Ker je destinacija Laško v letošnjem 
letu v postopku ponovnega ocenjevanja v 
okviru Zelene sheme slovenskega turiz-
ma pridobila znak Slovenia Green Plati-
num, smo se kot destinacija zavezali, da 

bomo pol leta po prejemu znaka pripra-
vili Akcijski načrt uresničevanja trajno-
stnih ukrepov, s katerim želimo našo de-
stinacijo ohraniti zeleno. Zelena ekipa, ki 
jo sestavljajo predstavniki Občine Laško, 
Komunale Laško in STIK-a, se je sesta-
la in oblikovala omenjeni akcijski načrt 
za obdobje treh let, ko bo zopet potekalo 
recertificiranje za znak Slovenia Green. 
Naslednji korak nas čaka ob sklicu seje 
občinskega sveta, ki bo dobil v razpravo 
in potrditev začrtane trajnostne ukrepe. 

V LAŠKEM SMO GOSTILI DNEVE SLOVENSKEGA 
TURIZMA, GOSTINSKO TURISTIČNI ZBOR IN JRE 
AKADEMIJO
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Predstavitev zelenih praks 
destinacije Laško na albanskem 
tednu trajnostnega turizma

Pretekle dni je v Tirani potekal Teden 
trajnostnega turizma, ki je bil posvečen 
predstavitvi trajnosti vsem albanskim tu-
rističnim deležnikom. Glavni namen je 
bil povečanje ozaveščenosti o prednostih 
trajnostnega turizma, zelenih shemah in 
spodbujanje zasebnega ter javnega sek-

torja k pristopu k trajnostnim politikam 
in strategiji razvoja turizma.

Kot ena izmed govornic je sodelovala 
tudi direktorica STIK-a Laško Tina Belej, 
ki je predstavila Zeleno shemo sloven-
skega turizma, ki se je izkazala za uspe-
šen model trajnostnega razvoja turizma 
na nacionalni ravni ter destinacijo Laško, 
kot prejemnico znaka Slovenia Green 
Platinum in zelene prakse oz. trajnostni 
razvoj, ki destinacijo potrjuje kot eno iz-
med najbolj zelenih v Sloveniji.

Slovenski model certificiranja oziroma 
Zelena shema slovenskega turizma ve-
lja v svetovnem merilu kot primer dob-
re prakse in se postavlja ob bok nekate-
rim drugim državam, kot sta Norveška 
ali Finska.

Dogodek je potekal pod pokrovi-
teljstvom Švicarske agencije za razvoj in 
sodelovanje SDC v sodelovanju z mini-
strstvoma za finance in turizem Albanije. 
Dogodka se je udeležil tudi veleposlanik 
v Albaniji gospod Peter Japelj.

Uspešno zaključeni javni pozivi 
Ministrstva za kulturo

V mesecu novembru so se v STIK-u 
Laško uspešno zaključile še zadnje aktiv-
nosti, vezane na javne pozive Ministrstva 
za kulturo, katerih nosilec je bila Obči-
na Laško: Javni poziv za izbiro občinskih 
investicij na področju kulture (JP KE 
2021), Javni poziv za sofinanciranje nuj-

nih programov na področju kulture za 
leto 2021 (JP KE 2021) in Javni poziv za 
sofinanciranje nujnih programov na po-
dročju kulture za leto 2022 (JP KE 2022). 

S pridobljenimi sredstvi je bila izvede-
na celovita energetska sanacija Kultur-
nega centra Laško, izveden je bil nakup 
lučne, avdio in video opreme za Kultur-
ni center ter razstavne vitrine in zunanji 
razstavni panoji za Muzej Laško, med za-

dnjimi aktivnostmi pa so bili s sredstvi 
urejeni še podstrešni prostori Muzeja 
Laško ter nakup kartotečnih in orodnih 
omar, ter nakup konferenčnih miz za 
Otročji center Kino Laško in projektor 
z zmogljivim računalnikom za Kulturni 
center.

Izvedene aktivnosti so velik doprinos 
k celovitejši in dostopnejši ponudbi kul-
turnih dobrin v občini Laško.

Za nami je tradicionalno XXIV. 
Martinovo v Laškem

Od 11. do 13. novembra je v Laškem 
zopet potekalo tradicionalno, letos že 
XXIV. Martinovo, ki je neločljivo pove-
zano z vinom in vinsko kulturo. 

V okviru praznika se je zvrstilo nekaj 
raznolikih dogodkov. Prvi izmed njih se 
je odvil v Knjižnici Laško, kjer so gosti-
li strokovno predavanje s predstavitvijo 
knjige Čar vina, avtorja Jožeta Rozmana. 
V Kulturnem centru je Zveza Možnar s 
folklorno skupino Anton Tanc uprizori-
la prikaz blagoslova vina, JSKD OI Laško 

pa je gostila revijo pevcev ljudskih pesmi 
in godcev ljudskih viž. Vrhunec praznič-
nih dni je predstavljal nedeljski Martinov 
sejem, kjer je pestro stojnično ponudbo 
tvorilo devet ponudnikov vključenih v 
KBZ Okusiti Laško, 14 ponudnikov vin, 
izdelkov iz aronije in rokodelskih izdel-
kov, dva suhorobarja ter ponudnik s pe-
čenim kostanjem. Dogajanje so glasbe-
no popestrili člani Laške pihalne godbe, 
ponovno pa so zaplesali tudi plesalci in 
godci folklorne skupine Anton Tanc. Po 
maši in zadnjem pritrkavanju sta obisko-
valce pozdravila tudi župan občine Laško 
Franc Zdolšek in laški nadžupnik in de-

kan Rok Metličar, ki je blagoslovil mošt, 
ki s tem sklepnim dejanjem simbolično 
postane vino.

V počastitev praznovanja martinove-
ga so laški gostinci pripravili tudi okusne 
tradicionalne in slastne sodobne marti-
nove jedi. 

Miklavžev sejem in Eko tržnica s prihodom Miklavža

Prvi vikend v decembru se je Laško odelo v praznične luči, 
najmlajše je obiskal Miklavž v spremstvu Bobnarske skupine 

Laško in Mažoret Laško, obiskovalci pa so lahko ob pestri po-
nudbi na Eko tržnici izbirali med darilnimi programi, med ka-
terimi so bili tudi tisti, ki se ponašajo s certifikatom Okusiti La-
ško. 

Najbolj pestro je bilo dogajanje za najmlajše, saj so ob priho-
du Miklavža v ritmih bobnov in s plesnimi koraki mažoret do-
živeli prav posebno doživetje. Miklavž je vse zbrane nagovoril, 
za otroke pa pripravil kratek program, kjer so najpogumnejši 
pred množico zapeli, snežinke pa so jih obdarile z manjšo po-
zornostjo. 

Tovrstni dogodki dokazujejo, da lahko navkljub nekaj de-
žnim kapljam pričaramo prav poseben dogodek, kjer z nekaj 
skromnosti in zabavnim programom na obrazih pričaramo 
marsikateri nasmešek, ki je najbolj pristen ravno pri najmlajših. 

Špela Juhart 
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V Laški hiši se dogaja

V Laški hiši je že nekaj tednov zelo veselo. V hiši se odvijajo 
raznovrstne delavnice, tečaji in predstavitve. V preteklih mese-
cih smo gostili ugledne tuje novinarje, pričeli sodelovati z dru-
štvom Rosa, pripravili ponudbe delavnic in se pripravljali na ve-
seli december. 

Lahko se pohvalimo, da so se v teh nekaj mesecih v hiši od-
vile že številne čokoladne delavnice, ki jih pripravljamo skupaj 
z Medenim butikom in čokoladnico Škorja, pekli smo piškote s 

članicami društva Rosa in drugimi ponudniki, kuhali s chefom 
Iztokom Gumzejem. 

V hiši je prostor za svoje delavnice poleg društva Rosa naš-
la tudi laška izpostava Šolskega centra Slovenske konjice-Zre-
če, kjer so sodelujoči poleg sladic v lončku pripravljali še razne 
piškote, kuhali juho itd.

Več informacij o programu Laške hiše pa dobite na spletni 
strani Laško.info ali v TIC-u Laško.

STIK Laško

Članice Društva kmečkih žena Rosa vabimo, da se nam pri-
družite ob prijetnih delavnicah.
Dogovorile smo se, da se v Laški hiši dobivamo vsak prvi in 
tretji ponedeljek v mesecu vse tja do velike noči, ko bodo 
krajše noči in narava dodobra ozeleni.
Začele smo s pletenjem adventnih venčkov, 
za Miklavža peka miklavžev in parkljev,
za božične praznike peka potic.
V januarju ustvarjalno oblikovanje kvašenega testa.
Izdelava voščilnic, ki članice razveseljujejo ob rojstnih dne-
vih.
Pred valentinovim oblikovanje srčkov in ptičkov, 
za pusta PEKA PUSTNIH dobrot; krofi, štravbe, miške.
V mesecu marcu izdelava rožic iz krep papirja. Pred veliko 
nočjo peka šarkelnov.
Po veliki noči pa izmenjava semen starih sort vrtnin in 
poljščin, kolikor jih še imamo, ohranjajmo jih, to je naša 
dota, da bodo tudi poznejši rodovi uživali plodove avtohto-
nih darov narave.

Društvo ROSA

KBZ Okusiti Laško

28. novembra je v Laški hiši potekalo ocenjevanje za prido-
bitev pravice do uporabe logotipa certifikata kakovosti kolek-
tivne blagovne znamke Okusiti Laško. V ponovno ocenjevanje 
je strokovna komisija prejela 95 pridelkov in živilskih izdelkov 
26 ponudnikov. 87 od teh je bilo pozitivno ocenjenih, 8 jih ima 
možnost nadgradnje do naslednjega ocenjevanja. Pet ponudni-
kov je v ponovno ocenjevanje poslalo devet rokodelskih izdel-
kov, od katerih jih je bilo pet pozitivno ocenjenih. Pri ponov-
nem ocenjevanju pridelkov in živilskih izdelkov je komisija z 
veseljem ugotovila nadgradnje in v nekaterih primerih tudi pre-
sežek v primerjavi s prvim ocenjevanjem. 

V novo ocenjevanje pridelkov in živilskih izdelkov pa je bilo 
prejetih tudi 16 izdelkov 9 ponudnikov. Vsi so bili pozitivno 
ocenjeni po senzoričnih lastnostih, ponekod je še nekoliko po-
manjkljiva embalaža, etiketa in zgodba, kar bo nadgrajeno do 
naslednjega ocenjevanja, pomladi 2023. Med petimi novimi ro-
kodelskimi izdelki dveh ponudnikov je bil pozitivno ocenjen le 
eden. Vsi ostali bodo prav tako celostno nadgrajeni do nasled-
njega ocenjevanja. V ocenjevanje sta bili prejeti tudi ena jed in 
ena pijača, postreženi na gostinski način, ki sta bili pozitivno 
ocenjeni. 

Strokovna komisija v sestavi dr. Janez Bogataj, dr. Tanja 
Lešnik Štuhec in mag. Marlena Skvarča je bila navdušena nad 
promocijskimi razglednicami z zgodbami posameznih ponu-
dnikov in izdelkov ter skupno prodajno embalažo s predstavi-
tvijo poslanstva znamke Okusiti Laško. Strokovna komisija je 
izpostavila tudi velik pomen rednih srečevanj delovne skupine 
znamke Okusiti Laško, ki jih toplo priporoča tudi v prihodnje. 

Navdušeni nad Želejem iz Aškerčeve damaščanske vrtnice in 
celovito zgodbo Aškerčeve domačije so predlagali tudi pripravo 
gradiva za umestitev nove kategorije ocenjevanj v okviru Mre-
že kolektivnih blagovnih znamk – kategorije Domačije znanih 
Slovencev. 

Praznična ponudba znamke Okusiti Laško vam je na vo-
ljo v TIC-u Laško in TIC-u Rimske Toplice, v trgovini Katka, 
na sredinih Domačih kotičkih, v spletni trgovini https://lasko.
info/kategorija-izdelka/okusiti-taste-lasko/. Dostopna bo tudi 
na Božičnem sejmu, ki bo potekal v petek, 23. decembra, od 
16.30 do 18.30, na občinskem dvorišču. Prijazno povabljeni k 
nakupu. 

Želimo vam lepe in doživete praznike ter srečno novo leto! 
Marina Bezgovšek
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Predstavitev avtobiografije dddr. Jožeta Mačka Moje 
življenje – splet naključij

V Knjižnici Laško smo v petek, 25. 11., predstavili knji-
go Moje življenje, splet naključij – avtobiografijo dddr. Jože-
ta Mačka, častnega občana Občine Laško in akademika, tudi 
plodovitega raziskovalca zgodovine Laškega in avtorja številnih 
domoznanskih knjig, člankov in drugih prispevkov, vezanih na 
Laško. Z njegovo zadnjo, avtobiografsko knjigo pa ga imamo 
možnost spoznati po nekoliko bolj osebni plati, ki je po navadi 
ni razkrival.

Dr. Jože Maček, ro-
jen 28. oktobra 1929 v 
Njivcah pri Sv. Petru, 
današnjih Oleščah pri 
Laškem, je znanstvenik, 
ki ima tri doktorate, za 
katerimi niso le doktor-
ske disertacije, ampak 
pravi opusi znanstvene-
ga dela znotraj posame-
zne discipline. Po krat-
kem opravljanju poklica 
trgovca je ob delu kon-
čal gimnazijo in srednjo 
kmetijsko šolo ter se vpi-
sal na agronomsko fa-
kulteto, kjer je l. 1959 
diplomiral. Najprej je 
doktoriral v Bonnu iz 
agronomije oz. fitopato-
logije, nato v Beogradu 
iz ekonomije in v Lju-

bljani iz zgodovine. Poleg statusa rednega člana Slovenske aka-
demije znanosti in umetnosti je še dopisni član Hrvaške akade-
mije znanosti in umetnosti ter član Evropske akademije znanosti 
in umetnosti v Salzburgu. Svetovna univerza v Bensonu v ZDA 
mu je l. 1989 podelila kulturni doktorat. Leta 2005 je prejel Zoi-
sovo nagrado za življenjsko delo, pred tem pa številne druge na-
grade doma in v tujini. Bil je eden najzaslužnejših za ustanovitev 
Društva za varstvo rastlin Slovenije, prvo razpravo s tega področ-
ja je objavil že l. 1974, kar ga uvršča med začetnike na naravo-
varstvenem področju tudi širše, ne le v Sloveniji. Izdani opus dddr. 
Jožeta Mačka je izjemen. Njegova bibliografija šteje ok. 1.400 za-
pisov, poleg tega je tudi avtor čez 3.000 krajših strokovnih in po-
ljudnih zapisov. V zadnjih letih je raziskoval predvsem splošno in 
gospodarsko cerkveno zgodovino ter zgodovino Laškega in okoli-
ce, kar je za nas Laščane še posebej pomembno. Plod tega dela so 
številne knjige, članki in predavanja. Dddr. Maček je že skoraj 30 
let pomembno povezan z Laškim, še posebej s Knjižnico Laško, 
kjer je imel več kot 20 predavanj oz. predstavitev tako rekoč vseh 
svojih del, nanašajočih se na območje naše občine. 

Iskreno se zahvaljujemo Martini Rozman Salobir, pomoč-
nici direktorice Mariborske knjižnice in prijateljici Mačkovih, 
ki je pripravila prireditev in jo povezovala, ter drugim sodelu-
jočim na prireditvi. Dr. Marija Markeš, nekdanja študentka in 
diplomantka dddr. Mačka, je gosta na kratko predstavila kot 
predavatelja in profesorja. Hči Mateja Maček je med drugim 
spregovorila o tem, da v družini sploh niso vedeli, da oče opra-

vlja drugi in tretji doktorat; pri zadnjem, v Ljubljani, pa se je 
primerilo, da je imela Mateja istega mentorja za diplomsko delo 
kot oče za doktorat, tako da je bila skrivnost razkrita. Novinar-
ka Boža Herek, avtorica dokumentarnega filma o dddr. Mačku 
Hvalnica delu, je predvajala krajši neuvrščen posnetek iz časa 
nastajanja filma ter razkrila zametke nastanka pričujoče knjige. 
V času snemanja filma je namreč prosila dddr. Mačka, naj na-
piše nekaj o sebi, ta pa ji je po nekaj tednih poslal več kot 100 
strani dolgo besedilo. Njena opazka, da je to gradivo za knjigo, 
pa je po nekaj letih postala resnična. Ob koncu je Metka Kova-
čič, nekdanja direktorica Knjižnice Laško, orisala sodelovanje 
dddr. Mačka s knjižnico. V tem času je nastalo 9 domoznanskih 
knjig in več kot 20 domoznanskih predavanj ter krajši prispevki 
in članki – vse, kot je poudarila Kovačičeva – na »etični pogon«. 

Največja in iskrena zahvala pa gre seveda dddr. Jožetu Mač-
ku, neverjetno ustvarjalnemu in plodovitemu avtorju navkljub 
svojim 93 letom. Seveda mu želimo zdravja, pogostega vračanja 
v rodni kraj, prijetnih srečevanj ter nadaljnjih nasvetov, njegove 
pomoči in navsezadnje tudi domoznanskega dela, na katerega 
smo Laščani ponosni in ga zelo cenimo. To pa bomo najbolj iz-
kazovali tako, če bomo – kot nam je ob samem zaključku večera 
na srce položila Metka Kovačič – dela dr. Mačka, vezana na našo 
občino, čim večkrat vzeli v roke in jih prebirali.

Matej Jazbinšek

Naj alpinistka l. 2021 in zaključek Planinske bralne 
značke

S koncem leta se v Laškem zaključuje tudi Leto planinstva ob 
100-letnici Planinskega društva Laško in 70-letnici Planinskega 
doma na Šmohorju. Pri dogodkih v tem letu smo na pobudo PD 
Laško sodelovale tudi druge organizacije in društva, v Knjižnici 
Laško smo vse tovrstne aktivnosti v tem letu uvrstili pod okrilje 
Planinske bralne značke.

Zaključek leta planinstva sovpada tudi z akcijo Brati gore, saj 
v zadnjih letih že tradicionalno decembra več pozornosti na-
menjamo planinsko-gorniški tematiki. 11. december je namreč 
mednarodni dan gora. Alpska konvencija, v katero je vključe-
nih osem držav, med njimi tudi Slovenija, ter ki si prizadeva za 
trajnostno življenje v Alpah in zaščito celotnega gorovja Alp, je 
v sklopu tega zasnovala festival Brati gore. Ta pobuda povezuje 

Dddr. Jože Maček s hčerko in sinom;  
foto: Rina Medjić

Foto Rina Medjić
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ljudi, ki imajo radi knjige in gore, spodbuja praznovanje kultur-
ne raznolikosti in hkrati podobnosti v Alpah ter ustvarja pove-
zave med gorami in kulturo.

Takšen je bil tudi namen Planinske Bralne značke Knjižnice 
Laško in prireditev v njenem sklopu. Zaključili jo bomo v to-
rek, 20. decembra, ob 19. uri, ko bomo v Knjižnici Laško gos-
tili Anjo Petek, najboljšo slovensko alpinistko v l. 2021. Moto 
letošnje akcije Brati gore je Ženske premikajo gore – in naša 
gostja jih premika. Z njo se bomo pogovarjali o njenih vzpo-
nih, alpinizmu, motivaciji in lepotah, o življenju in doživljanju, 
o gorah in knjigah … Seveda ne bomo pozabili tudi na zveste 
sodelujoče pri Planinski bralni znački, ki jim bomo namenili 
posebno pozornost na zadnji prireditvi v letu v naši knjižnici.

Matej Jazbinšek

Teden splošnih knjižnic

20. november je dan slovenskih splošnih knjižnic. Tudi letos 
smo ga knjižnice praznovale kar ves teden, in sicer med 14. in 
18. novembrom – s Tednom splošnih knjižnic. Tokratna rdeča 
nit je bila izražena v sloganu oz. povabilu IZVOLITE (V) KNJI-
ŽNICO! Splošne knjižnice smo namreč z razvejano knjižnično 
mrežo najbolj dostopne kulturne ustanove v slovenskem pro-
storu. Naš namen in poslanstvo je zadovoljiti potrebe in želje 
naših uporabnikov vseh starosti pri vključevanju v družbo na 
vseh področjih. Vsaka slovenska občina ima svojo knjižnico, ki 
ji specifika lokalne skupnosti vdahne njej lastnega duha. Tako 
tudi celotno slovensko splošno knjižničarstvo odraža duh naro-
da in mu sočasno odpira druge svetove, s tem pa nove možnosti. 
Pestrost vsebin v knjižnicah pa omogoča raznolikost poslanstev, 
ki na široko odpirajo podlage za razvoj posameznika in ustvar-
jajo pogoje za njegovo tvorno vključevanje v družbo.

V tednu splošnih knjižnic so se tudi v naši knjižnici zvrstili 
različni dogodki, s katerimi smo želeli nagovoriti vse prebi-
valce v lokalni skupnosti, zveste obiskovalce naših knjižnic, pa 
tudi tiste, ki vanje (še) ne zahajajo. Pripravili smo dve pravljič-
no-ustvarjalni urici ter prireditev za odrasle, ko smo v Knjižnici 
Rimske Toplice gostili pisateljico Janjo Vidmar, ki smo jo spoz-
nali kot potopisno avtorico romanov Niti koraka več in V kora-
ku z volkom. Poleg tega smo v celotnem tednu v naših knjižni-
cah omogočili brezplačen vpis in dan brez zamudnin ob vračilu 
gradiva ”preko izposojnega roka”.

Dan splošnih knjižnic knjižničarji izkoristimo tudi za druže-
nje in podelitev nagrad knjižnicam. Letos je bil med trinajsti-
mi nominacijami za najboljši projekt splošnih knjižnic tudi 
projekt naše knjižnice Digitalno opismenjevanje za odrasle, v 
okviru operacije sodelovanja LAS Čebela BERE med! (več o 
projektu lahko preberete v posebnem prispevku). Naš projekt 

sicer ni bil izbran med najboljše; komisija je nagradila projekte 
Knjižnice Lenart, Mestne knjižnice Ljubljana ter Pokrajinske in 
študijske knjižnice Murska Sobota. Zaključna prireditev je po-
tekala v Valvasorjevi knjižnici Krško, ki se od junija letos nahaja 
v novih prostorih. Prostorna, izredno velika, funkcionalna in 
moderna knjižnica, ki je arhitekturni presežek, je ponos sloven-
skih splošnih knjižnic; predstavili jo bomo v kateri izmed pri-
hodnjih številk biltena. 

Ob koncu zapisa naj še enkrat velja povabilo: izvolite (v) knji-
žnico in uporabljajte naše storitve, ki so namenjene vsem obča-
nom.

Matej Jazbinšek

Spoštovani člani Knjižnice Laško in vsi občani Obči-
ne Laško, želimo vam mirne in notranje bogate prazni-
ke; v letu 2023 pa vse dobro. Vabimo vas v naši knjižni-
ci v Laškem in Rimskih Toplicah ter v izposojevališča 
v Jurkloštru, Šentrupertu in Zidanem Mostu, kjer se 
bomo še naprej trudili uresničevati svoje poslanstvo v 
dobro vseh vas.

Noč branja

Tudi letos je na OŠ Primoža Trubarja Laško potekala noč, 
posvečena branju, ko učenci prespijo v šoli. Učiteljice so se, da 
popestrijo večer, na nas, splošno knjižnico, obrnile s prošnjo, 
da bi nas obiskali. Z veseljem smo knjižničarke odprle vrata v 
noč šestdesetim otrokom od petega do devetega razreda in jih 
pozno zvečer sprejele v knjižnico. Ker so prišli nič uspavani in 
z glavami, polnimi radovednega pričakovanja, smo jim pripra-
vile razgibano dogajanje: najprej je popotnik Zoran Furman ob 
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fotografijah, posnetih širom sveta, izvedel zanimivo predavanje 
o Otrocih sveta. Za ciljno skupino osnovnošolcev je govoril o 
tem, kako živijo njihovi vrstniki v deželah, ki jih je med svojimi 
potovanji obiskal (azijske, afriške, južnoameriške države), in iz-
luščil pomembno sporočilo: otrokom ni povsod po svetu dano, 
da uživajo tako blagostanje, kakršnega so deležni naši otroci. 
Apeliral je k zavedanju tega in hvaležnosti za vsakdanje darove, 
ki jih uživamo: topel dom, hrana, možnost izobraževanja. Da bi 
»odnesli« čim več, smo nadaljevali z geografskim kvizom, ki so 
ga otroci reševali po skupinah ob atlasih in drugi geografski lite-
raturi, naposled pa, ko so bile glave že težke od informacij, smo 
sprejeli še zadnji obisk. Matic Štorman in Anja Knez, ki jima je 
joga način življenja, sta nas povedla skozi osnovne jogijske vaje 
do meditacije in popolne sprostitve, da se je, ko je ura že šla pro-
ti 23.00, knjižnica iz čebelnjaka spremenila v popolnoma mirno 
in tiho gnezdo brihtnih glav, ki so se zadovoljne vrnile v šolo in 
tam nadaljevale Noč branja.

Barbara Rančigaj

Otroške aktivnosti v naših knjižnicah

V tednu splošnih knjižnic smo v Knjižnici Rimske Toplice 
in Knjižnici Laško pripravili pravljični urici. V Rimskih Topli-
cah smo prisluhnili zgodbi Zlati želod. Slikanica spodbuja tova-
rištvo in ekipnega duha. Otrokom nazorno pokaže, da je vsak-
do v ekipi v nečem močan in v nečem šibak. Le, če se med seboj 
podpiramo, lahko cilj dosežemo vsi. Pravljici je sledila ustvar-
jalnica. 

V Knjižnici Laško pa smo na pravljični urici najprej prebrali 
dogodivščino prisrčnih pujskov Bibi in Gustija ter spoznali ne-
kaj čisto novih in posebnih besed, na primer, kakšne potke so 
‚‘navzgoršnjice‘‘ in kakšne so ‚‘navzdolšnjice‘‘, kaj so ‚‘okrogpot-
ke‘‘ ter kaj so ‚‘samohodke‘‘. Pravljična pujsa sta odločena, da se 
bosta povzpela na hrib, in ker to ni povsem enostavno, poiščeta 
rešitev, kako bi ga prezvijačila. Po pravljici smo se učili zaveza-
ti vezalke in vozlati prave alpinistične vozle. In se dobro imeli.

22. decembra pa se strašno veselimo tradicional-
ne lutkovno-igrane predstave vzgojiteljic Vrtca Laško  
O dobrem zlobnem volku. 

Vabljeni na naše praznične prireditve, k obisku naših knjižnic 
in prebiranju dobrih zgodb.

Martina Ajdnik

Zaključek projekta Čebela BERE med! 

O projektu Čebela BERE med! smo v biltenu pisali že nekaj-
krat. Letos novembra pa se je operacija sodelovanja, v katero je 
bilo vključenih pet lokalnih akcijskih skupin z območja Savinj-
ske, Celjske, Šaleške, Koroške in Dravske doline, zaključila.
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V sklopu projekta je bilo v JZ Knjižnica Laško izvedenih ne-
kaj manjših investicij v Knjižnici Laško in Knjižnici Rimske To-
plice, v skupni vrednosti 29.826,60 eur, pri čemer smo prejeli 
24.920,27 eur projektnih sredstev. Investicijske pridobitve smo 
podrobneje opisali že v prejšnjih številkah, za našo knjižnico pa 
pomenijo velik napredek na področju IKT-opremljenosti ter so 
vplivale na dvig kvalitete storitev za naše obiskovalce, še posebej 
na področju vseživljenjskega izobraževanja in digitalne pisme-
nosti. Skupaj z Osrednjo knjižnico Celje (OKC) smo pripravili 
priročnik Enostavna uporaba e-storitev (avtorice: bibliotekarka 
Jerica Horjak iz Knjižnice Laško ter bibliotekarki dr. Andreja Vi-
dec in Lea Očko iz OKC), ki opisuje številne storitve s področja 
e-uprave, e-zdravja, e-bančništva, e-knjižnice itd. za opravljanje 
na daljavo. To se je še posebej izkazalo za koristno v času epi-
demije, ko marsikatere storitve niso bile na voljo ‘v živo’. Izvedli 
smo 4 predstavitvene delavnice v sodelujočih LAS, namenjene 
prenosu dobrih praks za zaposlene v knjižnicah, in 15 delav-
nic Enostavna uporaba e-storitev za ciljne skupine na območju 
LAS Raznolikost podeželja (mladi, ženske, starejši). Poleg teh 
izobraževanj smo v naših knjižnicah v Laškem in Rimskih To-
plicah izvedli številne bibliopedagoške urice ob čebelarskem 
kotičku, inovativnem izobraževalno-didaktičnem pripomočku, 
s katerim smo otroke poučevali o pomenu varovanja čebel in 
pomenu čebel za naravno okolje (tudi o tem smo že poročali). 
Vsak učenec je prejel tudi slikanico Čebela bere med, ki je izšla 
v okviru projekta. 

Zaključena operacija Čebela BERE med! za vse sodelujo-
če predstavlja doprinos k razvoju splošnih knjižnic, povečanju 
njihovih vsebin ter prenosu inovativnih znanj in dobrih praks. 
Aktivnosti so mlade in njihove starše izobraževale o pomenu 
čebel za okolje in našo prihodnost. Vključene knjižnice smo s 
pomočjo kupljene opreme in urejenih prostorov izvedle števil-
ne aktivnosti, od delavnic, izobraževanj, prireditev … Izobra-
ževanja so bila namenjena okoljevarstvenim vsebinam, ki so za 
prilagajanje na podnebne spremembe, varovanje okolja in oza-
veščanje ključnega pomena. Del izobraževalnih vsebin je bil 
namenjen digitalnemu opismenjevanju, ki je, posebej med sta-
rejšimi, potrebno znanje za vsakdanja opravila in večjo vključe-
nost v družbo. 

Sodelovanje pri tako obsežnem projektu z velikim številom 
partnerjev je bilo za našo knjižnico zelo dobra izkušnja, preko 
projekta in pridobljenih sredstev pa smo lahko izvedli investici-
je, ki bi jih sicer z rednimi sredstvi ne mogli, na vsebinskem po-
dročju projekta pa smo k določenim aktivnostim, ki jih v manj-
šem obsegu izvajamo tudi sicer, pristopili bolj sistematično in 
poglobljeno, česar rezultat je tudi priročnik v digitalni in tiskani 
obliki. 

Matej Jazbinšek

Pogled pripravnice na delo v knjižnici

Pozdravljeni, tukaj Alenka. Po izobrazbi sem andragoginja, a 
opravljam delo bibliotekarke. Smo se že srečali? Če ste od sep-
tembra dalje, kaj obiskali našo Knjižnico Laško, potem prav go-
tovo! Najpogosteje me najdete za izposojevalnim pultom, pri 
svetovanju za računalniškim ekranom, ali med knjižnimi poli-
cami. Se sprašujete, kaj počnem v knjižnici, če (še) nisem »pra-
va« knjižničarka? Priznam, kot otrok nisem sanjala, da bom ne-
koč delala v knjižnici, ne morem reči, da sem prebrala na tisoče 
knjig, in ne bo držalo, da imam ogromno knjižnično-informa-
cijskega znanja. Ob prepletanju spominov pa lahko potrdim, da 
so me knjige in knjižnice spremljale celotno dosedanje življenje. 
Z obiskom knjižnice ali dobro knjigo se zame čas vedno ustavi. 

Tradicionalna vloga knjižnice je izposoja knjig, vendar delo 
knjižničarjev in bibliotekarjev obsega še ogromno drugega. 
Knjižničarja bi opisala kot nekoga, ki je prijazen, srčen, prila-
godljiv, učljiv, ustvarjalen, samostojen, inovativen, potrpežljiv, 
iznajdljiv … Vedno sem občudovala knjižničarje, kako so točno 
vedeli, kje se nahaja kakšna knjiga, na svojem točno določenem 
mestu na polici. Resnično dober je občutek, ko to osvajam tudi 
sama preko izkušnje vsakodnevnega dela in učenja od sodelavk. 

Rada imam delo z ljudmi, rada jim pomagam, svetujem, jih 
česa novega naučim. Tudi sama se rada izobražujem in učim, 
še posebej iz prakse. Vse to mi omogoča delo v knjižnici, saj 
naša ustanova izvaja številne aktivnosti in je vpeta v projekte, 
s katerimi poskuša k branju, usvajanju znanja in kulturnemu 
udejstvovanju pritegniti čim več ljudi. Organiziramo prireditve 
za otroke in odrasle, pravljične urice, potopisna predavanja in 
literarne večere, pripravljamo razstave, izvajamo izobraževanja, 
krožke, srečanja; in še bi lahko naštevala. Kdo skrbi za vse našte-
to? Zaposleni v knjižnici, knjižničarji in bibliotekarji (za katere 
ima marsikdo predstavo, da v svoji službi samo izposojajo in 
berejo knjige). S svojim delom in vlogo v knjižnici pomagamo 
ljudem, jih ozaveščamo, izobražujemo – in hkrati se nam vse 
našteto vrača. To je privilegij in jaz sem hvaležna zanj. 

Bilo me je strah prvih korakov dela v knjižnici, saj sem vsto-
pala na področje, ki mi ni (bilo) tako domače (če izvzamem obi-
ske knjižnic kot uporabnica). Porajala so se mi vprašanja, kako 
me bodo sprejeli sodelavci, kako hitro se bom učila vseh del 
in sistema v knjižnici, kaj če ne bom znala pomagati bralkam 
in bralcem ter ostalim uporabnikom knjižnice. Vsi začetki so 
težki, za svojega lahko sedaj mirno rečem, da je bil precej lažji 
kot sem si predstavljala. V zahvalo direktorju in sodelavkam, ki 
so me tako potrpežljivo in vztrajno uvajali v delo. Pričelo se je 
s spoznavanjem knjižnice, postavitve gradiva, sistema Cobiss, 
pravili izposoje, članstva in rezervacij, javnega obveščanja, ažu-
rnosti objav na socialnih omrežjih in spletni strani ter organiza-
cije dogodkov, prireditev in izobraževanj. Kup (novih) informa-
cij, ki sem jih morala usvojiti. Delo je zelo razgibano, vsak dan 
je drugačen prav zaradi palete dejavnosti v knjižnici in zaradi 
vas, obiskovalcev knjižnice, ki s svojim obiskom dodate poseb-
no noto našim delovnim vsakdanom. 

V kratkem času službovanja v knjižnici sem se že ogromno 
naučila in vem, da me še veliko čaka. Zahvaljujem se kolektivu 
knjižnice in vam, dragi obiskovalci, da ste me sprejeli takšno 
kot sem. Z zapisanim sem vam želela orisati vsaj delček dela bi-
bliotekarja in mojih trenutnih aktivnosti v knjižnici. Pridite kaj 
naokoli, da se srečamo še v živo.

Alenka Tratnik
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ZGODBE IZ 
DOMOZNANSKE KAMRE
Fran Orožen, prvi predsednik 
Slovenskega planinskega društva 
(1853-1912) (4)

Prof. Fran Orožen je v poklicu deloval 
kot pedagog, zemljepisec in zgodovinar. 
Njegova bibliografija obsega prispevke 
iz omenjenih področij in s področja pla-
ninstva.

V letih 1891 in 1898 je izdal Metodi-
ko zemljepisnega pouka. Njej je sledilo 
več zemljepisnih učnih knjig: Zemljepis 
za meščanske šole v treh stopnjah, izda-
no v letih 1891 do 1896 in leta 1912 kot 
izdaja v eni knjigi, ter Zemljepis Avstrij-
sko-ogrske države za IV. razred srednjih 
šol (1907). Posebej pomembni sta tudi 
njegovi knjigi Ustavoznanstvo (1895) in 
Kranjsko domoznanstvo (1909).

Najobsežnejše in najpomembnejše 
Orožnovo delo je Vojvodina Kranjska, 
ki ga je v dveh knjigah izdala Slovenska 
Matica v letih 1901–1902. V njem je kot 
prvi (po Valvasorju) na jedrnat in prep-
rost način podal splošni, tj. naravoslov-

ni, politični, kulturni in zgodovinski opis 
Kranjske dežele. V načrtu je imel tudi 
podobno obdelavo Štajerske, vendar ga 
je prehitela smrt.

Prof. Orožen je izdal več zemljepisnih 
kart. Pred njim ni bilo nikogar, ki bi za 
šolske potrebe prevedel zemljepisne kar-
te v slovenščino. Orožen je priredil prvi 
slovenski globus, zemljevida obeh polut 
zemlje, stenske zemljevide Evrope, Av-
stro-Ogrske, Kranjske in sosednjih po-
krajin ter Palestine. Skupaj s prof. Simo-
nom Rutarjem je izdal Haardtov atlas za 
ljudske šole, ki je imel v prvi izdaji 7, v 
drugi pa 14 zemljevidov.

Fran Orožen je bil pobudnik in te-
sen sodelavec revije Planinski vestnik, 
ki je začela izhajati l. 1895. V njej je ob-

javil tudi številne prispevke – potopise, 
poročila, opise hribov in gora ter s pla-
ninstvom povezanih pomembnih mož, 
knjižne ocene itd. Poleg tega je bil tudi 
sodelavec Ljubljanskega Zvona, pisal pa 
je še v časopise Slovenec, Slovenski Na-
rod, Učiteljski tovariš, Popotnik idr.

Se nadaljuje.
Prispevala:  

Gabrijela Pirš, Matej Jazbinšek

Zemljevid je iz knjige Haardtov atlas 
za ljudske šole

Rubriko pripravlja Knjižnica Laško
Vir: www.kamra.si

Razstava je v decembru in januarju na 
ogled v Celju na ploščadi ob Savinji pred 

Osrednjo knjižnico Celje.

ALBUM LAŠKEGA

Franc Šanc (1882-1953), filozofski pisec

V rubriki Album Laškega se občasno spomnimo katerega 
izmed »Znanih Laščanov« iz istoimenskega dela avtorice Met-
ke Kovačič, da bi obudili spomin nanje.

Tokrat vam ob obletnici rojstva predstavljamo filozofske-
ga pisca Franca Šanca. Rodil se je pred 140 leti v vasi Javornik 
pri Svetini, ki je takrat spadala k Laškemu. Po gimnaziji v Ce-
lju (dodatno se je zasebno učil hrvaščino, francoščino, ruščino, 
italijanščino in angleščino) je študiral bogoslovje v Mariboru. 
L. 1903 je stopil v jezuitski red, študiral v St. Andražu in v letih 
1906-1912 filozofijo v Bratislavi. Nekaj časa je pouče-
val zgodovino in zemljepis na nadškofijski gimnaziji 
v Travniku in 3 leta spet študiral bogoslovje v Inns-
brucku. Nato je služboval kot profesor filozofije v se-
menišču v Sarajevu, na redovnem filozofskem zavodu 
v Zagrebu, v letih 1922-1924 na Gregoriani v Rimu in 
do leta 1937 spet v semenišču v Sarajevu. Potem se je 
ustalil v Zagrebu. Bil je član in sodelavec Hrvaške bo-
goslovne akademije, profesor na novem Inštitutu za fi-
lozofijo in od l. 1943 tudi univerzitetni profesor.

Objavil je naslednja dela: Stvoritelj sveta (1935), 
Previdnost božja v svijetu patrističke filozofije i teo- 

logije (1939), Povijest filozofije – I. Filozofija starih Grka i 
Rimljana (1942), Filozofija srednjega veka (1942). Leta 1928 
je v Zagrebu izšla njegova najpomembnejša knjiga Sente-
tia Aristotelis. V njej je zbral že v revijalnem tisku objavlje-
ne članke o Aristotelu. Bil je njegov velik poznavalec in ga je 
preučeval v originalu. Napisal je tudi veliko drugih filozofskih 
člankov in ocen, ki jih je objavljal v hrvaških in tujih revijah.

Prof. dr. Branko Bošnjak je v 3. knjigi Povijest filozofije 
(1993, str. 630) zapisal, da je Šanc izmed vseh filozofov, ki jih 
je obravnaval v knjigah Povijest filozofije, najobširneje prika-
zal Tomaža Akvinskega. »Spomnimo se tistih mislecev, ki smo 
jih srečali: njihovih idealov, njihovih borb, njihovih zmag ob 
vseh raznih neuspehih, da lahko s še z večjo hvaležnostjo zapi-

šemo njihova imena v svoje srce.« (prevod iz 
hrvaščine)

Kot slikovno gradivo prilagamo naslovni-
ci Šančevih del Povijest filozofije, ker nam ni 
znan nobeden izmed avtorjevih portretov.

Vir: Metka Kovačič: Znani Laščani
Slikovno gradivo: Naslovnici Šančevih del 

(vir: OLX.ba)
Rubriko pripravlja Knjižnica Laško
Objavljeno tudi na: www.kamra.si, 

Album Slovenije
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160 LET LAŠKE 
PIHALNE GODBE

Člani Laške pihalne godbe smo v pe-
tek, 18. novembra 2022, v Kulturnem 
centru Laško obeležili letošnji visok ju-
bilej društva – 160 let delovanja Laške 
pihalne godbe. V ta namen smo pri-
redili slavnostno akademijo, hkrati pa 
smo se na odru poklonili našemu zves-
temu in nepogrešljivemu godbeniku Jo-
žetu Ojsteršku, letošnjemu prejemniku 
častnega naziva ambasador slovenskega 
godbeništva. Jože nas je skupaj s pove-
zovalko Niko Teraž popeljal skozi pre-
lomne zgodovinske trenutke našega 
društva. Ob koncu večera je g. Ojsteršek 
s strani župana prejel tudi priznanje pe-
čat Občine Laško kot znak spoštovanja 

in pozornosti za dolgoletno delovanje na 
vseh področjih družbenega delovanja

Za popestritev večera je poskrbel tro-
bilni kvintet pod mentorstvom Mihe Sa-

lobirja, ki je z vrhunskimi glasbenimi 
točkami navdušil številno publiko v dvo-
rani.

V sklopu slavnostne akademije smo 
dolgoletnim zvestim članom podelili 
plakete Vinka Štrucla za več kot 10, 20, 
30, 40 ali 50-letno udejstvovanje v dru-
štvu. Omeniti moramo predvsem tiste 
najbolj zveste. Za več kot 40-letno glas-
beno ustvarjanje sta častno plaketo Vin-
ka Štrucla prejela Franjo Maček in Franc 
Škorja. Za več kot 50 let aktivnega delo-
vanja, za nešteto vaj in izvedenih nasto-
pov pa si je mednarodno priznanje častni 
križ zveze CISM prislužil Dušan Ojster-
šek. Vsem dobitnikom iskreno čestitamo 
in dodajamo, da so s svojo pripadnostjo, 
zavzetostjo in požrtvovalnostjo velik 
zgled vsem mlajšim generacijam mladih 
godbenikov.

M. Š.
Foto: Robi Valenti

Lep, visok, okrogel jubilej smo počas-
tili v Kulturnem centru Laško na sončno 
nedeljsko popoldne, 16. vinotoka. Sveča-
na prireditev se je pričela s priredbo prvič 
izvajane ljudske pesmi (naše lokalne hi-
mne) Prav lepa je Šentlenartska fara, in 
to po zaslugi Marjana Vrečarja, člana Ve-
teranske godbe Gambrinus iz Laškega.

V nadaljevanju smo izvedeli, da se za-
četek delovanja društva naslanja na leto 
1932. Od takrat je ohranjena fotografi-
ja takratne dramske skupine, ki je istega 
leta odigrala igro Razbojnik Guzej. S ta-
kratnim nastopom so zbirali prispevke za 
gasilce, za nakup njihove prve opreme in 

uniform. Tako je leto 1932 tudi začetek 
gasilstva na Vrhu.

Ob ustvarjanju programa smo se 
spomnili vseh zaslužnih skupin in posa-
meznikov, ki so bili skozi dolgo obdobje 
pomembni za kulturo na Vrhu.

Zasluge za obstoj kulture v kraju ima-
jo: takratni župnik Anton Babič, pev-
ci cerkvenega pevskega zbora pod vod-
stvom legendarnega mežnarja Fabjana 
Krivonoga, šola s takratnimi učitelji kot 
gonilno silo (Dragom Cepušem, Marijo 
Kotar). Pomemben kamenček v mozaiku 
so prispevali tudi Moški pevski zbor s pe-
vovodjem Igorjem Neratom in tambura-

ško skupino, ki jo je vodil Marjan Jurko-
šek. Zelo pomembni in kakovostni so bili 
pevski nastopi Vokalnega sestava Od-
mev, ki ga je vodil prof. Vid Marcel, Me-
šani pevski zbor z zborovodkinjo Alenko 
Šon, kulturna ustvarjalca gospod Valen-
tin Deželak in gospod Darko Tauses. 

Ob pomembni obletnici je bil dogo-
dek kvaliteten, zanimiv in nepozaben. 
V programu so nastopili: Vaška godba 
Vrh nad Laškim in Veteranska godba 
Gambrinus Laško pod vodstvom Ivana 
Medveda, Mažoretna skupina z mentori-
co Majdo Marguč, Ljudski pevci Šentle-
nartčani pod vodstvom Ivana Kovačiča, 
učenci POŠ Vrh nad Laškim pod vod-
stvom mentorice Saše Nemec Tahirović, 
harmonikaš Jure Frece, Ansambel Utrip, 
Ljudski godci iz Šentlenarta, orgličar Jože 
Rezec, gospa Terezija Zupanc in gospod 
Valentin Deželak. Vsi nastopajoči so se 

Prav lepa je Šentlenartska fara

90 LET KULTURNEGA UTRIPA NA VRHU NAD 
LAŠKIM
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izkazali s svojimi izjemnimi točkami in 
sproščenimi nastopi. 

Obletnico so počastili tudi cenjeni go-
stje: župan občine Laško Franc Zdolšek, 
vodja JSKD OI Laško Gašper Salobir in 
župnik Iztok Hanžič. Zahvalili so se nam 
za naše dosedanje delo in nam zaželeli 
veliko uspeha v prihodnje. 

Sproščeno smo zaključili s skupnim 
petjem zadnjih dveh kitic naše himne, s 
spominskim fotografiranjem in skupnim 
druženjem, z željo, da nam današnji dan 
ostane v lepem spominu.

Marija Kotar
Foto: Maja Skrbinek

IZTEKA SE ŠE ENO 
AŠKERČEVO LETO

Čas polzi skozi prste,
spomini se lovijo in se vrste
pred očmi modrega človeka,
ki ve, da ga ne more ustaviti
in povrniti srečne dni.

Vsi dogodki in vse aktivnosti 
KD Anton Aškerc v tem letu so 
bili posvečeni 110-letnici smrti 
našega rojaka Antona Aškerca. 

Imamo srečo, da se je v našem 
kraju rodil človek, čigar dela so 
aktualna še danes. Iz njegovih del 
vejejo socialna občutljivost, pogum, nežna zaljubljenost in jeza 
zaradi nepravičnosti v domovini in v svetu. Vse to in še več naj-
demo v njegovih pesmih, dramah, potopisih. Predvsem pa nje-
gova dela odsevajo nikoli potešeno radovednost, kaj se skriva v 
širnem svetu.

Poleg tradicionalnih prireditev smo obnovili oznake na 
Aškerčevi poti, skupaj s STIK-om postavili nove označeval-
ne table, obnovili kovinske kažipote ob cesti in uredili okolico 
Aškerčevega obeležja. 

Dan reformacije smo obeležili z Aškerčevim literarnim veče-
rom in gostovanjem patra dr. Gržana, ki nam je predaval o pre-
bujajoči se reformaciji. Med drugim je dejal: »Kdo bi si mislil, 
da bo prišel čas, ko bo nezaželeno ali celo nevarno brati in tiskati 
knjige!« O kapitalu, ki obvladuje vse, pa je citiral Rockfellerja: 
»Pozornost bomo usmerili v denar in materialne dobrine, da se 
ne bomo povezovali s svojo notranjostjo.« Ker pa je pater Gržan 

uporen in srčen človek, je svoje predavanje zaključil s prepriča-
nostjo, da je »… vedno manj ljudi, ki so v hipnotičnem stanju, in 
vedno več je takih, v katerih se prebuja zavest …« 

Aškerčevo leto bomo zaključili s prireditvijo 16. decembra. 
Naslovili smo jo Utrinek neskončnosti. Del prireditve bo vi-
deo posnetek pesnikovega otroštva, ki ga pripravljamo skupaj z 
učenci OŠ Antona Aškerca Rimske Toplice.

Na njej bomo, poleg ostalih gostov, po daljšem času prisluh-
nili MePZ Anton Aškerc, ki medse vabi nove pevce, saj je pot-
rebno pomladiti zbor. To je ena težjih nalog, ki nam dela preg-
lavice, in želimo si, da bi bili uspešnejši pri iskanju novih glasov. 

Aškerčevo leto se izteka. Nekaj njegovih del smo zopet uspeli 
iztrgati času pozabe in verjamem, da smo s svojimi aktivnostmi 
postali utrinek nesmrtnosti.

Milena Suhodolčan

KD RIMLJAN
MARTINOV VEČER V RIMSKIH TOPLICAH

Mesec november je mesec, ko iz mošta nastane vino in po 
navadi se dogajanja kar vrstijo. Tudi v Rimskih Toplicah smo 
organizirali Martinov večer s pesmijo in krstom vina. V četr-
tek, 17. 11. 2022, smo imeli v večnamenski dvorani gasilskega 
doma prireditev, kjer so nastopili Rimski ljudski pevci in godci, 
otroci vrtca iz Rimskih Toplic, Ofirovci in koledniki iz Laškega 
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ter trio skupina - Janez Kapun z vnukom Jakobom Štiglom in 
Lovrom Ključevškom. Prireditev je vodila Brigita Pavčnik, ime-
li smo tudi gostjo, vinogradnico Brigito Rižnar iz Juršincev, ki 
je poskrbela za pokušino dobre kapljice. Seveda pa ni martino-
vanja brez domače ocvirkovke, ki jo je naredila Majda Kokotec. 
Vsem se zahvaljujemo za sodelovanje in vas vabimo na Slovo od 

starega leta, ki bo v četrtek, 29. 12. 2022, ob 18. uri v večnamen-
ski dvorani gasilskega doma Rimske Toplice.

Vsem želimo vesele božične praznike in srečno ter zdravo 
novo leto 2023. 

Štefanija Pavčnik

OBISK SV. MIKLAVŽA V RIMSKIH TOPLICAH

Leto je naokoli in sveti Miklavž se je s svojim spremstvom odpravil na pot obdariti 
pridne otroke. Ustavil se je tudi pri nas, v Rimskih Toplicah, ko se je 5. decembra spre-
hodil po ulicah od cerkve sv. Marjete, mimo gasilskega doma do trgovine ter obdaril 
pridne otroke. Otroci so sv. Miklavžu pripravili različna presenečenja, slikice, darila in 
so se posebno zanj naučili pesmice. Tudi starši, dedki, babice so se posladkali z bonbo-
ni, ki so jih delili parklji in angelčki. Večer je bil poln presenečenj, veselja, druženja in 
sodelovanja, dogodek pa sta organizirala KD Rimljan in KS Rimske Toplice. 

Daniel Pavčnik 

KD MIKLAVŽ
KULTURNO POPOTOVANJE

Ljubitelji kulture smo se konec okto-
bra veselo podali proti Dolenjski. Najprej 
smo šli v mirnopeški Muzej Lojzeta Slaka, 
kjer smo z veseljem prisluhnili predsta-
vitvi, si ogledali harmonike, plošče, na-
grade … in spoznali vsaj delček bogatega 
glasbenega življenja mojstra »frajtona-
rice«. Glede na to, da imamo v društvu 
res odlične pevce - člane moškega pev-
skega zbora, smo se vsi skupaj na odru 
preizkusili še v igranju »frajtonarice« ter 
zaigrali in zapeli Slakovo vižo V dolini 
tihi. Svoj nastop smo posneli skupaj z vi-
deo spremljavo ansambla Lojzeta Slaka, 

v tako imenovanem harmonika šovu, in 
ne boste verjeli, prav ubrano in super so 
zveneli in izgledali naši nastopajoči. 

V muzeju smo si ogledali še razstavo 
Čebelji svet, nato pa se odpravili v Pavčk-
ov dom, ki je v Šentjurju na Dolenjskem. 
Tone Pavček je eden najbolj priljubljenih 
slovenskih pesnikov. Njegove pesmi nam 
ogrejejo srce in dušo in jih radi uporab-
ljamo tudi v vsakdanjem življenju. Meni 
najljubša je Ko hodiš, pojdi vedno do 
konca, ki jo želim deliti tudi z vami. Iz 
Šentjurja smo se napotili na ogled in de-
gustacijo vin v Vinsko klet Frelih, kjer sta 
nas »gazdarici« poučili še o kulturi pitja, 
nato pa se podali v deželo kozolcev. De-
žela kozolcev je prvi muzej na prostem s 
kozolci. Vanj je prestavljenih 19 različnih 

sušilnih naprav, ki izvirajo iz Mirnske 
doline, le ena je iz okolice Ivančne Go-
rice. V muzeju se nahaja tudi najstarej-
ši »Lukatov toplar« z letnico 1795, kar ga 
uvršča med najstarejše ohranjene dvojne 
kozolce pri nas in na svetu. Kulturno po-
potovanje smo zaključili v prijetni druž-
bi, pogovorih o prihodnosti, dobrim ko-
silom in prelepimi spomini na dolenjske 
konce. 

Ko hodiš, 
pojdi zmeraj do konca. 
Spomladi do rožne cvetice, 
poleti do zrele pšenice, 
jeseni do polne police, 
pozimi do snežne kraljice, 
v knjigi do zadnje vrstice, 
v življenju do prave resnice, 
v sebi do rdečice čez eno in drugo lice. 
A če ne prideš ne prvič, ne drugič 
do krova in pravega kova 
poskusi: vnovič in zopet in znova.

(Tone Pavček)

Se že veselim naslednjega popotova-
nja. Le kam nas bo odneslo in, a boste z 
nami?

Alenka Barlič

ZAPELI IN ZAIGRALI SO NAM V ŠMIKLAVŽU

Na Martinov petek je dvorana v prostorih POŠ Lažiše kar po-
kala po šivih. Zbralo se nas je toliko, kot že dolgo ne. Prišli smo 
polni pričakovanj, da slišimo, kaj so nam pripravili člani MoPZ 
Miklavž ob 40-letnici delovanja. Vsi smo bili prijetno presene-
čeni tudi nad obiskom župana Občine Laško Franca Zdolška, 
občinskih svetnikov, predstavnikov Krajevne skupnosti Rimske 

Toplice, z obiskom nas je počastil tudi ravnatelj Osnovne šole 
Antona Aškerca Rimske Toplice Andrej Podpečan, prišlo je tudi 
veliko članov domačega društva KD Miklavž, predsednik Jurij 
Aškerc in predstavniki okoliških društev. 

Koncert je povezoval Lan Jančič in v prvem delu predstavil 
začetke delovanja MoPZ Miklavž. Izpostavil je tudi dosedanje 
zborovodje in posebej izrazil zahvalo zborovodkinji gospe Moj-
ci Lukmar, ki zbor vodi že vrsto let. Štirinajst pevcev je kon-
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cert otvorilo z venčkom ljudskih pesmi, ki kar pobožajo srce. 
V nadaljevanju so svoje glasove združili z glasbo bratov Marka, 
Primoža in Borisa Razborška, ki so jih spremljali pri dveh Av-
senikovih skladbah, ki sta zadoneli po dvorani. Med oddihom 
pevcev so za zabavni in glasbeni program poskrbeli Razborško-
vi. Posebej smo bili počaščeni, da so se odzvali vabilu in da se 
radi vračajo na oder, kjer so si začeli utirati glasbeno pot. V dru-
gem delu koncerta pa so nam pevci predstavili venček dalma-
tinskih in zaključili z napitnicami. 

Prijeten večer smo zaključili z druženjem, koncert pa nam bo 
vsem po številnem obisku in prijetni pesmi zagotovo še dolgo 
ostal v spominu.

Karmen Keše
Foto: Kristina Kovač

KD JURKLOŠTER
DRUŽABNI NOVEMBER V JURKLOŠTRU

V Jurkloštru smo meglene in dokaj hladne jesenske dni po-
pestrili z druženji tako na prostem kot v dvorani. 

V nedeljo, 13. 11., smo, skupaj s Krajevno skupnostjo Jurkloš-
ter, organizirali pohod Po poteh Jurkloštra. V dokaj hladnem 
dopoldnevu se nas je okrog 30 podalo na pot od Palčnikove zi-
danice do kartuzije. Na pot so nas pospremile Palčnikove dob-

rote. Tako tudi vzpon pod Sveto Trojico ni bil pretežak. Pot nas 
je nato vodila mimo nekdanje partizanske tiskarne in Vranje 
peči vse do neprehodnega grabna, zaključili pa smo jo po dob-
rih dveh urah hoje pri jurkloštrski kartuziji. Tam pa smo izgub-
ljeno energijo in tekočino nadomestili z obilno malico.

Pohod je bil primeren tako za naše najmlajše kot nekoliko 
manj mlade, zato se nadejamo, da nas bo drugo leto še več. Zah-
vala pa gre predvsem gospodu Franciju Lesičarju, ki je pot tra-
siral in predlagal za ta pohod. Prav tako pa velja iskrena hvala 
družini Palčnik iz Kremena za pogostitev na štartu in Krajevni 
skupnosti za malico ob koncu pohoda. 

V petek, 18. 11., pa smo v dvorani Kartuzijske pristave pri-
redili kulturni večer. Prostor so poleg številnih obiskovalcev 
napolnili naši mladi nastopajoči in seveda ljudski pevci Flor-

janovci. Najprej so se z dramatizacijo in izvirno sceno, petjem 
pa tudi plesom predstavili otroci iz vrtca z Zlatko in Jasmino, 
sledil pa je nastop plesalcev predšolske skupine, ki pridno vadi-
jo vsak ponedeljek. Seveda ni nobene krajevne prireditve brez 
Darjine otroške folklorne skupine, ki se je tudi tokrat predsta-

vila z izvirno postavitvijo in plesi. Na čelo je zaigral mladi vir-
tuoz Jakob, ki svojo ljubezen do igranja tega inštrumenta kaže 
z odlično izvedenimi nastopi. Predstavila se je tudi skupina šo-
larjev, ki prav tako vadijo plese v okviru plesne šole pod men-
torstvom gospodične Dajane. Uradni del prireditve so zaključili 
naši Florjanovci z ubrano pesmijo in tako tudi oni doprinesli k 
lepemu večeru. Da je vse teklo kot je treba, pa je s svojimi vložki 
poskrbela Nina, ki je postala naša čisto prava voditeljica. Večer 
pa smo, tako kot se za dolge večere spodobi, zaključili s prijet-
nim druženjem. Naše društvo je poskrbelo za malico za nasto-
pajoče, prigrizke in tudi za žejo se je nekaj našlo, slavljenka Ma-
rica pa je dodala še sladke in nekaj slanih dobrot.

S tem smo se tudi Jurkloštrčani vključili v praznovanje ob-
činskega praznika, saj smo obe prireditvi izvedli tudi v njegovo 
čast.

Naši ljudski pevci Florjanovci pa so se udeležili tudi prazno-
vanja ob martinovem v Laškem, kjer so sodelovali na Območ-
nem srečanju pevcev ljudskih pesmi.
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KD ZIDANI MOST
MARTINOVO V LJUDSKEM IZROČILU

V četrtek, 10. novembra 2022, smo v 
Domu svobode v Zidanem Mostu v pe-
smi in besedi obudili navade in običaje, 
ki so naše prednike spremljali skozi je-
senska opravila, najbolj pa ob Martino-
vem.

Jesen, že slutim te. Molče, potiho
hitiš zavita v pajčolan meglen …
Pozdravljena, boginja vseh navdihov!
Pozdravljena, zasanjana jesen!

Začeli smo s stihi Janeza Menarta, ki so 
se najprej prelili v sporočila o vinski trti 
in vinu. Na Bližnjem vzhodu so grozdje 
stiskali že pred 6000 leti. Tudi stari Grki 
so pisali o vinu in mu celo posvetili bo-
žanstvo. Kelti so bili navdušeni nad njim: 
iznašli so sod, saj so ga – polnega – kota-
lili s seboj povsod, kamor so se namenili. 
Prvi zapis o vinu na našem ozemlju sega 
v leto 804, ko Listina rižanske skupščine 
govori o pritožbi kmetov oglejskemu pa-
triarhu, ker je vojvoda Ivan iz Istre pobi-
ral tretjino, namesto četrtino vina. 

Vinogradništvo je bilo razširjeno, ne 
glede na lego, po vsej Sloveniji. Po zapi-
sih Nika Kurenta v Prazničnem letu Slo-
vencev so vinograde imeli celo v Zgornji 
Savinjski dolini na Ljubnem; a je bilo tudi 
v najboljših letih to vino zanič in so ga še 
v domačem okraju komaj prodali. 

V drugi polovici 19. stoletja so naše vi-
nogradnike, ki so se že tako borili za golo 

preživetje, prizadele še tri, prej neznane 
nesreče: peronospora, rekli so ji strupe-
na rosa, grozdna plesnoba ali oidij ter 
hkrati s sadikami iz Amerike pripeljana 
trtna uš. Ta je najbolj zdesetkala vinogra-
de. Ljudje, ki so še pomnili grozdja starih 
žlahtnih trt pred to tragedijo, so se z ža-
lostjo v srcih takole spominjali minulih 
časov: »To ti je bilo, kot bi ga lepo nasli-
kal: kraljevina, tična, muškatelec, žame-
tasta črnina. Ako si ob dobri letini ta sa-
dež užival, imel si okus, kot bi bil sladkor 
pomešan z dišečimi cvetlicami. Zato si 
lahko predstavljamo iz takšnega sadeža 
vino, to je bila kapljica!« 

Naše veselje do vina potrjujejo tudi 
številke: v Sloveniji letno popijemo okoli 
40 litrov vina na prebivalca, kar nas uvr-
šča na četrto mesto na svetu. »Dosežek,« 
vreden razmisleka. Zato velja, da je treba 
z vinom preudarno. Ravnamo se lahko 
kar po našem pregovoru: »Vinu bodi pri-
jatelj, a vanj se ne smeš zaljubiti.«

Ljudska pesem pravi:
Kak sladko je, 
poskus`mo zdaj 
od vinske trte piti,
bog ji tudi za naprej
obilo daj roditi.

V začetku novembra so naši predniki 
obhajali praznik v zahvalo letini. Po stari 
veri so prihajali k nekaterim slavjem tudi 
duhovi prednikov. Zato se je ponekod 
ohranila navada, da mora nekaj hrane z 
bogato obložene Martinove mize ostati 
na mizi, tudi ko gostje odhajajo: da hra-

no darujejo prednikom in da bo tudi pri-
hodnje leto bogata letina. Ohranilo se je 
tudi vedeževanje s pomočjo gosje prsne 
kosti: če je prsna kost Martinove gosi rja-
va, bo zelo mrzla zima; če je pa bela, bo 
veliko snega. 

Poročila pravijo, da so bile prsne kosti 
letošnjih Martinovih gosi in rjave in bele. 
Torej bo zima mrzla in z veliko snega.

A stara pregovora pravita: 
– ako je na Martinje lepo, bo za tri dni 

grdo,
– če je na sv. Martina dan grdo in ob-

lačno vreme, bo lepa zima; če je pa 
sončno in toplo, se je kmalu hude 
zime nadejati.

Pravzaprav smo že pozabili, kakšno 
vreme je bilo na 11. dan prejšnji mesec, 
tako da se pustimo presenetiti.

Martinovo je ljudski praznik, ki ima na 
Slovenskem dolgo tradicijo in je prilju-
bljenost ohranil do današnjih dni. Zato 
smo se na prireditvi s hvalnicami in napi-
tnicami poklonili temu prazniku, jeseni, 
bogati letini in drugim darovom narave.

V programu smo sodelovali člani Kul-
turnega društva Svoboda Zidani Most, 
učenci OŠ Antona Aškerca Rimske To-
plice podružnične OŠ Zidani Most in 
mladi muzikanti Rimski trio, ki se mu je 
pridružila še pevka. 

Tudi pogostitev po zaključku priredi-
tve je bila v znamenju jesenskih darov. 
Zadržali smo se kar dolgo, kar ob dobro 
obloženi mizi in z razpoloženimi muzi-
kanti ni bilo težko.

Jolanda Gobec

Pred nami je veseli december. Božiček že kuka izza vogala in 
pripravlja darila. Vse otroke in tudi njihove starše pa vabi na 
predstavo Kam so pobegnile vse božične zgodbe, ki bo v petek, 
16. 12., ob 18.00 v dvorani Kartuzijske pristave. 

Želim vam en takšen vesel preostanek meseca, da ga preživite 
s svojimi najdražjimi, brez naglice in stresa, da si vzamete čas in 

opazite drobne radosti, ki nam jih življenje vsak dan znova nat-
rosi. V novo leto pa zakorakajte polni vedrine in optimizma, naj 
se vam izpolnijo vse želje, naj vas spremljata zdravje in sreča in 
naj bo novoletna zaobljuba tudi ta, da se vidimo na vseh naših 
prireditvah. 

Za KD Jurklošter Magdalena Stopinšek
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Naših prvih 20 let … 

ODPRTJE RAZSTAVE 
VOKALNE SKUPINE 
VODOMKE

Vokalna skupina Vodomke obeležuje 
20 let prepevanja, druženja in neizmer-
nega veselja, ki nam ga prinaša pesem. 
Odločile smo se, da praznovanje ne bo 
zgolj enkratni dogodek. Slavile bomo na-
mreč celo »šolsko« leto 2022-2023. Naše 
slavje smo pričele na najboljši možen na-
čin – z odprtjem razstave v Muzeju La-
ško, ki pripoveduje zgodbo o našem de-
lovanju. 

Začetek Vodomk, kjer danes prepe-
va 12 pevk, sega v leto 2002, ko je vokal-
no skupino osnovala gospa Jožica Soko, 
dolgoletna in priznana zborovodkinja, 
ki je zborovskemu petju posvetila prak-
tično celo življenje in je celo dobitnica 
srebrne plakete, najvišjega odličja v naši 
državi za dolgoletno ustvarjanje na po-
dročju ljubiteljske kulture. Gospa Soko je 
vokalno skupino vodila 12 let, skozi dve 
desetletji pa se je pri Vodomkah zvrsti-
lo 35 pevk. Naše glasove zadnjih nekaj let 

»uri in brusi« zborovodkinja Anja Zalo-
kar. Kot zanimivost naj dodamo, da ena 
pevka prepeva v skupini celih 20 let. To je 
Stanka Jurgelj, ki ji za vztrajnost in pri-
zadevnost iskreno čestitamo. 

Vse te podatke in številne druge za-
nimive informacije o tem, kdo Vodom-
ke smo, kaj smo že dosegle in kaj nas je 
zaznamovalo skozi leta, je moč videti in 
prebrati na razstavi, ki smo jo namenu 
v družbi številnih gostov predale v ted-
nu slavja občinskega praznika, in sicer 9. 
novembra. Med drugim je na ogled prav 
posebna jubilejna listina, ki smo jo Vo-
domke prejele prav na dan odprtja raz-
stave iz rok župana Franca Zdolška, za 
kar se mu najlepše zahvaljujemo.

Razstavo smo povezale tudi s poseb-
nim risarskim izzivom. K sodelovanju 
smo povabile Risarnico in domačina Si-
mona Sando, ki z otroki iz celotne Slove-
nije ustvarja takšna in drugačna likovna 
dela. V njegovi Risarnici so v čast naši 20. 
obletnici njegovi učenci upodabljali naj-
lepšega in umetniškega »ptiča« vodom-
ca. Ustvarjalci, katerih dela so naravnost 
izjemna in so na ogled v Muzeju Laško, 
štejejo od 6 do 16 let in prihajajo iz raz-
ličnih delov države. Za to odlično sodelo-
vanje se Simonu kot vsem otrokom, ki so 
sodelovali v izzivu, iskreno zahvaljujemo. 

Velika zahvala gre Stiku, zlasti Tomažu 
Majcnu, kustosu Muzeja Laško, ki nam 
je odprl vrata in omogočil uresničitev 
naše ideje. Hvala Juriju Šuhlu za pomoč 
pri pripravi in montaži video materiala. 

Hvala naši predsednici Sandri Pavlin, 
ki je bila v izvedbo projekta najbolj vpe-
ta, kot tudi vsem članicam Vodomkam, 
ki so po najboljših močeh pomagale pri 
različnih fazah te razstave. Vsaka je v ta 
projekt dodala svoj košček mozaika in že 
se veselimo nadaljnjih zgodb, ki jih bomo 
ustvarjale s skupnimi močmi. 

Razstava, ki je tudi paša za oči, je v 
spodnji dvorani Muzeja Laško odprta 
ves december, zato vabljeni k ogledu. 

Sicer pa vabljeni, da nas spremljate na 
FB omrežju Vokalna skupina Vodomke, 
kjer boste najhitreje obveščeni o vseh na-
ših aktivnostih. Tudi o spomladanskem 
jubilejnem koncertu v čast naši 20-le-
tnici, ki je že v nastajanju in na katerem 
preprosto ne smete manjkati. 

Želimo vam prijeten december, pra-
znike napolnjene z mirom, toplino in ve-
seljem, v prihodnjem letu pa obilje pozi-
tivnih misli, prijetnih ljudi in dobrih reči. 
Srečno!

Nina Pader Topole,
Vokalna skupina Vodomke

Foto: Maja Skrbinek

LD LAŠKO
PRAZNIČNO RAZMIŠLJANJE

Nekdo je zapisal res lepo misel: „Živ-
ljenje je kot reka, ki nam prinaša in od-
naša stvari, ne ozirajoč se na nas. Zato 
ne smemo živeti samo za jutrišnji, tem-
več predvsem za današnji dan in ne ča-
kati velikih dogodkov, ki bi nam prinesli 
srečo, ampak se veseliti majhnih stvari in 
kratkih, vendar lepih in bogatih trenut-
kov, ki nam popestrijo vsak dan.“

A vse to je lažje v družbi, saj smo ljudje 
družabna bitja, čutimo potrebo po dru-

gih, po ljudeh, ki živijo v naši soseski, po 
vseh okoli nas in kar naenkrat ne bomo 

več osamljeni. Vsak bo prispeval košček 
mozaika k lepšemu življenju.

Na koncu se vedno sprašujemo: Kaj bi 
lahko bila žetev setve današnjega časa? 
Ker se bliža božični čas, je lahko žetev tega 
časa prijaznost do sočloveka, do družine. 
Družina pa lahko pomeni različne stvari: 
družina so otroci, sem jaz, si ti; ali prijatelj, 
ki ti ob strani stoji; morda pa Hiša genera-
cij, ki povezuje bolj in manj mlade ljudi.

Likovniki smo se ponovno vrgli v delo, 
se družimo in smo pričeli ustvarjati pod 
mentorstvom, to pomeni «malo bolj res-
no«, bolj organizirano, kot pretekli dve 
leti.

Razstava o prvih 20 letih delovanja Vokalne skupine Vodomke postreže s pestro fo-
togalerijo, zvočnimi posnetki in številnimi spomini. Med drugim je na ogled tudi 
pismo maestra Mojmirja Sepeta, posvečeno Vodomkam.

Razstavo smo otvorile v družbi mnogih podpornikov, družinskih članov in prija-
teljev, tudi iz številnih drugih pevskih zborov in društev. Razveselila nas je družba 
nekdanjih članic Vodomk, s katerimi smo seveda tudi zapele.
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Vse, kar vidimo živega in lepega, bi radi ujeli na platno in 
nato to delili z vami na razstavah.

Še vedno so na ogled naša dela, ki so nastajala v času korone, 
ko smo risali bolj vsak zase. Razstava je v Kulturnem centru v 
1. nadstropju.

Ples v neskončnih vrtincih veselja,
radost, ko izpolni skrivna se želja,
iskrice, ki najbližjih razsvetlijo oči,

jasno nebo in sonce, ki mu ne zmanjka moči,
amorji, ki skrito ljubezen delijo,

zdravje, uspeh in čas za kako norčijo.
Naj vsaka od teh želja bo v vaših zvezdah rojena,

vam v letu 2023 v naročje položena,
naj žarek prijaznosti med nami žari

– Vam vsem Likovno društvo Laško želi !

Za LD Laško CB

MOŽNARJEV PRIKAZ 
LEPE NEDELJE  
V MARIJA GRADCU

Letošnje leto je bilo, vsaj, kar se tiče 
razmer pri organizaciji prireditev, Mož-
narjem malo bolj naklonjeno kot prejšnji 
dve, saj smo lahko izvedli vse naše tra-
dicionalne prireditve in še dodali novo 
– Prikaz lepe nedelje v Marija Gradcu, 
seveda z željo, da postane tudi ta tradi-
cionalna. Ob koncu leta načrtujemo še 
strokovno ekskurzijo (ki je zaradi mno-
gih volilnih nedelj prestavljena v decem-
ber). Tokrat bomo spoznavali industrij-
sko dediščino Koroške. Sodelovali bomo 
pri druženju rudarjev na Barbarino – 4. 
decembra, ki ga organizira Rudarsko 
društvo Sveta Barbara Sedraž in v so-
delovanju s Konjerejskim društvom Vrh 
pripravili žegnanje konj na Štefanovo v 
Laškem, ki bo 26. decembra na Aškerče-
vem trgu. 

V letošnjem letu smo ob dnevu držav-
nosti podelili dva zlata možnarja. Z misli-
jo, da bomo naslednja podelili ob kultur-
nem prazniku, vas vabimo, da oblikujete 
predloge za priznanje Zlati možnar.

Razpis za priznanje »Zlati 
Možnar«

Etno odbor Jureta Krašovca pri Zve-
zi kulturnih društev občine Laško Mo-
žnar (v nadaljevanju: Odbor) v skladu 
s Pravilnikom o podeljevanju prizna-
nja Zlati možnar in v skladu z 9. in 
10. členom Odloka o priznanjih Obči-
ne Laško (Uradni list RS, št. 64/1999 ) 
objavlja 32. Razpis za priznanje »Zla-
ti Možnar« za delovanje na etnograf-
skem področju v občini Laško:
1. Priznanje Zlati Možnar (v nadalje-

vanju: priznanje) se podeli za iz-
jemne dosežke na etnografskem 
področju ali za kontinuirane dejav-
nosti, večletna prizadevanja, ki bo-
gatijo, ohranjajo in popularizirajo 

etnografsko dediščino v občini La-
ško.

2. Za priznanje lahko kandidirajo po-
samezniki, društva in druge organi-
zirane skupine, ki delujejo v občini 
Laško.

3. Kandidate za priznanje predlagajo 
posamezniki, društva in druge or-
ganizirane skupine, ki delujejo v ob-
čini Laško.

4. Predlagatelji podajo predlog pisno 
ali elektronsko na naslov: Etno od-
bor Jureta Krašovca pri Zvezi kul-
turnih društev občine Laško Mo-
žnar, Trg svobode 6, 3270 Laško s 
pripisom »Za priznanje Zlati Mož-
nar« ali na elektronski naslov: zveza.
moznar@gmail.com do 18. januarja 
2023.

5. Predlog mora vsebovati naziv in 
kontaktne podatke predlagatelja, 
ime, priimek (ali naziv) in kontak-
tne podatke nominiranca in obra-
zložitev nominirančevih dosežkov 
na etnografskem področju.

6. Odbor bo obravnaval pravočasno 
prejete predloge in sprejel sklep o 
podelitvi priznanja.

7. Izbran nominiranec bo obveščen s 
sklepom o podelitvi priznanja, pre-
dlagatelji prejmejo obvestilo o izbiri 
nominiranca za priznanje.

8. Izbrani nominiranec prejme prizna-
nje na občinski proslavi ob sloven-
skem kulturnem prazniku.

Zunaj se sliši glas božičnih pesmi, 
v domovih prižigajo se praznične luči. 
Naj v naša srca naselita se mir in toplina. 
Naj čarobnost božiča in novega leta še 
dolgo živi.

Srečno!
Urška Knez, Zveza Možnar

Foto: Damjan Kolšek
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Rdeči križ v mozaiku drobnih in 
dobrih del 

Prazniki so pred vrati, prihaja konec 
leta in z njim pregled opravljenega za 
nazaj in kup želja, predvsem pa načr-
tov za naprej. Vsi ali večina nas si želi 
praznike preživeti v družbi najbližjih, v 
sožitju, veselju in v manj stresnih situ-
acijah našega vsakdana. Cene, politika, 
bolezni, tragedije in tisto, kdo ima prav, 
kaj ima bolje in česa več, naj ne bi bile 
teme pogovorov, ko se zberemo skupaj 
družina, sorodniki, prijatelji, znanci. 
Ali imamo toliko moči, da to premaga-
mo? 

Uvodoma želimo sporočiti, da se je 
v minulih dveh mesecih zvrstilo veliko 
dogodkov in aktivnosti. Rdeči križ smo 
ljudje, ki ga ustvarjamo, oblikujemo in z 
njim rastemo že 160 let. 

Obiskali smo najstarejšo občanko ob-
čine Radeče Faniko Rodič, ki je pra-
znovala 101. rojstni dan, organizirali 
in izvedli smo tri usposabljanja iz prve 
pomoči za 38 zaposlenih v podjetjih in 
javnih zavodih, za prijavljene smo izpe-
ljali tečaj prve pomoči za bodoče vozni-
ke. Skupaj z RK Rimske Toplice smo or-
ganizirali krvodajalsko akcijo, izpeljali 
predstavitev in predajo namenu AED v 
Trobnem Dolu, opravili pregled, menja-
vo sestavnih delov in čiščenje vseh na-

meščenih AED v laški in radeški občini, 
sodelovali pri organizaciji srečanja krvo-
dajalcev Rimskih Toplic in Sedraža, sre-
čanjih krajanov nad določeno starostno 
mejo v Zidanem Mostu, Rimskih Topli-
cah, Vrhu nad Laškim in v Laškem. Pre-
davatelji so se udeležili usposabljanja za 
obnovo licence za predavatelje prve po-
moči, štirim odraslim osebam smo omo-
gočili 7-dnevno letovanje na Debelem 
rtiču, zadnje dni novembra in prve dni 
decembra smo opravili še zadnjo delitev 
hrane v letošnjem letu za 220 posame-
znikov in družin s statusom upravičenca 
do pomoči, tokrat iz Evropskega sklada 
za pomoč najbolj ranljivim in projekta 
React. Za potrebe krajevnih organiza-
cij Rdečega križa smo zbrali potrebe po 
naročilu koledarjev, jih opremili in prip-
ravili za razdeljevanje. Prav tako smo od 
njih zbrali skoraj petsto naročil za izdela-
vo paketov pozornosti, ki jih bodo v teh 
dneh razdelili na terenu in še prej mar-
sikje oplemenitili z voščilnicami iz krož-
kov Rdečega križa ali na svojih delavni-
cah. Udeleževali smo se tudi tedenskih 
delavnic z naslovom: Digitalna transfor-
macija Rdečega križa - kje in kako začeti. 
Skupaj z ostalimi partnerji smo opravili 
nekaj obiskov naših občanov jubilantov, 
ki so imeli 90 let. Omembe vredna je tudi 
zavzetost Krajevne skupnosti Jurklošter 
k ponovni oživitvi dela tamkajšnje orga-
nizacije Rdečega križa, ki je bila v kraju 
registrirana pred 75 leti in trenutno delu-
je brez predsednika, zato smo prisostvo-
vali sestanku z delujočim odborom, da 
bi poiskali človeka, ki bi prevzel krmilo 
organizacije RK v Jurkloštru. In kot nam 
je zaupala Maruša Horjak, smo na dobri 
poti. Pred nami pa sta v decembru še or-
ganizacija in izvedba zadnjih dveh krvo-
dajalskih akcij v Thermani Laško. V nas-

lednjih dneh bomo izpeljali še tečaj prve 
pomoči za bodoče voznike, se udeležili 
Zbora članov Rdečega križa Slovenije na 
Igu in opravljali logistično podporo kra-
jevnim organizacijam Rdečega križa pri 
izvajanju njihovih aktivnosti. Sicer pa si 
bomo tudi znotraj naše organizacije sme-
lo zastavili načrte za prihodnje leto, saj se 
izteka mandatno obdobje tako organom, 
kakor vodstvu Območnega združenja 
Rdečega križa Laško. Pri tem bomo pot-
rebovali tudi veliko vaše podpore. 

Na enem od usposabljanj iz prve pomoči za zaposlene, 
tokrat v Kmetijski zadrugi Laško 

5. decembra je vsako leto 
mednarodni dan prostovoljstva

Vse od leta 1985 vlade, Združeni na-
rodi in civilno-družbeno organizacije 
5. decembra obeležujemo mednarodni 
dan prostovoljstva. Zgolj en dan v letu, 
čeprav prostovoljstvo – širjenje ideje in 
opravljanje te dejavnosti, poteka prav 
vsak dan v letu.

Prostovoljstvo v obliki nudenja prve 
pomoči in oskrbe poškodovanih in ra-
njenih ter tolažbe svojcev je zapisano v 
temeljih Rdečega križa. 24. junija 1859, 
ko je Henry Dunant obiskal Solferino in 
iz primarnega človeškega vzgiba poma-
gati prepričal lokalno prebivalstvo, da 
so poskrbeli za vse ranjence, naj so bili 
Francozi ali Avstrijci, se je vse skupaj za-
čelo. Prostovoljstvo v Rdečem križu je in 
predstavlja eno od osnovnih načel med-
narodnega gibanja Rdečega križa, ki se je 
skozi leta širilo in razvijalo. 

5. december je praznik vseh prosto-
voljk in prostovoljcev. Vseh, ki prispeva-
jo k družbeni blaginji in nesebično pri-
pevajo k boljšemu jutri vseh. Na Rdečem 
križu Slovenije smo še ponosni na našo 
razvejano, več kot 10-tisoč člansko mre-
žo prostovoljk in prostovoljcev, ki ne-
ustavljivo dela in pomaga vsak dan v letu. 
Naše prostovoljke in prostovoljci na letni 
ravni v takšni ali drugačni stiski ter obli-
ki, opravijo več kot pol milijona prosto-
voljskih ur. Na prostovoljstvu slonijo in 
delujejo vse krajevne organizacije Rdeče-
ga križa z različnimi programi in dejav-
nostmi. 

OBMOČNO ZDRUŽENJE  
RDEČEGA KRIŽA LAŠKO
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Prostovoljstvo je vrednota. Biti pro-
stovoljec pomeni biti neizmerno bogat, 
ker s prostovoljskim delom pomagamo 
drugim, izboljšujemo svet in skrbimo za 
boljši jutri. Biti prostovoljec pomeni biti 
in živeti. Vsem prostovoljcem iskrena 
hvala za vse.  

Krvodajalska akcija v Rimskih 
Toplicah uspešna

Sredi meseca oktobra je v Rimskih To-
plicah, na tamkajšnji Osnovni šoli Anto-
na Aškerca, potekala druga krvodajalska 
akcija v letošnjem letu pri njih in sedma 
v laški in radeški občini. Akcije se je ude-
ležilo 54 krvodajalcev, štirje več kot lani. 
Udeležila se je je tudi poslanka v Držav-
nem zboru Republike Slovenije, doma-
činka Janja Sluga. Med krvodajalci pa je 
bil tudi Vinko Kolander iz Zidanega Mo-
sta, ki je kri daroval že stotič. Zato mu 
je ob tem priložnostno priznanje izro-

čila predstavnica Transfuzijskega centra 
Splošne bolnišnice Celje Martina Gajšek 
Grbec, dr. med. spec. transf. med. Vsem 
krvodajalcem, veliko vas je bilo tudi iz 
Jurkloštra, se iskreno zahvaljujemo za 
prisotnost in darovanje krvi, OŠ Antona 
Aškerca Rimske Toplice pa za prijazno 
gostoljubje.

Defibrilator uradno predan v 
uporabo tudi v Trobnem Dolu

Ob svetovnem dnevu oživljanja, 16. 
oktobru, smo pri Kulturnem domu Trob-
ni Dol, kjer je nameščen defibrilator v 
sodelovanju z Občino Laško, Krajev-
no skupnostjo in Krajevno organizacijo 
RK Šentrupert ter Kulturnim društvom 
Trobni Dol pripravili javno predajo in 
splošno predstavitev pomena ter upora-
be avtomatskega defibrilatorja. Na pri-
ložnostnem dogodku nas je pozdravil 
predsednik Krajevne skupnosti Šentru-
pert Drago Pušnik. Nagovoril nas je tudi 
župan Občine Laško Franc Zdolšek, ki je 
tudi uradno predal namenu in v upora-
bo defibrilator. Hkrati smo vse prisotne 

na tem dogodku seznanili s temeljnimi 
postopki oživljanja (TPO) ob uporabi 
defibrilatorja. Predstavitev je opravil To-
maž Kavzer, dipl. zdr., licencirani preda-
vatelj laične prve pomoči Rdečega križa, 
vse prisotne in vabljene pa smo povabi-
li k prijavi na dvourno, bolj poglobljeno 
predavanje s praktičnimi vajami izvaja-
nja TPO. Kulturno društvo Trobni Dol je 
ob tej priložnosti pripravilo še kostanjev 
piknik. 

Vlado Marot 

IZ KRAJEVNIH ORGANIZACIJ 
RDEČEGA KRIŽA

REČICA – čas nam hitro teče

Še preden se dobro zavemo, ugotovi-
mo, da se tudi jesen zaključuje in prihaja 
zima, z njo pa tudi praznovanja, kot so 
Miklavž, božič in novo leto. Prva adven-
tna nedelja je bila konec novembra. Čla-
nice odbora KO RK Rečica smo se zbra-

le in se odločile, da bomo znova zavihale 
rokave in pričele plesti adventne venčke, 
izdelovati vizitke, škatlice za darila, sne-
žake in praznične aranžmaje. Pridružile 
so se nam prostovoljke – Romana Jako-
pič, Jelka Funkel, Stanka Damjanovič, ki 
ima vedno nove ideje za izdelke, z njo pa 
je prišla tudi njena prijateljica. Pridružile 
so se nam še Sabina, ki nam je pomaga-
la s prevozom, Nika, ki obvlada pletenje 
venčkov in izdelovanje voščilnic ter De-
jan, ki nam je pomagal z rezanjem pa-
pirja za voščilnice. Bili smo dobra dru-
ščina z namenom, da pomagamo tistim, 
ki pomoč potrebujejo. Supermarket Tuš 
v Debru nam je ponovno omogočil, da 
smo izdelke v njihovi avli lahko razstavili 
in jih za prispevek Rdečemu križu Reči-
ca ponudili kupcem. Hvala vsem, ki ste 
omogočili, da smo zadnji dan v mesecu 
novembru paketom prehrane lahko do-
dali še dodatne prehranske izdelke. Fi-
nančno smo pomagali tudi družini z več 
otroki. 

V mesecu novembru sta dva naša kra-
jana praznovala 90 let. Zaželeli smo jima 
veliko zdravja in zadovoljstva. Pri gospo-
du Milanu Fermetu je bilo zelo prijetno, 
saj ima kljub svojim letom veliko energi-
je. Svojci so povedali, da je šel še jeseni 
kar dvakrat na dan nabirat gobe. Pri ob-
darovanju so sodelovali še Društvo upo-
kojencev Rečica in Združenje borcev za 
vrednote NOB Laško, pridružili so se 
tudi župan Franc Zdolšek, sekretar OZ 
RK Laško-Radeče Vlado Marot in pred-
sednica KS Rečica Urška Knez. V decem-
bru načrtujemo še nekaj obiskov pri na-
ših starejših krajanih. 

Marija Šmauc

RIMSKE TOPLICE – utrinki dela naše 
organizacije Rdečega križa 

Življenje dobi smisel, če znamo ceni-
ti trenutke. Trenutki so utrinki večnos-
ti. Mimo nas drsijo in samo najbolj dra-
gocene ujamemo, si jih zapomnimo, so 
naše življenje. 

Poslavljamo se od leta 2022, ki je v KO 
RK Rimske Toplice prineslo lepe utrinke. 

Vinko Kolander prejema priložnostno priznanje za 
100-krat darovano kri

Krvodajalske akcije se je udeležila tudi Janja Sluga, 
poslanka v DZ Republike Slovenije 

Ob uradni predaji še kratka predstavitev v Trobnem 
Dolu 

Na eni izmed delavnic v Rečici (foto: Suzana Levičar) 
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V mesecu aprilu smo izvedli letni občni zbor članov, ki smo ga 
obogatili s predavanjem na temo: Stres. Prisotni so z veliko po-
zornostjo prisluhnili predavateljici Nuši Konec Juričić, dr. med. 
spec. javnega zdravja, ki nas je s predavanjem pritegnila in sez-
nanila, kako se soočiti s stresom in ga obvladovati.

Ob zaključku šolskega leta smo se z drobno pozornostjo (čo-
kolada in celodnevna kopalna karta), zahvalili učencem – pod-
mladku RK OŠ Antona Aškerca Rimske Toplice in mentorju 
Mateju Senici, za dosežke na občinskem tekmovanju osnovno-
šolskih ekip v znanju prve pomoči v Laškem in za uspeh na re-
gijskem tekmovanju v Šoštanju.

Prostovoljno darovanje krvi je humano dejanje, ki ni primer-
ljivo z ničemer drugim, zato ker nekdo del sebe – lastno kri – 
daruje, da se nekomu drugemu ohrani zdravje ali celo življenje. 
Krvodajalci so neopazni heroji, ki vsakodnevno rešujejo življe-
nja. V znak zahvale smo 21. oktobra pripravili srečanje krvoda-
jalcev – prejemnikov rednih priznanj za darovano kri Rimskih 
Toplic in Sedraža. Krajši kulturni program so pripravili učenci 
podmladka RK OŠ Antona Aškerca Rimske Toplice. Sledila je 
slovesna podelitev priznanj. Da je potekalo vse kot je treba, je 
poskrbel sekretar OZ RK Laško Vlado Marot. Po uradnem delu 
je sledila večerja in sproščen pogovor, ki smo ga zaključili z že-
ljo, da se skupaj odpravimo na izlet.

Jesensko listje je 25. oktobra prineslo srečanje in druženje 
krajank in krajanov Rimskih Toplic S 75 in več leti. Srečanje so 
z nastopom polepšali otroci iz vrtca Rimske Toplice in harmo-
nikar Martin Lipovšek. Po kosilu je bil čas za klepet, obujanje 
spominov in prepevanje ob zvokih harmonike, na katero je zai-
gral Ivan Jazbinšek. Najbolj pogumni so tudi zaplesali. Druženje 
je bilo sproščeno in obarvano z veliko dobre volje. Vsi, ki so se 
srečanja udeležili, so prejeli zgibanko: Babica Zlatka svetuje, v 
katero smo zapisali, kaj je dobro vedeti, da se lažje spopademo 
s starostnimi težavami. Babica Zlatka poudarja: »Smeh je pol 
zdravja, bistri nas, izboljšuje razpoloženje in krepi voljo«. 

»Vse najboljše za te, vse najboljše, draga slavljenka ...« smo 
ob obisku prostovoljke KO RK Rimske Toplice zapele Anici 
in Ivanki, ki sta praznovali 90. rojstni dan v krogu družine in 

prijateljev. Ga. Ana Podpečan je praznovala v maju, ga. Ivanka 
Stopinšek je praznovala v oktobru. Slavljenki sta se obiska zelo 
razveselili, druženje je bilo sproščeno, bili sta dobre volje in z 
iskricami v očeh. V mesecu decembru bomo zapeli še Martini 
Fantinato za njen 90. rojstni dan, v želji, da ji praznovanje pri-
čara nepozaben dan. 

Hvala KS Rimske Toplice, TD Rimske Toplice, PD Rimske To-
plice, DU Rimske Toplice, podjetjema Rimske Terme in AGM 
Nemec, d. o. o., OŠ Antona Aškerca Rimske Toplice, enoti vrtca 
Rimske Toplice, Območnem združenju Laško, g. Vladu Marotu 
in Občini Laško za sodelovanje in denarno pomoč. Skupaj smo 
oblikovali trenutke, ki so vsem polepšali življenje. 

V letu 2023 Vam želimo, da ujamete čim več lepih trenut-
kov sreče, da boste z njimi krepili in bogatili življenje.

Za RK Rimske Toplice Jelka Kapun

VRH NAD LAŠKIM – srečanje krajanov starih 70 in več 

Po tradiciji smo tudi letos pripravili srečanje in druženje z 
našimi krajani. Srečanje je bilo dan pred godom sv. Martina, pri 
Čatrovih v Marija Gradcu.

Po dolgem času prijetnega vremena, ki je razvajalo, je bil tis-
ti četrtek malo deževen in kisel. A kljub temu smo bili veseli in 
prijetno presenečeni, da so se dogodka povabljeni udeležili v 
takšnem številu. 

Prijeten glas harmonike izpod prstov Jaše Kneza, učen-
ca Glasbene šole Laško, je naznanil začetek srečanja. Sledili so 
pozdravi in nagovori predsednice KO RK Vrh Marije Krajnc in 
ostalih vabljenih gostov: predsednika KS Vrh Stanka Seliča, žu-
pana Občine Laško Franca Zdolška, predsednice Območnega 
združenja Laško-Radeče Lidije Dovjak in sekretarja Vlada Ma-
rota. Prijetno je bilo poslušati besede, ki so zvenele prijazno, za-
nimivo, prepričljivo in povezovalno.

V nadaljevanju so naše starejše z ubranim petjem, sprošče-
nim in kvalitetnim nastopom razveselili ljudski pevci Šentle-
nartčani. Ker je bilo kar nekaj slavljencev z lepim, visokim in 
okroglim jubilejem, so njim v čast zapeli in jim nazdravili. Pred-
sednica je jubilantom čestitala in jim izročila rdeč nagelj. Hvala 
dragi pevci Šentlenartčani, da ste na srečanju skrbeli za prijetno 
razpoloženje, dobro voljo in tako vsem polepšali dan.

Na koncu smo se starejšim zahvalili za njihove modrosti, iz-
kušnje, skromnost in potrpežljivost. Povedali smo jim, da nam 
veliko pomenijo, da smo jim hvaležni in da jih imamo radi. Z 
željo, da ostanejo zdravi in da se naslednje leto zopet srečamo.

Marija Kotar 

Prejemniki priznanj za darovano kri iz Rimskih Toplic in Sedraža

Najstarejšim prisotnim in jubilantom sta predsednica Marija Krajnc in članica Od-
bora RK, Marija Kotar, ki je prireditev tudi lepo povezala v šopek, izročili nageljne.

Srečanje in druženje krajank in krajanov Rimskih Toplic s 75 in več leti
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ZIDANI MOST – znova so se srečali 
krajani

Pri Društvu upokojencev Zidani Most 
so se, ker organizacija Rdečega križa v 
tem kraju še ni ponovno oživila svojega 
delovanja, odločili, da v sodelovanju z 
nami, Krajevno skupnostjo Zidani Most 
in Občino Laško pripravijo srečanje nji-
hovih krajanov s 70 in več leti. Nazad-
nje so ga pripravili leta 2018, potem pa 
je epidemija za dve leti preprečila, da bi 
ohranili lepo navado. Kljub deževnemu 
sobotnemu popoldnevu v drugi polovi-
ci oktobra, se je srečanja udeležilo lepo 
število krajanov. Prisotne so pozdravi-
li Metka Križnik, predsednica Društva 
upokojencev, Franc Babič, predsednik 
KS Zidani Most, župan Občine Laško 
Franc Zdolšek in predstavnik OZ RK La-
ško-Radeče. V kulturnem programu so 
sodelovali učenci podružnične šole Zi-
dani Most z vodjo šole Mirico Štaut in 
članico Kulturnega društva Zidani Most. 
Najstarejša udeleženka, 87-letna Marija 
Gros in najstarejši udeleženec, 83-letni 
Marijan Tržan, sta zarezala v praznično 
torto, namenjeno vsem udeležencem sre-
čanja. Srečanje je minilo s prijetnim kle-
petom in v vedrem razpoloženju. 

Pri naših slavljencih 

V zadnjih dveh mesecih je bilo med 
nami kar nekaj občanov - naših jubilan-
tov, ki so praznovali 90. rojstni dan. Zato 
smo jih na njihovo željo obiskali skupaj 
z županom, krajevnimi skupnostmi in 
njihovimi predsedniki oz. predstavniki, 
Rdečim križem in društvoma upokojen-
cev ter invalidov, v kolikor so bili njiho-
vi člani. Tako smo sredi oktobra najprej 
obiskali Kristino Dolenc iz Ceste v Deb-
ro, nato še Stanislava Sladiča iz Velikega 
Širja, Terezijo Jančič iz Velikih Gorelc in 
Ivana Fermeta iz Zgornje Rečice. Vsi so 
se našega obiska zelo razveselili in se iz 
srca zahvalili, saj smo jim obogatili njiho-
vo praznovanje. Skromno so dodali, da si 
niso mislili, da bodo dočakali ta trenutek 
in takšno čast. V veselje pa je tudi nam, 
ko vidimo, da vam to veliko pomeni. Tis-
tim, ki tovrstnih obiskov niso želeli, smo 
poslali telegramska voščila v imenu vseh. 
V mesecu oktobru in novembru smo jih 
posredovali: Tereziji Krašovc z Ojstrega, 
Ivanki Stopinšek iz Završnikove ceste v 
Rimskih Toplicah, Ivanki Teršek z La-
homnega in Karolu Planku iz Spodnje 
Rečice. In še utrinki iz naših obiskov: 

Vlado Marot

Udeležence srečanja je najprej nagovorila predsednica 
DU Zidani Most, Metka Križnik. 

Cvetka Dolenc je praznovala v 
gostilni Pr Koren na Dobrni.

Mami Tereziji Jančič so pripravili veliko praznovanje 
in veselo je bilo v družbi z otroki, vnuki in pravnuki.

Ivan Ferme (prvi z leve) skupaj z bratoma Milanom in 
Nandijem ter sestro Marijo

Ob praznovanju jubileja Stanislava Sladiča se je zbrala vsa družina.

Zahvala in voščilo 

Ob zaključku leta je pravi čas in priložnost, da se vsem članicam in 
članom Rdečega križa, krvodajalcem, prostovoljcem po krajevnih organi-
zacijah Rdečega križa in članom njihovih odborov, članom organov Ob-
močnega združenja Rdečega križa Laško-Radeče, sodelavkama, članom 
krožkov RK in mentoricam na šolah, predavateljem, vrtcem, šolam, kra-
jevnim skupnostim, Občinama Laško in Radeče, donatorjem, društvom, 
s katerimi sodelujemo, poslovnim partnerjem in občankam ter občanom 
iskreno zahvalimo za vse tisto, kar je z vašo pomočjo prispevalo k boljšemu 
in večjemu uspehu našega delovanja v letošnjem letu. Hvala.

Želimo vam čudovitih misli skozi vse leto, uslišane ljubezni in sreče ve-
liko, želimo vam mirnega duha, dovolj časa zase in za družine, zlasti pa 
zdravja na pretek. Voščimo vam lepe in vesele božične ter novoletne pra-
znike. Srečno!  

Območni odbor 
Rdečega križa Laško–Radeče
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30. novembra 
2022 smo z med-
generacijsko obar-

vanim kulturnim programom in druže-
njem po njem praznovali 17 let delovanja 
Hiše generacij Laško. Hvaležni smo za 
spodbudne besede direktorice CSD Celje 
mag. Olge Bezenšek Lalić in župana Ob-
čine Laško Franca Zdolška. Hvala pro-
stovoljki Sabini Videc in plesni učiteljici 
Sari, da se že dobro leto trudita s številčno 
skupino otrok, starih med 3 in 5 let, ki so 
na naši prireditvi prvič nastopili kot Ple-
sni vrtec Hiše generacij Laško in nastop 
opravili več kot z odliko. Hvala učiteljici 
Ani Cestnik ter njenim šestim učencem 
iz 3. b razreda matične OŠ Primoža Tru-
barja Laško, ki so se sami javili, pripravili 
in odlično samostojno zapeli, zaplesali in 
nas pobožali z izbranimi besedili. Hvala 
prostovoljkam: Tanji Krajnc, Jožici No-
vak, Karmen Murovec in Marjeti Knez, 
ki so z nami delile besede slovenskih in 
tujih avtorjev, ki so pobožale našo dušo 
ter hvala unikatnemu medgeneracijske-
mu družinskemu šopku fantov, ki so ga 
sestavljali: Toni Žikovšek, Jakob, Miha in 
Lovro Škorja ter Marko Maček; z inštru-
menti so med drugim pospremili tudi 
rojstnodnevno torto, saj brez torte pa 
res ne moremo praznovati rojstnega dne 
Hiše generacij Laško, medgeneracijske-
ga centra, katerega vrata je, 30. novem-
bra 2005, odprl takratni župan Občine 
Laško Jože Rajh. Medgeneracijski center 
je bil takrat edini v slovenskem prostoru, 
kot odgovor na potrebe starejših, da se 
aktivno vključujejo v tok aktualnega do-
gajanja v družbi in si odmikajo čas, ko bi 

morali oditi iz domačega okolja v social-
novarstvene institucije.

Strokovno vodenje Hiše generacij La-
ško je bilo zaupano Centru za socialno 
delo Laško, ki je v letu 2018 postal eden 
iz med petih enot Centra za socialno delo 
Celje. Skupaj z društvi upokojencev in 
invalidov občine Laško, humanitarnimi 
in kulturnimi društvi ter organizacija-
mi, izobraževalnimi ustanovami ter šte-
vilnimi posamezniki, med katerimi so 
nekateri prestopili v prostovoljske vrste, 
mesečno pripravljamo aktivnosti, ki so 
odgovor na želje in potrebe starejše ge-
neracije. Pri pripravi vsebin, ki obsega-
jo: kreativno ustvarjanje in razmišljanje, 
ročne spretnosti, športne aktivnosti, skrb 
za kulturo, širjenje obzorji preko ustvar-
janja novih vsebin in pridobivanje novih 
znanj, strmimo v prvi vrsti h kvaliteti in 
ne kvantiteti, k povezovanju vseh gene-
racij in druženju - individualnem ter 
skupinskem, medvrstniškem in medge-
neracijskem.

Storilnostno naravnana družba, v ka-
teri se poudarjata materializem in po-
trošništvo, vnaša v medosebne odno-
se napetost, občutke nesposobnosti ter 
nekoristnosti. Hiter tempo marsikoga 
navdaja s stisko in tistim občutkom, da 
ne zmore - ne finančno, ne fizično, ne 
psihično, zato se umakne v osamo, ki 
je v zadnjih dveh letih bila eno iz med 
sredstev za zdravje družbe, a žal tudi 
mrtvilo za medosebne odnose. Ljudje 
smo družbena bitja in kot taka ustvar-
jena za druženje. V druženju rastemo, 
se učimo in zorimo, kot seme žita, ki ga 
spomladi vsejemo v rodovitno zemljo, 

da v poletju raste, se krepi in v jeseni zla-
to dozori. Kakšna škoda bi bila, da ne bi 
dali priložnosti mladosti in starosti, da 
se preko različnih aktivnosti med seboj 
spoznata, povežeta in ena drugi predata 
znanje, izkušnje, čutenje, želje in sanje.

V Hiši generacij Laško, ki jo v celoti 
in od samega začetka finančno podpira 
Občina Laško (kar je v slovenskem pro-
storu prej izjema kot pravilo), se odvija-
jo različne aktivnosti preko celega leta. 
Dopoldanski čas je v večini namenjen 
vsakodnevnim kreativnim delavnicam, 
ki jih vodijo naše srčne prostovoljke, ob 
torkih in sredah se že 16 let v zgodnjih 
jutranjih urah zbirajo ljubiteljske klek-
ljarice, individualno nudimo brezplač-
no pravno svetovanje, pogovor, kadar 
se znajdete v stiski, druženje najmlajših 
Vrtca Laško s prostovoljkami, ki jih kliče-
jo babice ter tečaj opismenjevanja z ra-
čunalnikom in mobilnim/pametnim te-
lefonom. V popoldanskem in večernem 
času najdejo prostor kulturne priredi-
tve, predavanja, športne aktivnosti, kot 
sta nordijska hoja, telovadba in najmlajša 
skupina (otroci stari med 3 in 5 let) Ple-
sni vrtec Laško, skupine za samopomoč 
(starejši, osebe s težavami v duševnem 
zdravju …), med katerimi je tudi sredi-
na skupina Zvončki, kjer se člani, preko 
različnih aktivnosti trudijo krepiti in oh-
ranjati svoje sive celice. V času poletnih, 
jesenskih in zimskih šolskih počitnic pa 
so se v zadnjem desetletju zelo dobro v 
nabor prostočasnih aktivnosti pri osnov-
nošolcih umestila tedenska ustvarjalna 
druženja.

PRAZNOVALI SMO 17 LET HIŠE GENERACIJ LAŠKO
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Hiša generacij Laško je za marsikoga 
dom, saj pravijo, da dom ne gradijo ope-
ke, ampak domačnost, toplina, spreje-
tost in razumljenost in kadar je življenje 
previharno, človek išče zavetje doma, 
kjer se v sprejetosti in razumljenosti 
znova dvigne nad izzive vsakdana. Na 
vrata doma pa lahko nekega dne potrka 
tudi kradljivka spominov, ki sliši na ime 
demenca ter močno spremeni naš vsak 
dan. Da bi javnost čim bolj bila osvešče-
na o tej bolezni, Hiša generacij Laško že 
šest let vsak september pripravlja spre-
hod za spomin, v letu 2019 pa je pos-
tala demenci prijazna točka, ki se tru-
di, da preko aktivnosti vseskozi krepi in 
trenira naše možgane, javnost ozavešča 
o demenci, nudi pomoč v obliki nabo-
ra informacij in oporo za svojce oseb z 
demenco. 

Nepogrešljivi del naše zgodbe pa so 
PROSTOVOLJCI. Posamezniki, ki svoj 
čas, znanje, izkušnje ter spretnosti nese-
bično delijo z drugimi. V večji meri med 
našimi prostovoljci prevladuje ženska 

energija, a dodatno je okrepljena tudi z 
moško. 

Pravijo, da po navadi ni srečen, kdor 
predvsem prejema, ampak tisti, ki pred-
vsem daje. Človek preprosto daje košček 
sebe - prijazno dejanje, uporabno domis-
lico, besedo priznanja, roko čez jarek, 
razumevanje, dober predlog, nasvet ob 
pravem času. Vzameš malo iz razuma in 
malo iz srca, vse skupaj zabeliš s prijaz-
nostjo in položiš komu drugemu v pre-
mislek in srce.

Drage prostovoljke, dragi prostovolj-
ci HVALA vam za vaše nesebično po-
darjanje vašega časa, spretnosti, znanj 
in mnogo tistega, kar besede ne zmore-
jo opisati.

Hvaležni pa smo tudi Občini Laško in 
njenemu županu Francu Zdolšku, ki je 
pred 10-imi leti podprl pobudo Hiše ge-
neracij Laško, da ob mednarodnem dne-
vu prostovoljcev, ki je 5. decembra, po-
vabi k sebi prostovoljce, kot zahvalo za 
njihova dobra dela. Pobuda je prerasla v 
dan prostovoljstva, nato v letni natečaj za 

naj prostovoljca občine Laško, ki je pos-
tala tudi prostovoljstvu prijazna občina.

Sladko-slanih 17 let je za nami in pred 
nami iskriva prihodnost, na temeljih 
medgeneracijskega sodelovanja, spošto-
vanja, razumevanja, empatije, spodbu-
janja in negovanja odnosov med člani 
posamezne generacije ter med člani raz-
ličnih generacij.

Hiša generacij Laško so ljudje, ki ne 
glede na to, kolikokrat prestopijo prag 
medgeneracijskega centra, s svojo priso-
tnostjo in pristnostjo ustvarjajo domač-
nost.

HVALA VSEM IN DOBRODOŠLI 
VSI, KI STE ŽE IN VSI, KI ŠE BOSTE 
OBISKALI Hišo generacij Laško na Sa-
vinjskem nabrežju 6 ali na socialnem 
omrežju Facebook. V kontakt z nami 
pa lahko dostopate tudi preko telefona: 
051-436-240 ali 03-734-18-80 ali preko 
e-pošte: center.starejsih@siol.net.

Strokovna sodelavka v programih CSD 
Celje, enota Laško Petra Kolšek

Foto: Damjan Kolšek

Sladko-slanih 17 let je za nami in pred nami iskriva priho-
dnost, na temeljih medgeneracijskega sodelovanja, spoštova-
nja, razumevanja, empatije, spodbujanja in negovanja odno-
sov med člani posamezne generacije ter med člani različnih 
generacij. Hiša generacij Laško so ljudje, ki ne glede na to, 
kolikokrat prestopijo prag medgeneracijskega centra, s svojo 
prisotnostjo in pristnostjo ustvarjajo domačnost.

HVALA VSEM IN DOBRODOŠLI VSI, KI STE ŽE IN VSI, 
KI ŠE BOSTE OBISKALI HIŠO GENERACIJ LAŠKO.

Na Facebook strani Hiša generacij Laško si lahko pogleda-
te fotografije s praznovanja, ko je Hiša dopolnila 17 let. Prav 
tako si na FB strani še vedno lahko rezervirate termin za foto-
grafiranje v našem ČAROBNEM FOTOKOTIČKU.

In ne pozabite do 19. decembra na brežini Hiše generacij 
Laško poiskati čudovitega BOŽIČKOVEGA NABIRALNI-
KA in vanj oddati pisma, ki mu pripišite svoj naslov, da vam 
bo Božiček lahko odpisal; pišete lahko mali otroci in odrasli, 
ki še vedno radi »pocrkljate« otroka v sebi.

STRAŠNO PRIKUPNI ČRVEKI

V Hiši generacij Laško se za noč čarovnic ni strašilo, 
ampak plesalo, smejalo in sladkalo. 

Mi smo si vzeli strašljivo popoldne za modno pisto ča-
rovnic, netopirjev, črnih muc, princesk in super junakov. 

Ples je vključeval stopanje prikupnih pošasti, letenje 
dobrih čarovnic, plešoče okostnjake, zavijanje ljubezni-
vih volkov, plezanje pajkov, lebdenje duhov ter smeh 
vampirja. 

To je bilo smeha in kreativnosti. Otroci imajo nepre-
cenljivo domišljijo, ki nas vedno preseneti in navdušuje.

Prihaja pa čas, ko se bomo zavili v toplino, v roke sti-
skali topel kakav in vas povabili na LUČKE. 

Plesni črveki s Sabino in Saro 

NAPOVEDNIK PRIHAJAJOČIH DOGODKOV V HIŠI GENERACIJ LAŠKO,
kjer ste dobrodošli mlada, srednja in zlata generacija, ki si želi kva-
litetno preživeti svoj prosti čas preko različnih aktivnosti v medge-
neracijskem sodelovanju:

BREZPLAČNO INDIVIDUALNO PRAVNO SVETOVANJE
v ponedeljek, 9. januarja, 6. februarja in 6. marca 2023. Za prosti ter-
min obvezno pokličite v Hišo generacij Laško: 051-436-240 ali 03-
734-18-80 ali pišite na: center.starejsih@siol.net

ADVENTNI VENEC IN BOŽIČKOV NABIRALNIK 
V času letošnjega adventa in decembrskih praznikov vas na breži-
ni Hiše generacij Laško razveseljuje velik adventni venec, ki so ga 
spletle spretne roke prostovoljcev Hiše generacij Laško. Poleg venca 
pa do 19. decembra stoji tudi BOŽIČKOV NABIRALNIK, kamor 
lahko otroci (tudi tisti po srcu) oddate svoje pisemce, namenjeno 
Božičku. Na vsako pismo bo Božiček odpisal, zato ne pozabite na-
pisati svojega naslova!

V petek, 6. JANUARJA 2023, ob 10. uri vas vabimo v Hišo genera-
cij Laško, da vam s KOLEDNIKI voščimo SREČE IN ZDRAVJA V 
NOVEM LETU.

USTVARJALNE ZIMSKE POČITNICE S HIŠO GENERACIJ LAŠKO
vsak dan od 30. januarja do 3. februarja, med 10. in 12. uro v dvo-
rani Hiše generacij Laško
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AKTIVNOSTI V DOMU STAREJŠIH LAŠKO

Leto se počasi zaključuje in pred nami so praznični dnevi.
Kot vsakič smo skupaj s stanovalci naše prostore okrasili, v 

parku pa so zasijale lučke na smrekici, za katero so tudi letos 
poskrbeli na Komunali Laško.

Potrudili se bomo, da bo mesec december tudi letos prijeten 
in poln drobnih presenečenj za stanovalce.

Kot prvi izmed dobrih mož nas je 6. decembra obiskal 
Miklavž, eden najbolj priljubljenih svetnikov, s katerim je pove-
zano tradicionalno simbolično obdarovanje.

Ker so v našem 
Domu sami pridni, 
nas je obiskal že 
ponoči in z drob-
nimi pozornostmi 
presenetil zaposle-
ne.

Zjutraj pa je obi-
skal in obdaril prav 
vse stanovalce in v 
njih vzbudil lepe 
spomine.

Pred nami so še 
različni dogodki, ki jih bomo izvedli skladno s preventivnimi 
priporočili za varovanje zdravja. 

Ob zaključku leta se želimo zahvaliti vsem, ki ste se v prete-
klih mesecih spomnili na naše stanovalce in nam zanje poma-
gali pripraviti aktivnosti. Bilo jih je mnogo in so pomembno 
doprinesle k pestrosti našega dogajanja.

Iskreno smo hvaležni, da delujemo v okolju, ki nas podpira in 
vedno znova pokaže, da mu je mar za nas.

Spoštovani bralci, v letu, ki je pred nami vam stanovalci in 
zaposleni Doma starejših Laško želimo trdnega zdravja, obilo 
notranjega miru in dobrih medsebojnih odnosov. Srečno!

Janja Podkoritnik Kamenšek,
vodja programa oskrbe starejših

Demografski trendi za Slovenijo kaže-
jo povečevanje deleža starejših oseb. Do 
konca prve polovice tega stoletja bomo 
znotraj tretjine evropskih držav z naj-
večjim deležem starejšega prebivalstva. 
To predstavlja izziv za ustrezno ureditev 
sistema dolgotrajne oskrbe, saj že zdaj ne 
zmoremo slediti vsem potrebam in ni-
mamo urejene ter starostniku prilagojene 
dolgotrajne oskrbe. Zaradi izrazite usme-
ritve v institucionalno varstvo starejših, 
so storitve pomoči na domu omejene 
predvsem na izvajanje socialne oskrbe 
pomoči na domu in socialnega servisa. 
Bistven primanjkljaj se kaže na podro-
čju zdravstveno terapevtskih storitev, ki 
ob kronično-degenerativnih težavah sta-
rejših predstavljajo velik izziv v sistemu 
zdravstva in patronažnega varstva. 

Zdravstvena nega v domačem okolju, 
s primerno izobraženim kadrom, omo-
goča izvajanje ustreznih storitev in ob-
vladovanje kroničnih bolezni, s čimer se 
izognemo večjemu poslabšanju uporab-
nikovega šibkega zdravstvenega stanja. 

Z obiski fizioterapevta na domu uspeš-
no upočasnimo napredovanje bolezni, še 
posebej pri obravnavi starejših po mož-
ganski kapi, z boleznijo multiple sklero-

ze, parkinsonove bolezni, po dolgotrajni 
hospitalizaciji in kronični bolečini.

Prav tako so izrednega pomena sto-
ritve delovne terapije, saj preko vključe-
vanja v smiselne in namenske aktivnosti 
pri uporabnikih vzpodbujajo zdravje in 
dobro počutje. Delovna terapija posame-
zniku omogoča ohranjanje zmožnosti iz-
vajanja določenih aktivnosti, lahko se jih 
nauči na novo ali na drugačen način (tudi 
s pomočjo prilagoditve okolja ali upora-
be medicinsko-tehničnih pripomočkov). 
Zelo pomembna je vključitev delovnega 
terapevta v obravnavo in oskrbo oseb z 
boleznijo demence. 

V ta namen smo se v Centru Celostne 
Oskrbe odločili, da znotraj socialnega 
podjetništva združimo storitve, ki pred-
stavljajo edinstveno ponudbo, usmerje-
no v družbeno korist. Ponujamo celostno 
oskrbo usmerjeno k uporabniku, stro-
kovno, kakovostno in cenovno dostopno. 
Gre za storitve zdravstvene nege in oskr-
be, pedikure, fizioterapije ter delovne te-
rapije na domu, dostavo hrane, e-oskrba 
ter dostop do podpornih storitev. 

Primer dobre prakse smo v zadnjih pe-
tih letih delovanja in razvoja novih sto-
ritev uspeli uresničevati v Ljubljani, Kra-
nju, Radovljici, Bledu in na Jesenicah, z 
letošnjim letom pa delovanje širimo še v 
nekaj večjih mest po Sloveniji, v Štajer-
sko, Savinjsko, Dolenjsko, Obalno in Se-
verno Primorsko regijo. 

Sodobna oblika dela v zdravstveni os-
krbi je celostni pristop, ki zagotavlja sta-
rejšim mir, primerno pomoč in nego, 
individualnost in dostojanstvo. Pospe-
šuje in ohranja zdravje, zdravljenje in re-
habilitacijo. Tega se v Centru Celostne 
Oskrbe dobro zavedamo, zato se trudi-
mo postaviti v ospredje uporabnika, nje-
gove potrebe in želje, ki pa so praviloma 
takšne, da si starost želijo preživeti doma, 
ob ustreznih podpornih storitvah.

Na Celjskem smo svojo enoto odprli v 
prostorih Vzajemne, na Ljubljanski cesti 
18b. Dosegljivi smo na telefonu 040 861 
017, elektronski pošti info@cco.si, več o 
našem delovanju pa si lahko preberete 
tudi na spletni strani www.cco.si 

Center celostne oskrbe

POPRAVEK IN OPRAVIČILO

Opravičujemo se za neljubo napako 
v prispevku Društva invalidov Rim-
ske Toplice v oktobrski številki Laške-
ga biltena. V prispevku je bilo namreč 
napačno zapisano, da je bilo Društvo 
invalidov Rimske Toplice ob prazni-
ku Krajevne skupnosti Rimske Topli-
ce organizator tekmovanja v ruskem 
kegljanju in balinanju. Na tekmova-
njih smo samo sodelovali.

Cvetka Teršek,
tajnica DI RT
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Dišalo je po medenjakih

Smo skupina Muce. V skupini je 14 
otrok in vzgojiteljici Kristina in Sabi-
na. Otroci so stari od dveh do treh let. V 
mesecu novembru smo v okviru tradici-
onalnega slovenskega zajtrka ves teden 
namenili pogovoru o čebelah. Ogledova-
li smo si slikanice, jih risali, jih izdelova-
li iz odpadne embalaže, se naučili dekla-

macijo, zaplesali in si ogledali oddajo o 
kranjski sivki. 

Odločili smo se, da si za konec speče-
mo slastne medenjake. Postali smo mali 
peki. Skupaj smo si ogledali recept, po-
imenovali sestavine, ki jih bomo potre-
bovali in se lotili priprave. Najprej smo 
pripravili testo. V posodi smo zmešali 
vse sestavine. Nato smo testo z valjarjem 
razvaljali in z modelčki izrezovali in ob-
likovali medenjake. Otroci so z navduše-
njem opazovali piškote različnih oblik. 
Nekateri otroci pa so testo z dlanmi ob-
likovali v kroglice. Pri delu so bili otroci 
zelo vztrajni. Piškote smo nato odnesli v 
kuhinjo in naše kuharje prosili, da nam 
jih spečejo. Komaj smo čakali, da so bili 
pečeni. Seveda jih je bilo treba takoj po-
skusiti. Ostale pa smo shranili in se z nji-
mi sladkali še v prihodnjih dneh. Mede-

njaki ne le, da so zelo lepo dišali, bili so 
tudi zelo okusni. 

Peka medenjakov ima pridih po do-
mačem, vonj cimeta in medu pa nas je 
spomnil, da so prazniki že pred vrati.

Muce s Kristino in Sabino

Je igra z blatom res tako slaba?

»Ne! Pazi, tam je blato. Pusti to! Uma-
zal se boš! To so besede, ki jih najpogo-
steje otroci slišijo, ko se približajo blatni 
luži. Ja, igra z blatom ni tako zabavna za 
odrasle kot za otroke. Blato večino časa 
povezujemo z nečim umazanim in pol-
nim mikroorganizmov zaradi katerih 
lahko naši otroci zbolijo. Ampak igranje 
z blatom ne samo, da ni slabo, ampak pri-
naša več koristi tako fizično kot čustve-
no. Znanstveniki vedno znova potrjujejo, 
da ima naravno okolje veliko prednosti 

pred standardiziranimi igrišči, saj veli-
ko bolj ustreza otrokovim potrebam po 
stimulativnem in raznolikem okolju za 
igro. V današnjem času je stikov z nara-
vo malo. Igra na prostem je omejena na 
pol ure do uro na dan (in upajmo, da ne 
bo deževalo), igrišča so velikokrat be-
tonska, da se otroci ne umažejo preveč. 
Ampak igra z blatom otroke osrečuje, 
izboljša kognitivne spretnosti in olajša 
koncentracijo. Se spomnite svojega otro-
štva? Najbolj smo uživali v mešanju bla-
ta, zemlje, trave, vode, kamenčkov … Ko 
smo jih presipavali, gradili, kopali, »ku-
hali blatne juhe« in »pekli blatne piškot-
ke«. Na oblačilih in še v čevljih smo do-
mov prinesli nekaj blata. Ampak bilo je 
nepozabno! Blato je masa, ki omogoča 
brezplačno igro in z njim lahko počnete 
nešteto stvari. Ponuja nam preprost na-
čin povezovanja z naravo – ne zahteva 
veliko premikov, saj ga lahko najdemo v 
kateremkoli parku, cvetličnem loncu, ali 
celo doma naredimo svoj kotiček z glino, 
malo zemlje in vode. Blato razvija fino in 

grobo motoriko, spodbuja domišljijo in 
umetniško izražanje, pomaga razlikovati 
teksture in stopnje vlažnosti. Igra z njim 
je lahko individualna ali skupinska (vese-
lje se pomnoži, ko se deli). In tudi mikro-
organizmi, ki jih najdemo v blatu poma-
gajo krepiti imunski sistem in zdravje. Ko 
se otroci plazijo, dajejo roke v usta in se 
igrajo z umazanijo, njihova telesa naseli-
jo prijazni organizmi, ki jih ščitijo in po-
magajo imunskemu sistemu v boju proti 
virusom. 

Glede na vse naštete prednosti igre 
z blatom ni nič čudnega, da se otroci z 
njim radi igrajo, kajne? Namesto da ot-
roke omejujemo, jim raje omogočimo 
brezskrbno okolje za raziskovanje in ve-
selje v naravi. Zatorej, naslednjič, ko se 
bodo vaši otroci zagnali v prvo blatno 
lužo, ki jim prečka pot – starši le pogu-
mno! Sprostite se in uživajte z njimi.

Enota Debro
Zapisala Mirjana B. Stopinšek (in z 

menoj se strinjajo vsi otroci iz skupine 
Kapljice ter Špela)

Lovci na obisku

V Vrtcu Laško radi sodelujemo z raz-
ličnimi ustanovami, društvi in posa-
mezniki. V vrtcu Rečica nas je letos obi-
skalo že veliko različnih ljudi. Najprej 
je v vrtec prišla zobna asistentka Nina 
iz Zdravstvenega doma Laško, ki nam 
je pokazala, kako si pravilno umivamo 
zobe. Kot vsako leto sta tudi letos prišli 
v vrtec Martina in Valentina iz Knjižnice 
Laško. S seboj sta pripeljali kopico knjig 
in nam pričarali poseben dan, poln bra-
nja, smeha in petja. Gasilci iz PGD Re-

čica so nam v mesecu požarne varnosti 
pripravili poligon, na katerem smo pos-
tali pravi mali gasilci. Razkazali so nam 
še gasilska prevozna sredstva ter opre-
mo. Celo telovadili smo v družbi Natje iz 
Zdravstvenega doma Laško. Poleg giba-
nja pa se seveda tudi zdravo prehranju-
jemo; in na dan, ki ga obeležuje celotna 
Slovenija kot dan Tradicionalnega slo-
venskega zajtrka, sta nas obiskala čebe-
larja Marjan in Marko. Z nami sta pojed-
la zajtrk ter nam predstavila pomen čebel 
in čebelarstva.

Ker pa so naše bistre glavice vedoželj-
ne in lačne novih informacij, smo med-
se povabili tudi lovca iz Lovskega društva 
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Rečica. Janko in Toni sta z veliko dobre 
volje in novimi poučnimi informacijami 
prispela v vrtec z veliko opreme in pravi-
mi lovskimi trofejami. Razložila sta nam 
pomen in naloge lovcev, katero opremo 
pri tem uporabljajo, kako skrbijo za živali 

v gozdu, tudi o skrbi za njih pozimi, ko je 
sneg in živali ne morejo najti hrane v na-
ravi. S seboj sta prinesla tudi daljnogled, 
različne piščali, plakate in pobarvanke. 
Dan z njima je bil res poseben. Upamo, 
da še kdaj prideta. 

Zelo smo veseli, ker imamo v našem 
okraju tako prijazne ljudi, ki so vedno in 
povsod pripravljeni sodelovati z nami. 
Vsem skupaj en velik hvala. 

Za majhne in velike iz vrtca Rečica za-
pisala Svetlana Ulaga, dipl. vzg.

Od zrna do kruha

V mesecu oktobru je pri 
Zajčkih v Sedražu dišalo po 
svežih žemljicah in kruhu. V 
okviru oddelka smo izvedli 
projekt OD ZRNA DO KRU-
HA.

S kruhom se otroci srečajo 
vsak dan pri zajtrku, malici ali 
kosilu. Spoznavanje in odkri-
vanje postopka pridobivanja 
kruha je način, kako otrokom 
privzgojiti spoštljiv odnos do 
hrane ter odkrivati in preizkušati nez-
nano. Naša pot raziskovanja se je začela 
s pomočjo raziskovanja zrn pšenice in 
koruze. Zrnje smo si ogledali skozi mi-
kroskop, posejali pšenico na različne na-
čine in ugotavljali, kje bolje uspeva. Z 
igro in plesom smo predstavili tudi žetev, 
mlatenje pšenice ter obisk pri mlinarju. 
Spoznali smo vlogo mlina, si izdelali roč-

ni mlin »na kamen« in mleli zrna z roč-
nim mlinčkom. 

Pri tem smo spoznali, da iz različnih 
zrn pridobimo različne vrste mok. Kaj 
vse lahko nastane iz moke, pa smo raz-
iskali s pomočjo slikanice Pekarna Miš-
maš (Svetlana Makarovič) in ob obliko-
vanju pekarne v igralnici. Izdelali smo si 
stojnico za prodajo pekovskih izdelkov, 
kruh in krušno peč. Tako smo se pre-

izkusili v igri peke kruha in spoznavali 
delo pekov in trgovcev. Naše pridobljene 
pekovske spretnosti smo ob koncu pro-
jekta preizkusili v peki žemljic, ki so bile 
naravnost odlične. 

Če vam bo zadišalo po svežem kruhu, 
pa vas vabimo, da obiščete našo pekarno 
v Sedražu. Kjer pečejo prave pekovske 
miške …

Zapisala: Anja Skarlovnik

Praznični december

December. Mesec, ko vsi slavimo in 
vsi hitimo. Marsikdo od nas ga doživljala 
z mešanimi občutki, kaj moramo in kaj 
resnično v sebi čutimo, da bi morali. To-
liko idej nas obkroža, kaj vse je še potreb-
no narediti, kje vse še moramo sodelova-
ti, kam iti, videti in doživeti ...

Obenem pa se kot mame in vzgojite-
ljice vsako leto srečujeva s spoznanjem, 
da so otroci v tem obdobju zelo nemirni, 
glasni in velikokrat nekateri tudi potrti 
ali vidno izčrpani. Nekaj ni v redu, kljub 
temu da jim omogočamo toliko različ-
nih stvari. Zato čutiva, kako pomembno 
nama je spremeniti način praznovanja 

»veselega decembra«. Ni vedno dobro 
tisto, kar se sveti na zunaj, ker velikokrat 
spregledamo praznino notranjosti. Otro-
ci se primerjajo, dokazujejo in tekmujejo, 
kdo ima več, pri komu se stvari bolj sve-
tijo. In če se želimo temu izogniti, mora-
mo najti nekaj, kjer lahko čisto vsak ot-
rok zasveti.

Zato hodimo mi v gozd. Prav vsak dan 
smo tam. Prav zdaj v teh jesensko zim-
skih dneh, ko se narava umirja, je čas, da 
se mi umirimo z njo. Dotikamo se dre-
ves. Prisluhnemo šumenju listov. Uživa-
mo v jogi sredi narave, se dotikamo tal, 
čutimo, kako so hladna, a ob enem sveža. 
In predvsem si dovolimo, da se tudi nas 
narava dotakne in nas napolni.

Krajši dnevi in tema nas kličejo po 
tem, da se usmerimo vase. Večkrat sedi-
mo v krogu ob svečkah in se pogovarja-
mo. Si vzamemo čas, da se resnično sli-
šimo. Brez cilja. Samo odpremo se in 
občutimo, kaj je v nas. Se spodbujamo in 
smo opora drug drugemu. Se povežemo 
in sprejmemo. 

V tem mesecu veliko pojemo, pred-
vsem v naravi in opazujemo, kako se naš 
zvok širi v tišini narave. Najdemo palice 
in si naredimo naravna glasbila. 

December doživljamo praznično. Ven-
dar ne v potrošniškem pomenu, ampak 
kot globoko in duhovno izkušnjo. De-
cember je čaroben, znotraj njega zaklju-
čimo staro leto, se zahvalimo in si nabe-

remo energijo in moči za 
vstop v novo. Je čas, ko se 
krog sklene. 

Vsem vam želimo, da 
bi ga doživeli prav tako 
čarobno kot mi. 

Vzgojiteljici Mojca 
Vrbnjak in  

Sonja Štorman ter otroci 
iz enote  

Vrh nad Laškim
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Projekt Varno v vrtec in šolo – začetek šole

V projekt Varno v vrtec in šolo – začetek šole so se vključi-
li tudi učenci 6. razreda Osnovne šole Primoža Trubarja Laško 
Nis. Na začetku smo se z učenci pogovorili o varnosti v prome-
tu. Ob slikovnem materialu so učenci povedali na kaj morajo 
biti še posebej pozorni. Poudarili smo pomen upoštevanja pro-
metnih predpisov: varno prečkanje ceste na prehodu za pešce 
ali pri zeleni luči, upoštevanje prometnih znakov, hoja po ploč-
niku, uporaba kresničke in svetlih oblačil z odsevniki v mraku 
in ponoči. Učenci so sami povedali, kaj morajo narediti v dolo-
čenih situacijah. Konkretne primere smo praktično ponazorili 
na prehodu za pešce pri šoli in v razredu. 

Učenci so pri likovnem in tehničnem pouku z učiteljico Majo 
Klevže izdelali maketo naše šole. Pri delu so spoznavali okolico 
šole ter iz papirja izdelali prometne znake, šolo, bližnjo okolico 
šole ter avtomobilčke. Pri izdelavi so uporabili barvni papir, ro-
lice od papirja in živilske folije, škatle, bucike in zobotrebce, sti-
ropor, kopreno, barvno razpršilo in akril. Najprej so učenci po 
demonstraciji izdelave avtomobilčka izdelali vsak svoj avtomo-
bilček. Ugotavljali so sorazmerja med predmeti ter velikosti ko-
les glede na velikost in obliko avtomobilčka. Malo večje škatle, 
ki ponazarjajo našo šolo, so prebarvali z rumeno akrilno barvo. 
Učenci so s črtami ponazorili dve zunanji igrišči, ki ju ima šola. 
Poudarek pa je bil na parkirišču pod šolo, kjer so reka in drevo-
red ter glavna cesta, ki jo prečkaš, da prideš do šole. Izdelali so 
cesto ter prometne znake, ki so postavljeni ob cesti.

Mentorici Maja Klevže in Romana Pohar

Podprimo otroke pri aktivnosti »GREMO PEŠ« v šolo in 
domov

Odrasli rečemo, da otroci hodijo v šolo, čeprav so za aktivno 
hojo v šolo pogosto prikrajšani, ker odrasle skrbi njihova var-
nost. 

Aktivna hoja v šolo in domov je dobra priložnost za redno 
telesno dejavnost in socialni razvoj otrok ter spodbuja vzgojo o 
prometni varnosti ter trajnostnem razvoju. Je dober način, da 
se otroci v družbi vrstnikov vsak dan pred poukom razgibajo in 
nadihajo svežega zraka in tako lažje sledijo pouku. Otroci, ki v 
šolo in domov hodijo aktivno, so dokazano tudi v boljši fizični 

in psihični kondiciji kot tisti, 
ki jih v šolo in domov vozi-
jo. V povprečju so vsak dan 
telesno aktivni več časa in so 
zato tudi bolje telesno prip-
ravljeni.

Večina otrok si želi v šolo 
in domov peš, s kolesom ali 
skirojem in na nas odraslih 
je, da otrokom pomagamo 
te zdrave potovalne navade 
razvijati, saj se s tem učijo o 
prometni varnosti, spozna-
vajo lokalno okolje in posta-
jajo samostojni udeleženci v 
prometu. Otroke je potrebno 
naučiti varnega vključevanja 
v promet. Starši pa lahko k 
temu pripomoremo z zaupanjem, da otroci to zmorejo, saj var-
nosti otrokom na cestah ne moremo zagotoviti samo z infra-
strukturnimi rešitvami. Za to, da bi več otrok lahko aktivno ho-
dilo v šolo in domov, moramo poskrbeti vsi skupaj s posebno 
pozornostjo do otrok na cesti in s prometno kulturo vse dni v 
letu, saj je aktivna šolska pot naložba za prihodnost.

Hoja v šolo otroku koristi večplastno. Otrok tako razgiba svo-
je telo, se nadiha zraka, med potjo sreča sošolca ali prijatelja in 
z njim poklepeta, poskrbi za svojo varnost pri prečkanju ceste 
in s tem razvija še odgovornost do sebe. Poleg tega je pozoren, 
koliko časa potrebuje do šole, izračunati si mora, kdaj mora od 
doma, če hoče priti v šolo pravočasno. Mlajši šolar s tem pri-
dobiva tudi občutek za čas in se uči gledati na uro. S tem razvi-
ja samostojnost, odgovornost, samozaupanje in odločnost, saj 
vidi, da vsakodnevno situacijo pešca obvladuje. Razmislimo za 
kaj vse je torej prikrajšan otrok v svojem razvoju, če ga star-
ši po nepotrebnem redno vozijo v šolo, in v kakšni razvojni 
prednosti je otrok, kjer starši vztrajajo, da hodi sam v šolo in 
domov. 

Tu vidim še dodatno škodo. Namesto da bi za odhod v šolo 
skrbeli in nanj mislili otroci sami, to delajo namesto njih starši. 
Pogosto jim v šolo tudi prinašajo doma pozabljeno telovadno 
opremo, zvezke, učbenike, plakate ... Razmislimo: ali je to, da 
starši popravljamo napake svojih otrok, jih rešujemo iz težav 
in mislimo namesto njih, za njihov razvoj koristno? Je to opti-
malna priprava otroka na življenje? 

V tem šolskem letu smo na PŠ Vrh nad Laškim začeli z ak-
tivnostjo GREMO PEŠ. Z njo želimo učence spodbujati, da bi 
se več gibali ter se znali varno vključevati v promet. Učenci so 
aktivnost odgovorno spreje-
li in v mesecu oktobru zače-
li občasno hoditi iz šole. Svo-
je odhode so skrbno beležili. 
Nekateri so šli tudi devetkrat 
peš namesto s kombijem. S 
tem smo otrokom omogočili, 
da si razvijajo samostojnost, 
odgovornost, samozaupanje, 
samozavest ... Otroci so ob 
dovoljenju, da lahko gredo 
sami peš domov, na obrazih 
kazali zadovoljstvo. Tisti, ki 
so šli največkrat peš, so bili 
ob koncu meseca nagrajeni s 
skromnim darilcem.

Odhod domov iz PŠ Vrh nad Laškim

Tretješolec Tilen Ulaga, nagrajenec me-
seca oktobra GREMO PEŠ
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Vsem učencem čestitamo in upamo, da bodo s tem zgledom 
spodbudili tudi ostale učence k pešhoji. Staršem pa se zahvalju-
jemo za zaupanje. 

Otroci so pripravljeni hoditi v šolo in domov peš, starši pa 
smo tisti, ki smo nezaupljivi do tega, saj nas za otroke skrbi. Pa 
je hoja v šolo res nevarna? Naj vam pomagam razbiti nekaj 
mitov glede pešačenja v šolo. (Povzeto in aktualizirano po: Ak-
tivno v šolo in zdravo mesto - Je hoja v šolo res nevarna? Razbi-
jamo mite! https://www.aktivnovsolo.si/je-hoja-v-solo-res-ne-
varna-razbijamo-mite/).

»Živimo predaleč od šole, da bi hodil.«
Povprečno razdaljo med prebivališčem otrok in osnovno šolo 

peš premagamo v času 20 minut. Kaj pa družine, ki so bolj od-
daljene od šole? V tem primeru lahko starši otroka odložite, ko 
je oddaljen vsaj 10 minut hoje do šole in mu dovolite, da pot na-
daljuje sam ali v vašem spremstvu. Prav tako dovolite otroku, da 
izstopi iz kombija ali avtobusa, kakšno postajo prej in nadaljuje 
pot do doma peš. Tako zmanjšamo število avtomobilov v nepo-
sredni okolici šole, hkrati pa ima otrok možnost, da se pred za-
četkom pouka oziroma po pouku zbistri in razgiba. 

»Hoja v šolo bo utrudila mojega otroka.«
Raziskave so pokazale, da so otroci, ki so zjutraj fizično aktiv-

ni, telesno bolje pripravljeni in pri prvih urah pouka bolj zbrani 
in pripravljeni na učenje ter imajo nasploh boljši učni uspeh.

»Z vožnjo otroka zavarujem pred neznanci.«
Strah pred tem, da bi otrok prišel v stik z neznanci je pri star-

ših vedno prisoten. A če otroka že od malega navajamo na var-
no gibanje v cestnem prometu, lahko omilimo strahove, saj 
vemo, da otrok dobro pozna sosedove otroke, njihove starše ter 
domove in se znajde v lokalni skupnosti.

»Preveč dežuje.«
Na plan z dežniki, nepremočljivimi škornji in palerinami! 

Otrokom je tudi hoja v dežju lahko zabavna. Ni slabega vreme-
na, le neprimerna oblačila!

»Ceste so preveč nevarne za otroke.«
Sprehod v šolo je dobra priložnost, da svojega otroka naučite 

varnega gibanja v cestnem prometu in mu pomagate najti nači-
ne, kako se soočati s tveganimi situacijami. 

»Z vožnjo v šolo poskrbim za otrokovo varnost.«
Zadrževanje vse večjega števila avtomobilov v okolici šole 

zmanjšuje varnost otrok, tako tistih, ki izstopajo iz avtomobilov, 
kot tudi tistih, ki so v šolo prišli peš. Poleg ogrožanja varnosti 
otrok, ki v času jutranjih in popoldanskih konic prihajajo v šolo 
in odhajajo iz nje, gneča avtomobilov pred šolami povzroča tudi 
onesnaženje zraka, kateremu so otroci še posebej podvrženi.

Sodelujte z drugimi starši ali vašo šolo ter se obrnite na kra-
jevno skupnost ali Svet za preventivo in vzgojo v cestnem pro-
metu naj izboljša varnost z urejanjem varnih križišč in peš poti.

Jasna Lapornik, PŠ Vrh nad Laškim

Noč branja na PŠ Šentrupert

V tednu otroka smo na PŠ Šentrupert poleg zanimivih in po-
učnih aktivnosti v sodelovanju s PGD Šentrupert in PP Laško 
izvedli tudi težko pričakovano Noč branja za vse učence naše 
šole.

Ko se je spustil mrak, je na šolskem vhodu v soju barvnih luči 
zažarel napis Noč branja in s tem vabil učence. Kmalu je bilo 
parkirišče šole nabito polno učencev in staršev, ki so nasmeja-
nih obrazov prinašali blazine, odeje, spalne vreče, pliškote in 
seveda knjige. Starši so se poslovili, učenci pa so z navdušenjem 
hiteli pripravljat vsak svojo učilnico oz. spalnico in bralnico.

Kot v mravljišču so potovali stoli in mize iz učilnic, v njih pa 
blazine.

Ena, dve, tri … vse je bilo pogrnjeno in na odejah pripravlje-
ne knjige in nočne lučke.

Preživeti celo noč v šoli ob najljubši knjigi, ob svojih sošol-
cih, prijateljih … ni kar tako. To je velik dogodek, sploh za tis-
te, ki so prvič prespali izven doma. 

Po slastni večerji, pri kateri smo se posladkali s carskim pra-
žencem in kompotom, so sledile aktivnosti.

Najprej smo se vsi skupaj zbrali v največji učilnici, kjer smo 
uživali ob pravljici, ki sta jo doživeto prebrali in odigrali knji-
žničarki Martina in Valentina iz Knjižnice Laško. Nato smo 
skupaj prepoznavali pravljice, reševali uganke, spoznali knjižne 
nahrbtnike in navdušeno prepevali. Koliko razigranosti in sme-
ha! Martina in Valentina nas vedno navdušita, zato smo jima iz 
srca podelili pohvalo in zahvalo za njun trud. 

Nato smo odšli v učilnice, vsak v svojo posteljo. Sledile so 
pravljice, ki so jih prebirale razredničarke in učenci višjih ra-
zredov. Okoli 22. ure smo velike luči ugasnili in ob soju baterij-
skih svetilk prebirali vsak svojo knjigo. Nekateri so postali ut-
rujeni in počasi zadremali. Najbolj vztrajni bralci so se podali 
v razsvetljeno jedilnico in se še za nekaj časa potopili v svet do-
mišljije.

Ko je ura odbila polnoč, je bilo vse mirno, le lučke ob napisu 
Noč branja so živahno utripale in dajale svetlobo, ko smo učite-
ljice tu in tam koga od učencev pospremile na WC. 

Neizmerno prijeten občutek, ko paziš učence – male, velike, 
mirne, navihane, včasih žalostne, drugič navdušene …, a v tis-
tem trenutku noči povsem sproščene, blaženih obrazkov – in 
cela šola diha kot eno …

Jutranje sonce je našo šolo spet predramilo. Po zajtrku so se 
učenci, polni doživetij, otovorjeni z vsemi pripomočki in po-
hvalami, ki so jih prejeli za sodelovanje na Noči branja, vrnili v 
objeme staršev. 

Po mnogih vprašanjih: »Učiteljica, kdaj bo spet noč branja?« 
in iskrivih očkah ob odhodu vem, da je bila naša zadana naloga 
odlično opravljena. 

Zahvala Knjižnici Laško, PGD Šentrupert, Policijski postaji 
Laško in vsem, ki ste kakorkoli pripomogli, da smo s skupni-
mi močmi ustvarili razigrane in poučne dni našim učencem ob 
tednu otroka.

Renata Kolšek, vodja PŠ Šentrupert s svojo ekipo

Jesenska dekoracija mestne knjižnice

V septembru so učenci prilagojenega programa NIS Osnov-
ne šole Primoža Trubarja Laško v času podaljšanega bivanja 
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izdelovali veverice in ježke iz barvnega 
papirja. Prerisovali in izrezovali ter med-
sebojno povezovali so barvne papirje in 
jih sestavljali v celoto. Najprej so okrasili 
šolski hodnik prostorov NIS-a, v začetku 
meseca oktobra pa so pod mentorstvom 
učiteljice Maje Klevže dekoracijo prenesli 
še v Knjižnico Laško in jo popestrili z je-
senskimi barvami. 

V novembru pa so učenci izdelovali 
zimsko dekoracijo za december.

Maja Klevže

Dan odprtih vrat na OŠ Primoža 
Trubarja Laško

V petek, 14. 10. 2022, smo se kot šola 
prvič pridružili praznovanju Erasmuso-

vih dni. Učenci in učiteljice NIS-a smo 
pripravili Dan odprtih vrat. Od 8. do 9. 
ure so se nam pridružili tretješolci in če-
trtošolci z učiteljicami. Od 9. do 10. ure 
pa smo sprejemali zunanje goste, med 
njimi sta bila tudi župan Občine Laško 
g. Franc Zdolšek ter vodja Oddelka za 
družbene dejavnosti g. Dimi-
trij Gril. Zelo smo bili veseli 
obiska upokojenega logopeda 
g. Darija Arsenjuka, ravnate-
lja g. Marka Sajka ter obeh 
podravnateljic ge. Mateje 
Škorja in Karoline Teršek. Za 
učence smo pripravili različ-

ne ustvarjalne delavnice in delavnice s 
področja IKT. Prikazali smo jim uporabo 
aplikacij in programov Bitmoji, Chatter-
Kid, PurposeGames, Jigsaw Planet, Can-
va, ki smo se jih naučili uporabljati pre-
ko naših projektov. Pripravili smo tudi 
razstavo na temo Erasmus+ projektov, ki 

trenutno potekajo ali so po-
tekali na naši šoli. Dogodek 
sta dokumentirala ga. Met-
ka Planko in g. Aljaž Šumej. 
Vsem, ki ste prišli in sodelo-
vali, se najlepše zahvaljujemo.

Valentina Gartner

Tradicionalni 
slovenski 
zajtrk

Vsako leto, 
natančneje vsak 
tretji petek v me-
secu novembru, 

obeležujemo dan slovenske hrane. Na pe-
tek, 18. novembra, smo tudi na šoli An-
tona Aškerca Rimske toplice ter na po-
družničnih šolah v Sedražu, Jurkloštru 
in Zidanem Mostu izvedli tradicionalni 
slovenski zajtrk. Za tradicionalni zajtrk 
smo učencem, učiteljem ter ostalim de-
lavcem šole ponudili ekološko mleko in 
maslo, lokalni pirin kruh, lokalna jabolka 
in med iz šolskega čebelnjaka. 

Življenje čebel na naši šoli spremljamo 
skozi celo šolsko leto, saj stoji šolski 
čebelnjak v neposredni bližini šole. Pri 
krožku in izbirnem predmetu se učenci 
učijo o zgradbi čebeljega telesa, čebelji 
družini, vrstah medu, koristnosti čebe-
ljih produktov, varovanju okolja in ško-
dljivih vplivih človeka na opraševalce. 
Junija smo na šoli prvič točili med. Po 

okusu in barvi sodeč je naš med cvetlični 
med, kar smo tudi potrdili z analizo ele-
ktrične prevodnosti. Naslednje točenje je 
bilo med počitnicami v juliju pri čebelar-
ju Tonetu Krivcu. Naše čebele so pride-
lale dobrih 70 kilogramov prvovrstnega 

cvetličnega medu, ki smo si ga z veseljem 
privoščili na dan slovenske hrane v sklo-
pu tradicionalnega slovenskega zajtrka.

Poleg zajtrka smo v šoli pripravili raz-
lične spremljevalne dejavnosti, kot so 
izdelava unikatne embalaže mleka ter 
mlečnih izdelkov po oddelkih, ki bodo 
popestrili šolsko jedilnico. Prav tako smo 
za vse učence ter zaposlene na šoli s posa-
meznimi učenci ter učenkami v avli šole 
zaigrali in odpeli pesem Čebelar v prire-
jeni različici. Za učence je bil tretji petek 
v mesecu novembru pester in obarvan s 
slovensko in lokalno hrano.

Namen tradicionalnega slovenskega 
zajtrka je pomagati pri osveščanju in pre-
dajanju ključnih sporočil učencem in šir-
šemu krogu ljudi v domačem kraju. Slo-
gan letošnjega zajtrka se je glasil »Zajtrk 
z mlekom – super dan!« in v skladu s tem 
smo na šoli v času malice učencem po-
nudili domače skutine ekološke namaze. 
Pusti skuti smo dodali pražena bučna se-
mena, drobnjak in kaki.

Sendi Selič, vodja šol. prehrane
Foto: Jasmina Oblak
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Veselo v december

Na Osnovni šoli Antona Aškerca Rimske Toplice smo že no-
vembra zakorakali »Veselo v december« s koncertom, za katere-
ga je dihala tako rekoč cela šola. Polni pričakovanj smo priprav-
ljali prireditev za starše in komaj smo dočakali začetek. Posebej 
veseli smo bili, ko smo videli zasedene prav vse stole, ki smo jih 
pripravili za naše obiskovalce, veselilo pa nas je tudi, ko smo v 
svoji sredi ugledali župana Občine Laško, gospoda Franca Zdol-
ška, ki nas je ponovno počastil z obiskom. 

Pod mentorstvom gospe Alenke Štigl so koncert otvorili člani 
dveh otroških pevskih zborov, in sicer Cici OPZ, ki ga sestavlja 
26 prvo- in drugošolcev, in OPZ Sončki, kamor je vključenih 
27 učencev od 3. do 5. razreda. V nadaljevanju smo bili priča 
izvrstnim glasbenim točkam skupin, posameznikov, videli smo 
tudi plesno točko. Posamezne točke smo prepletli tudi z besedo, 
recitacijami in božično zgodbo, kar je pripravila mentorica Kar-
men Keše. Vmes sta zbrane nagovorila tudi ravnatelj Osnovne 
šole Antona Aškerca Rimske Toplice gospod Andrej Podpečan, 
in župan Občine Laško gospod Franc Zdolšek. Med drugim sta 
oba poudarila pomen medsebojnega sodelovanja, povezovanja 
in topline med ljudmi, še posebej v teh prihajajočih prazničnih 
časih. Predvsem pa smo bili ponosni, da se je našemu povabilu 
odzval nekdanji učenec naše šole, sedaj dijak Gimnazije Celje – 
Center, Žan Tovornik. Zapel je pesem Let it snow, v nadaljeva-

nju pa se je pridružil tudi Mladinskemu pevskemu zboru Žarek, 
ki ga prav tako vodi zborovodkinja gospa Alenka Štigl. Pa ven-
dar niso bili učenci in gost Žan edini nastopajoči. Posebej veseli 
smo, da se je po štirih letih zbral Mešani pevski zbor NotnA, 
ki ga sestavljajo zaposleni OŠ Antona Aškerca Rimske Toplice. 
Zbor se je predstavil s kar 16 člani. Sestavljajo ga učiteljice, uči-
telji in hišnika. Da smo koncert zaključili kot se spodobi, smo 
na koncu vsi nastopajoči stopili na oder, bilo nas je več kot 80, in 
skupaj kot skupinski poklon vsem obiskovalcem zapeli Angeli 
živijo skupine ABBA. Pevce je spremljal šolski band AART pod 
mentorstvom gospoda Blaža Guzeja. Band je tudi sicer sprem-
ljal koncert in skrbel za glasbeno podlago pri večini pesmi. Izje-
mno smo hvaležni korepetitorki gospe Teji Štremfelj za klavir-
sko spremljavo pevskih zborov. 

Koncert pa je imel tudi dobrodelno noto. Namesto vstopnine 
smo zbirali prostovoljne prispevke za nakup novih glasbil. Na 
začetku koncerta se je zbralo 180 evrov, vendar se je ob koncu 
znesek več kot podvojil – zbrali smo 477,32 evrov, kar doka-
zuje, da so bili gostje nad koncertom prijetno presenečeni. Na 
koncu smo obiskovalce povabili še na bazar, kjer smo jim po-
nudili adventne venčke, voščilnice, zeliščne in kopalne soli ter 
ognjičeve kreme. S prostovoljnimi prispevki za šolski sklad smo 
zbrali kar 832 evrov. Za vse prispevke, v imenu vseh sodelujo-
čih, iskrena hvala. 

Na koncu naj vam še voščimo kot so vsem zbranim zažele-
le povezovalke koncerta in vas povabimo, da se nam naslednje 
leto pridružite v še večjem številu. 

»Odpri oči, neznano novo leto,
odpri oči, prijazno nas poglej,
postani naš prijatelj, novo leto,
daj nam roko in vodi nas naprej,
popelji nas po najbolj varni poti
in daj nam upanja in daj moči,
da skupaj pridemo v srečnejše čase
miru, dobrote, sprave med ljudmi.« 

    (S. Makarovič)

Karmen Keše
Foto: Jasmina Oblak

ABRAHAM OSNOVNE ŠOLE ANTONA AŠKERCA RIMSKE 
TOPLICE

Ob abrahamu navadno pomislimo na praznovanje odrasle-
ga človeka, ki je dopolnil 50 let. Naš razred, ki se redno dobiva 
vsakih 5 let, je tokrat naredil izjemo in se zbral zato, ker pra-
znuje naša osnovna šola, OŠ Antona Aškerca Rimske Toplice, 
ta lepo zaokrožen jubilej. 

Vanjo smo se preselili v 7. razredu osnovne šole. Razkošje, za 
otroke željne gibanja, je predstavljala velika nova telovadnica, 
opremljena z najrazličnejšimi športnimi orodji. Do takrat telo-
vadnice nismo poznali, saj smo telovadili v lepem vremenu na 
igrišču, v slabem pa v razredu. Tega smo ogrevali z majhnim 
gašperčkom, iz katerega se je večkrat kadilo kot grelo. Central-
nega ogrevanja nismo poznali in ob hudem mrazu smo kar med 
poukom oblekli bunde. Morda ob pomanjkanju energentov, kaj 
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podobnega čaka v naslednji zimi tudi današnje generacije. V 
stari šoli smo malice jedli skupaj, v razredu, v novi pa smo dobi-
li svetlo jedilnico. Kosil v šoli ni nihče poznal, saj so nam doma 
kuhale mame ali babice. Pouk v 6. razredu smo imeli ves čas v 
istem prostoru, sedaj bi rekli, da je bil v »mehurčku«, nova šola 
pa je omogočila specializirane učilnice, med katerimi smo se gi-
bali vsak odmor.

Naša je bila učilnica za slovenski jezik, ker nas je slovenščino 
poučevala naša razredničarka gospa Jožica Barič. Bili smo njena 
prva, a kar navihana generacija. Radi smo jo imeli, čeprav nam 
je odločno povedala, kdaj ravnamo prav in kdaj ne. Prav zato 
smo bili še zlasti veseli tega, da se nam je pridružila ob tokrat-
nem srečanju na šoli in z nami obujala spomine, ki nas povezu-
jejo in nasmejijo. 

Otroci smo odrasli v može in žene, nekateri med nami so tudi 
že stari starši. Žal štirih sošolcev med nami ni več, a smo se jih 
tudi tokrat spomnili. Tudi naša šola se je spremenila, se razširi-
la in obnovila. Zelo smo bili veseli dovoljenja gospoda Andreja 
Podpečana, ki je ravnatelj šole v teh letih, da smo dobrodošli 
ponovno nazaj na ogled sprememb, ki so nastale v petih dese-

tletjih. Že pri šoli nas je prijazno sprejela njegova pomočnica 
gospa Dušanka Klančar in nam posvetila svoj prosti čas, da smo 
si v miru ogledali nove prizidke, opremo, knjižnico, računalni-
ke, prostor za interesne dejavnosti, celo z roboti, skratka vse, kar 
mi še nismo imeli na voljo. Takrat smo v šolo in domov hodili 
peš. Nekateri res le dve minuti, drugi po pet in več kilometrov. 
Jeseni, pozimi in spomladi. Na poti smo se pogovarjali, igrali, 
prepirali in pretepali. Tako je pot minila zelo hitro. Zato smo 
bili in ostali ne le sošolci, temveč tudi prijatelji. Nas druži osem 
let skupnega sedenja v dveh šolah in veliko skupnih spominov, 
ki so danes zelo prijetni. Vsakih pet let se zato zelo razveseli-
mo vabila naših treh organizatork, ki se potrudijo, da nas zopet 
združijo in vsak med nami, ki le more, si vzame čas za skupno 
druženje. Vedno znova pa nas čudi, da je mimo že toliko let.

Naše sporočilo tistim, ki sedaj obiskujete osnovno šolo je, da 
kljub enormni uporabi tehnologije, ne izgubite osebnega stika 
s sošolci, saj bo tudi vam zadrhtelo srce vsakič, ko boste prejeli 
vabilo na srečanje in bodo tudi vaši spomini prav tako zanimivi, 
objemi topli in oči iskrive kot so bili naši ta oktobrski petek, ko 
smo praznovali zlati jubilej srečanja z našo osnovno šolo. 

Vida Lončarič 
Foto: arhiv Cvete Gorišek

Zadnja fotografija našega razreda

Naš 7. razred

GLASBA IN PLES STA NAŠE VODILO

V Kulturnem centru Laško smo v ok-
tobru pripravili 4. revijo komornih sku-
pin in solistov glasbenih šol Slovenije. 
Organizacijo je prevzel Boris Razboršek, 
učitelj diatonične harmonike. Povabilu 
na revijo so se odzvali stanovski kolegi iz 
glasbenih šol Hrastnik, Celje, Ravne na 
Koroškem, Ilirska Bistrica, Novo Mesto, 
Ormož, Trst, njihovi učenci in starši. Na-
stopila je tudi otroška folklorna skupina 
OŠ Radeče - POŠ Svibno ter združeni 
orkester učencev diatonične harmonike 
pod vodstvom Maurizia  Marchesicha. 
Posebnost orkestra je bila, da je imel 
skupno vajo le na dan nastopa. Učenci 

so vadili od jutranjih ur z gostujočim di-
rigentom in usvajali nova znanja na de-
lavnici. Na samem koncertu pa nam je 
Maurizio Marchesich predstavil tudi po-
sebno vrsto harmonike - bandoneon ter 
nanj tudi, ob spremljavi Dejana Jakšiča 
na klavirju, zaigral. Srečanje sta podprla 
Zavod združenje harmonikarjev in Ob-
čina Laško.

Učenca diatonične harmonike Lovro 
Hirci in Jaša Knez, njun mentor je Boris 
Razboršek, sta se v oktobru udeležila 47. 
mednarodnega tekmovanja harmonikar-
jev v Castelfidardu v Italiji in suvereno 
ter uspešno zastopala našo šolo.

V Španskih borcih v Ljubljani je v 
novembru potekal dvodnevni festival 
plesne ustvarjalnosti mladih »Živa«. Na 

Nastopajoči učenci in učitelji na srečanju učencev diatonične harmonike v Laškem
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festival so bile izbrane učenke 5. razreda 
plesnega oddelka in prejele zlati prizna-
nji za koreografiji »Ni pomembno, ko-
likrat v življenju padeš, ampak, da se ved-
no pobereš« in »Muzej je edini kraj, kjer 
čas lahko zavrtimo nazaj«. Mentorici sta 
Špela Medved in Nikita Omerzu.

Prvega decembra sta se učenki troben-
te Valentina Verbovšek in Mija Razbor-
šek udeležili mednarodnega tekmova-
nja Davorin Jenko v Beogradu. Obe sta 
prejeli ZLATO PLAKETO. Njun učitelj 
je Marko Razboršek, korepetitor Dejan 
Jakšič.

V oktobru smo se učitelji in učenci iz-
obraževali na delavnicah; strokovni aktiv 
učiteljev klavirja je pripravil delavnico 
Uvod v jazzovsko improvizacijo in osno-
ve jazzovske harmonije z gostujočim pe-
dagogom Milanom Stanisavljevićem. 
Delavnico za učence in učiteljice plesne-

ga oddelka je vodila mentorica Sara Ba-
čič, naša nekdanja učenka, ki nadaljuje 
plesno izobraževanje na srednji stopnji. 
Učiteljski zbor pa je pripravil samoiz-
obraževalno delavnico Izzivi dela, kjer 
smo izpostavili različne primere dobrih 
pedagoških praks.

V zaključnih dneh meseca novembra 
smo v Kulturnem centru pripravili ko-
mentiran matinejski koncert Zgodba o 
lutnji in kitari. Gostujoči pedagog Boris 
Šinigoj je učencem in staršem predstavil 
vrsto zanimivih strunskih inštrumentov, 
od arabske lutnje do današnje klasične ki-
tare. Na koncertu sta na različne inštru-
mente zaigrala tudi učitelja kitare Anja 
Žafran in Matjaž Piavec. Ob zaključku 
matineje so učenci predavatelju zastavili 
vprašanja o zanimivih inštrumentih ter 
jih tudi preizkusili.

Nakup novega klavirja je pomembna 
pridobitev za šolo. Leta 1998 smo v enoti 
Laško kupili klavir znamke Kawai. Tak-
rat smo gostovali v prostorih Kulturne-
ga centra in je bil to edini klavir v lasti 
Glasbene šole v Laškem. Leta 2013, ob 
vselitvi v prenovljene prostore Glasbene 
šole na Valvasorjevem trgu, smo kupili 
klavir znamke Yamaha in po desetih le-
tih, ponovno klavir Yamaha. V enoti La-
ško imamo sedaj tri klavirje in 8 pianinov 
(en pianino nam je podarila Pivovarna 
Laško, leta 2014). Kot dobri gospodarji 
vse klavirje in pianine redno in strokov-
no vzdržujemo ter jih tako ohranjamo v 
dobri kondiciji. Šolski inventar smo obo-
gatili s kvalitetnim inštrumentom, nanj 
bodo igrali učenci in učitelji naše šole ter 
tudi gostujoči glasbeniki. Sedaj imamo 
možnost, da lahko postavimo dva kla-
virja hkrati na oder. Z obiskom nastopa 
v dvorani glasbene šole, na katerem so 
igrali učitelji klavirja Mojca Lukmar, Bri-
gita Mlakar, Dejan Jakšič, Teja Štremfelj 
in Nina Mole, nas je obiskal tudi župan 
Občine Laško Franc Zdolšek in skupaj z 
ravnateljico Rosano Jakšič sta prerezala 
slavnosti trak ter predala klavir v nadalj-
njo uporabo.

Učenci inštrumentalnega pouka so v 
oktobru in novembru igrali na oddelčnih 
nastopih. V dvorani Glasbene šole, v 
dvorani Kulturnega centra in v prostorih 
OŠ Rimske Toplice smo tako pripravili 
14 nastopov, na katerih je svoje skladbe 
zaigralo 198 učencev. Učitelji so na na-
stopih informirali starše tudi o Knjižici 
koncertov in plesnih predstav ter o Bon-
tonu za dober ton. Učencem, ki so nasto-
pili prvič pa je šola podelila pohvalo za 
prvi nastop. Starši so se lahko ob zaključ-
ku nastopa pogovorili z učitelji o uspeš-
nosti dela svojih otrok v glasbeni šoli.

Šola je s svojim delom vpeta v vse pore 
kulturnega življenja v občini. Učenci so 
z igranjem obogatili kulturne programe 
različnih društev in ostalih. Sodelovali 
smo na Veseli jeseni, v organizaciji vrt-
ca Laško, na Večeru s Tonetom Partlji-
čem, v organizaciji knjižnice v Rimskih 
Toplicah, na srečanju krajanov v Rimskih 
Toplicah, učenke plesnega oddelka so za-
plesale na občinski proslavi v Laškem, 
na srečanju starostnikov nad 80 let v ob-
čini Laško, na predstavitvi knjige patra 
Gržana v Jurkloštru, nastopali na prire-
ditvi Moja dežela lepa in gostoljubna, v 
organizaciji Turistične zveze Slovenije v 
Thermani. Izven šole smo nastopali na 
40. jubilejni reviji zasavskih glasbenih šol 
v Hrastniku in v dvorani glasbene šole za 
naše učence organizirali koncert mlade-
ga pianista Vida Ibica iz Kopra, v okviru 
cikla Pianissimo.

Glasbena šola Laško-Radeče je v lan-
skem šolskem letu, v podporo projektu 
Erasmus+, pripravila prireditev Glasbeni 
tobogan. Na njem so učenci skupinske-
ga pouka peli ljudske pesmi ob inštru-
mentalni  spremljavi učiteljev. V letoš-
njem šolskem letu je nastala 
E-pesmarica, do katere lah-
ko dostopate na povezavi 
https://gslasko-radece.si/ ali 
preko QR kode:

Spoštovani, vabimo vas, da se ob 
poslušanju tudi vi naučite kakšno ljudsko 
pesem ali izštevanko. Vsi, ki znate igra-

ti na inštrumente pa zraven za-
igrajte, oblikujte lastne sprem-
ljave ali ustvarjajte po svojih 
zamislih (likovno, gibno, bese-
dno). E-pesmarico želimo prib-
ližati čim večjemu številu upo-
rabnikom in upamo, da bo tudi 
vam v zadovoljstvo.

Želimo vam prijetne decem-
brske praznike in veliko glasbe-
nih doživetij v letu 2023, z glas-
bo v srcu.

Kolektiv GŠ Laško-Radeče  
in ravnateljica Rosana JakšičNastop učiteljev na otvoritvi novega klavirja Yamaha
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NELI ELA GUČEK IN VERONIKA PADEŽNIK NA FINALNEM 
TEKMOVANJU OTROCI POJEJO SLOVENSKE PESMI IN SE 
VESELIJO

V minoritskem samostanu na Ptuju, je v drugi polovici av-
gusta potekala že 8. sezona tekmovanja Otroci pojejo sloven-
ske pesmi in se veselijo. Projekt organizira družba Radio Tednik 
Ptuj v sodelovanju z občinami in osnovnimi šolami iz Podravja, 
Savinjske regije, osrednje Slovenije in tudi Primorske. Na final-
nem tekmovanju sta se predstavili tudi učenki 8. razreda Osnov-
ne šole Primoža Trubarja Laško Neli Ela Guček in Veronika Pa-
dežnik. V nižji kategoriji, od 1. do 5. razreda, se je predstavilo 12 
pevcev in pevk, v višji kategoriji, od 6. do 9. razreda, pa 14 pevk.

 Iz Laškega se je zbralo kar nekaj navijačev, ki smo se sku-
paj z avtobusom odpeljali do Ptuja, kjer smo kot najglasnejši 
in najštevilčnejši navijači podprli naši predstavnici Laškega. V 
Gostilni Oštirka so poskrbeli za zelo dobre prigrizke, ki smo jih 

odnesli s seboj, da v poznih večernih urah, ko smo se vračali 
nismo bili lačni. Na tem mestu se Miranu Ojsteršku, lastniku 
Gostilne Oštirka zahvaljujemo za podporo. 

Veronika (vokal in lastna spremljava na kitari) in Neli (vo-
kal) sta se predstavili s skladbo Nine Pušlar - Kdo še verjame. 
Konkurenca je bila zelo močna, zato je šla zmaga v druge roke, 
Neli in Veronika pa sta bili kljub temu s svojim nastopom zelo 
zadovoljni, saj je nastop pred tako veliko množico in kamerami 
res nekaj posebnega. Izkušnja, ki je ne doživi vsak. Tekmova-
nje si boste lahko ogledali prvega in drugega januarja na prvem 
programu TV Slovenija. Na tem mestu pa bi se še enkrat radi 
zahvalili vsem, ki ste pred finalom glasovali za Veroniko in Neli 
in jima omogočili, da sta se lahko predstavili na finalnem odru. 
Vsi njuni navijači imamo občutek, da ju bomo v prihodnosti na 
glasbenih odrih še velikokrat slišali in videli.

Andreja Padežnik

Skupinska fotografija Laških navijačev na Ptuju (foto: Miran Ojsteršek)Veronika Padežnik in Neli Ela Guček (Foto: Črtomir Goznik)

V letošnjem letu 
smo v okviru 18. fotografskega nateča-
ja kLAK sprejemali fotografije in opuse 
različnih avtorjev, ki so jih sestavljali štu-
dentje, dijaki in osnovnošolci iz cele Slo-
venije. Skupno smo letos prejeli preko 30 
del na temo VZPONI.

Strokovno žirijo, ki je ocenila prejeta 
dela in izbrala zmagovalce, so zastopa-
li Žiga Gričnik (fotograf, Društvo foto-
grafov Svit), Matjaž Očko (M2O, House 
of M2O) in Rok Deželak (fotograf, RD2 
Photography).

Jakob Pirš

Zimska rekreacija

Z novembrom smo pričeli z zimsko 
rekreacijo! Potekala bo do konca mar-
ca vsako soboto od 18.00 do 20.00 v te-
lovadnici PŠ Debro. Vsak vikend je na 
sporedu odbojka, polovica telovadnice 

1. mesto: Lovro Grabner,  
Gor Dol

2. mesto: Vid Rojc, Orion 3. mesto: Jan Korošec,  
Proti ognjenemu vrhu

Nagrajenci  
18. fotografskega 
natečaja na temo 
Vzponi

Zmagovalci posameznih fotografij:

Kaja Virant, Vzpon alpinista po poškodbi hrbtenjače

Zmagovalni opus:
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pa je na voljo za dejavnosti po dogovoru, med drugim košarko, 
med dvema ognjema, nogomet in badminton. V prihodnje se 
obetajo tudi vodene vadbe, za več informacij pa nam sledite na 
socialnih omrežjih.

Blaž Lenko

Foto: Tajda Velikonja

Koncert ZlatiRock Winter Edition

Po štirih letih pavze se ZlatiRock ponovno vrača v Laško, tok-
rat obarvan v zimske odtenke!

ZlatiRock Winter Edition prihaja še boljši, še bolj rokersko 
obarvan in še glasnejši, kot smo ga spoznali prvič.

Praznično vzdušje in dobre glasbe željni obiskovalci boste 
dodali piko na i koncertu, ki nam ga bodo pričarali MRFY, Jet 
Black Diamonds in El Timo. Se vidimo, vstop je brezplačen!

Dogodek bo potekal pod šotorom na občinskem dvorišču 
Laško od 20.00 naprej. Zeblo nas ne bo, saj bo za tople (in tudi 
hladne) napitke poskrbljeno, grela pa nas bo tudi množica glas-
nih ljudi.

Manca Vorina

Napovednik zimskih dogodkov

• vsaka sobota, 18.00-20.00 – Rekreacija v telovadnici PŠ 
Debro

• nedelja, 18. 12. – Izlet v Woop
• sreda, 28. 12. – Koncert ZlatiRock: Winter Edition
• petek, 30. 12. – Novoletni izlet v Prago
• sobota, 14. 1. – Študentsko smučanje v Nassfeldu

ZNANJE JE ZAKLAD, KI VENOMER 
SPREMLJA SVOJEGA LASTNIKA 

Kitajski pregovor

Človek se uči in pridobiva znanje vse življenje. Pomemben del 
vseživljenjskega učenja predstavlja neformalno izobraževanje.

Pri neformalnem izobraževanju in učenju ne gre za priložno-
stno nabiranje informacij in izkušenj, saj je organizirano, načr-
tovano in praviloma prilagojeno potrebam odraslih. Ni name-
njeno pridobivanju stopnje izobrazbe, pripomore pa k lažjemu 
prilagajanju družbenim in gospodarskim spremembam. 

Letos je bila sprejeta Resolucija o nacionalnem programu 
izobraževanja odraslih v Republiki Sloveniji za obdobje 2022-
2030 (Ur. l. RS 49/22), ki postavlja splošno neformalno izo-
braževanje odraslih na prvo prednostno področje, ukrepi so 
usmerjeni v:
• pridobivanje in zviševanje ravni pismenosti in temeljnih 

zmožnosti,
• izboljšanje splošne izobraženosti,
• medgeneracijsko sodelovanje,
• spodbujanje aktivnega državljanstva in družbeno odgovor-

nega ravnanja,

PRAVI ČAS ZA NOVA ZNANJA!
SIC – IZOBRAŽEVANJE  

ODRASLIH izpostava LAŠKO

vas vabi k vpisu v:
• tečaj angleščine
• tečaj nemščine
• tečaj slovenščine za tujce
• računalniški tečaj
• tematske kuharske delavnice

Skozi vse leto vpisujemo v izobraževalne programe za odrasle:  
Predšolska vzgoja • Ekonomski tehnik • Gastronomija in turizem  

• Pomočnik v tehnoloških procesih • Pomočnik v biotehniki in oskrbi 
• Oblikovalec kovin – orodjar • Inštalater strojnih inštalacij  

• Gastronom – hotelir • Bolničar – negovalec • Trgovec – prodajalec  
• Strojni tehnik • Tehnik računalništva • Tehnik varovanj

Najdete nas v Kulturnem centru Laško, Trg svobode 6, pisarna  
v 1. nadstropju, stranski vhod z glavne ceste, ob sredah med  

8.00 in 12.00. Za več informacij smo dosegljivi vsak dan na:
Telefon: 03 733 89 38, 041 611 172,  

e-pošta: sic.izobrazevanje@guest.arnes.si, www.sc-konjice-zrece.si

Peka piškotov na delavnici Po praznikih diši (Foto: Anja Švab Podkubovšek)

Spremljajte nas lahko tudi na družbenih omrežjih: 

 ŠC Slovenske Konjice-Zreče,  

SIC svetovanje in izobraževanje  sickonjice 

 Šolski center Slovenske Konjice-Zreče, SIC Izobraževanje  
odraslih in svetovanje
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PRVI POHOD PO POTI SREČNO IZ 
LAŠKEGA V ZAGORJE OB SAVI

Tematsko-turistična pohodna pot Pot SREČNO je skupen 
projekt štirih občin, občine Laško, Hrastnik, Trbovlje in Za-
gorje ob Savi. Je pot žive zgodovine, postlane s predanostjo in 
trdoživostjo prednikov. Rudarska zapuščina, ki združuje, ozna-
čuje in oblikuje kraje skozi katere je speljana 29,7 km dolga pot, 
je ustvarjala njihovo identiteto in razvoj. Ime poti simbolično 
predstavlja značilen rudarski pozdrav »SREČNO«, ki je v vseh 
štirih občinah živ še danes.

Pri pripravi projekta ureditve Poti SREČNO so poleg posa-
meznikov zaposlenih na omenjenih štirih občinah sodelovali 
še: Javni zavod STIK Laško in KRC Hrastnik, Rudarsko društvo 
sv. Barbara Sedraž, društvo RMED Srečno Zagorje in RMED 
Perkmandeljc Trbovlje ter RRA Zasavje.

Z otvoritvenim pohodom in s simboličnim prerezom traku 
so pot uradno predali namenu predstavniki vseh, v projektu so-
delujočih občin: župan Občine Laško g. Franc Zdolšek, župan 
Občine Hrastnik g. Marko Funkl, podžupanja Občine Trbovlje 
ga. Maja Krajnik in župan Občine Zagorje ob Savi g. Matjaž 
Švagan.

Udeležence pohoda, teh je bilo na startu 151, je na pot pospre-
mila Vaška godba Vrh nad Laškim, pohodniki pa so se po ce-

lotni Poti SREČNO od Laškega, skozi Hrastnik in Trbovlje vse 
do Zagorja podali s knapovsko trdoživostjo, dobro kondicijo in 
močno voljo. Na več mestih so pohodnike pogostili s pijačo in 
prigrizki. Že po dobri uri hoje so v Govcah postregli z mesno 
štruco, pri Godbenem domu v Hrastniku s staro, tradicionalna 
zasavsko jedjo funštercem, na Ojstrem s koln keksi, v Trbovljah 
pod kipom rudarja Prometeja z odličnimi klobasami »jetrni-
cami«, v Vrtu tete Johance v Evroparku na Cilenci z domačim 
pecivom in čajem, na cilju v zagorskem Pristanu pa z golažem.

Večina pohodnikov se je odločila prehoditi celotno pot, 
zmogli so jo v 8 do 9 urah, nekateri so prišli na cilj tudi prej, 
zadnja pohodnika sta vidno zadovoljna in dobre volje v Zagorje 
prispela ob 19. uri. Za povratek na izhodišče poti v Laško je bil 
organiziran avtobusni prevoz.

Pohodniki so na cilju povedali, da je pot lepa in zanimiva, da 
so občudovali naravo in razgibano hribovito območje ter da se 
lahko ob poti vidi in obišče številne ohranjene objekte in ekspo-
nate tehnične, z rudarstvom povezane dediščine. Vsi po vrsti so 
izrazili željo, da bi pohod postal tradicionalen in zatrdili, da se 
ga že veselijo za naslednje leto.

Organizatorji pohoda se zahvaljujemo vsem in vsakemu po-
sebej za uspešno izvedeno prireditev in se veselimo ponovnega 
snidenja. SREČNO!

Dean Muhovec, STIK
Foto: STIK

• graditev skupnosti in delovanje v njej,
• skupnostno učenje, ki omogoča povezanost učenja s spremem-

bami v okolju,
• trajnostni razvoj in krožno gospodarstvo,
• zdrav življenjski slog,
• ohranjanje in krepitev narodne identitete,
• krepitev kulturne zavesti in izražanja, medkulturnega dialoga 

in sobivanja različnih kultur in podobno.

Na ŠC Slovenske Konjice-Zreče, SIC – Izobraževanje odraslih 
in svetovanje si prizadevamo ponuditi odraslim čim več mož-
nosti vključitve v različne oblike formalnega in neformalnega iz-
obraževanja kot so srednješolski programi za odrasle, delavni-
ce, usposabljanja in tečaji. Naše programe prilagajmo različnim 
interesnim skupinam. 

Za vse, ki že oddajajo nastanitve za turiste in za vse, ki se s 
tem še spogledujejo, smo v novembru v okviru projekta SPOT 
Svetovanje Savinjska na naši enoti v Laškem izvedli brezplačno 

delavnico na temo Kategorizacija nastanitvenih objektov, regi-
stracija nastanitvenih objektov, osnove Airbnb in osnove Boo-
king.com, ki je bila zelo dobro obiskana. 

Prav tako smo na Izpostavi SIC Laško, v prostorih Laške hiše, 
organizirali kuharski delavnici Po praznikih diši ter Sladice v 
kozarcih.

V prihodnje želimo Laščanom ponuditi možnost vključitve 
v jezikovne tečaje (angleščina, nemščina, slovenščina za tujce), 
računalniške tečaje ter tematske kuharske delavnice. 

Naj vam praznični december prinese veselja in lepih trenut-
kov, v novem letu pa vam želimo veliko zvedavosti in želje po 
novih znanjih. Srečno 2023! 

Brigita Kukovič, Helena Škafar
SIC - Izobraževanje odraslih in svetovanje

ŠC Slovenske Konjice-Zreče
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POHODI AKCIJE PO LAŠKIH POTEH 
2022

V spomin na lep običaj iz 18. stoletja, ko so laški tržani preho-
dili trške meje in s tem potrdili, da so še vedno njihova last, smo 
se letos že triindvajsetič podali na 11 km dolgo tematsko-turi-
stično pohodno pot na levem bregu reke Savinje. Jesensko vre-
me nam je bilo naklonjeno in kolona skoraj 250 zgovornih ude-
ležencev pohoda se je počasi vila med okoliškimi hribi. Zelo nas 
veseli zares številna udeležba otrok. Na poti smo se večkrat us-
tavili, tradicionalno na počivališču pod Žikovškim brdom, nato 
v »kevdru« družine Pajek in nazadnje na Trojnem, kjer so se 
krajani ponovno izkazali kot zelo gostoljubni gostitelji. Postregli 
so nam s pijačo in raznovrstnimi, doma pripravljenimi dobro-
tami. Dišalo je na vsakem koraku. Ker smo bili v predvolilnem 
času, so s pogostitvijo ob poti presenetili tudi nekateri županski 
kandidati, kar je dogajanje na pohodu še popestrilo. Večina nas 
je kot vselej pohod zaključila z malico v Gostišču Čater, nekaj 
pohodnikov pa se je odločilo pohod od Turistične kmetije Pirc 
nadaljevati po cesti do centra Laškega. Kakorkoli, vsi smo prišli 
na cilj nasmejani in zadovoljni.

V letu 2022 smo v sklopu akcije PO LAŠKIH POTEH izpe-
ljali osem pohodov, na katerih je skupaj hodilo in se družilo več 
kot 1200 pohodnikov. Žal je zaradi izredno deževnega dne od-
padel pohod po Poti treh cerkva, smo se pa letos prvič podali po 
trasi nove tematske poti Pot SREČNO od Laškega do Zagorja 
ob Savi. Pohod bomo v prihodnjem letu vključili v akcijo po-
hodov PLP in bo pri zbiranju žigov za naziv Zlatega pohodnika, 
podobno kot Anzekov pohod na Svetino, veljal kot osmi pohod 
akcije v enem letu. Organizatorji smo veseli, da vas je veliko ak-
cijo vzelo »za svojo« in da se radi vračate ter redno obiskujete 
pohode. Tudi v letošnjem letu si naziva „zlati pohodnik“ tako 
kot lani, ni prihodil nihče, kar je posledica dveletne situacije ve-
zane na epidemijo. 

Hvala vsem, ki ste kakorkoli sodelovali in pripomogli pri iz-
vedbi in promociji akcij pohodov po urejenih tematskih poho-
dnih poteh na območju občine Laško (med drugim: Občini La-
ško, vsem organizatorjem pohodov, Krajevni skupnosti Laško 
za finančno pomoč in ostalim krajevnim skupnostim, lastni-
kom zemljišč, po katerih so speljane poti, vsem društvom, vsem 
krajanom naselij in posameznikom, ki ste nas na poteh prijazno 

pogostili z različnimi dobrotami, še posebej krajanom naselij 
Širje, Jurklošter, Strmca, Šmihel in Kuretno ...; posameznikom: 
Mileni Suhodolčan, Francu Lesičarju, Janku Cesarju, Tone-
tu Šterbanu, Romanu Gračnarju …; družinam Bevc, Sikovšek, 
Aškerc ...; OŠ Antona Aškerca Rimske Toplice; OŠ Laško; Vaški 
godbi Vrh nad Laškim; vsem sponzorjem, še posebej: Komunali 
Laško, Thermani Laško, Rimskim termam ...; vsem organiza-
torjem pohodov, še posebej: Planinskemu društvu Laško, Strel-
skemu društvu »Celjska četa« Mala Breza, sekcija za kulturno 
dejavnost, Etno odboru Jureta Krašovca pri ZKD občine Laško 
„MOŽNAR“, KD Anton Aškerc Rimske Toplice; vsem sodelu-
jočim gostinskim ponudnikom (Thermani Laško, Rimskim ter-
mam, AquaRomi Rimske Toplice ...); ter vsem ostalim, ki ste na 
različne načine pripomogli k uspešni izvedbi pohodov. Posebna 
zahvala gre Krajevni skupnosti Laško za vsakoletno finančno 
pomoč pri sponzoriranju posameznih pohodov akcije na ob-
močju KS Laško.

Za vas se bomo trudili tudi v naslednjem letu, zato vas že da-
nes lepo vabimo na pohode PO LAŠKIH POTEH 2023 – ozna-
čite si 22. april 2023, ko se bomo v sklopu akcije podali na prvi 
pohod v letu, to je Pohod na Hum.

Naj vas premami narava s svojimi presenečenji, da boste v 
dobri družbi ter v gibanju storili tudi nekaj zase. Z veseljem ho-
dimo po laških poteh.

Dean Muhovec, STIK
Foto: STIK

V Nogometnem klubu Laško smo tudi novembrske dni pre-
živeli na nogometnih zelenicah. Poleg zaključka sezone smo 

pričeli z načrtovanimi aktivnostmi tako na naših zelenicah kot 
tudi na gostujočih.

Naša selekcija U11 se je udeležila mednarodnega turnirja 
SLO CUP KOPER 2022, ki se je odvijal na športnem objektu 
Bonifika. Cilj udeležbe je dosežen, saj so naši nogometaši odi-
grali mednarodno tekmo z vrstniki iz Italije kot tudi tekmo pro-
ti NK Maribor.

Prav tako je selekcija U11 aktivna v zimski ligi, ki jo organi-
ziramo. Tekme devetih klubov se igrajo na igrišču v Hudi Jami 
in za nami sta že dva odigrana kroga. V NK Laško smo ponos-
ni, saj je bil odziv za sodelovanje zelo dober in se nam je v je-
sensko-zimskih aktivnostih pridružilo še osem klubov iz bližnje 
okolice. 

Ker v klubu krepimo naša prijateljstva po celotni Sloveniji, 
smo bili tudi tokrat deležni vabila slovenskega nogometnega ve-
likana. Selekciji U11 in U13 sta bili nagrajeni in sta se odpravili 

NOGOMETNA JESEN-ZIMA V NOGOMETNEM KLUBU LAŠKO
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v Ljubljano, kjer sta odigrali prijateljski tekmi proti vrstnikom 
Nogometnega kluba Olimpija Ljubljana. Za naše otroke je bil to 
poseben dogodek, ki jim bo dolgo časa ostal v spominu. 

Tudi ostale selekcije so aktivne in opravljajo svoj proces dela 
in nestrpno pričakujejo dogodke, ki bodo namenjeni njim.

V mesecu decembru bomo izvedli drugo prireditev za vse 
osnovne šole v občini Laško in s tem še povečali promocijo gi-
banja in zdravega načina življenja za naše najmlajše. Prireditve 
se bosta udeležili tudi najmlajši selekciji našega kluba U7 ter 
U9. Prireditev se bo odvijala v dvorani Tri Lilije v Laškem.

Selekciji U15 in U17 nestrpno pričakujeta zimske priprave v 
Kozjem, kjer bodo preživeli tri nogometne dni.

V zimskem prehodnem obdobju se bomo udeležili tudi dvo-
ranskih turnirjev in s tem poskrbeli, da bodo naši nogometa-
ši in nogometašice aktivni skozi celo tekmovalno sezono. Prav 
tako bomo tudi sami organizirali nogometni turnir za selekcijo 
U13, ki bo 11. 2. 2023 v dvorani Tri lilije. Svoj prihod so potrdili 
naši nogometni prijatelji iz NK Olimpije.

Ker naše cilje pomikamo vedno stopnico višje in smo v do-
seganju teh zelo uspešni, se nam je v letošnjem letu pridružilo 
veliko otrok vseh starostnih kategorij. Tu se ne bomo ustavili in 
znova vabimo k vpisu nove člane. Starost ni pomembna, prav 
tako ni pomembna stopnja nogometnega znanja, saj ga bodo 
otroci usvojili pri nas. 

V kolikor želite, ali želi vaš otrok postati član Nogometnega 
kluba Laško, nas lahko kontaktirate preko e-naslova na info@
nk-lasko.si ali telefonske številke 031/666-526 (sekretar Nema-
nja Arnautović). 

Naši treningi potekajo tako v okviru Otroške nogometne šole 
po vseh šolah in podružnicah (po končanem pouku) ter v okvi-
ru kluba (nogometno igrišče Huda Jama).

Vsem našim članom in vsem občankam ter občanom želimo 
vesele božične praznike in srečno novo leto.

Nogometni klub Laško

PLESNE EVROPSKE 
PODPRVAKINJE
Zaplesale in zablestele

Mlade plesalke jazz in modernega ple-
sa Plesne šole TBA so se z evropskega pr-
venstva, ki je potekalo v Skopju v Make-
doniji, vrnile s srebrom, druga ekipa pa 
se je v hudi konkurenci uvrstila na od-
lično peto mesto. Za dekleta, stara med 
8 in 11 let, ki sicer blestijo na domačem 
parketu, saj so državne prvakinje in pod-
prvakinje, je bilo to prvo veliko tekmo-
vanje. Ob razglasitvi rezultatov so tako 
tekle solze sreče. Kakšna se je utrnila tudi 
trenerkama Manci Langus in Patriciji 
Crnkovič, saj sta z dekleti prvič dosegli 
takšno uvrstitev. „V hip-hop sekciji so v 
naši plesni šoli TBA že beležili uspehe, za 
nas, jazzarje, so pa na evropski ravni to 
prvi večji uspehi. Držimo pesti še za sve-
tovno prvenstvo, ki se bo odvijalo ravno 
v Sloveniji konec novembra,“ sta napove-
dali. 

Dekleta upajo, da bodo 
s svojim talentom in lju-
beznijo do plesa očarale še 
sodnike na svetovnem pr-
venstvu konec novembra v 
Ljubljani. Vesele pa bodo 
tudi domačih navijačev, saj 
spodbuda tako kot pri osta-
lih športih tudi pri plesu 
dobro dene.

Sicer dekleta prihajajo 
kar iz štirih občin; Celja, 
Vojnika, Laškega in Šen-
tjurja. Laščanki Lija Kolar 
in Nea Tisa Gračner pleše-
ta vsaka v svoji skupini, pa vendar se obe 
lahko pohvalita z odličnimi skupinskimi 
rezultati. Dekleta iz skupine, v kateri ple-
še Laščanka Lija Kolar (v skupini pleše-
jo še Tara Jug, Izabela Stušek, Ema Skaza, 
Kaja Perčič, Pia Peperko in Lara Anto-
lič) so s točko 500 Miles postale evropske 
podprvakinje, skupina Nee Tise Gračner 
(v skupini plešejo še Eva Drobne, Enja 
Mladenovič, Lara Rudolf, Ema Skaza, 

Kaja Perčič, Pia Peperko) pa je dosegla 
odlično peto mesto.

»Ples je čudovit šport! Da ti energijo in 
disciplino. Zelo rada plešem.« je opisala 
enajstletna Lija Kolar, ki pleše že od svo-
jega drugega leta, tekmovalni skupini pa 
se je pridružila pred štirimi leti. Podoben 
tekmovalni staž ima tudi preostalih du-
cat deklet. »Ko plešem, sem zelo srečna. 
Vesela sem, ko spoznavamo nove gibe in 
koreografije,« pravi Nea Tisa Gračner, ki 
v TBA pleše že štiri leta. 

Treningi potekajo tudi do šestkrat na 
teden. Tekmovalnega programa  ne va-
dijo prav vsak dan, temveč plešejo pred-
vsem koreografije, s katerimi ohranjajo 
gibčnost, moč in kondicijo. Tudi zato ni 
strahu, da bi se koreografij naveličale. Si-
cer se plesa nikoli ne naveličajo, zatrju-
jejo v en glas, pa četudi večkrat ob tre-
ningih ni časa za druge hobije. Dekleta so 
namreč na začetku sezone opravile avdi-
cijo za tekmovalo skupino, kjer so trenin-
gi pogostejši kot pri drugih plesnih sku-
pinah. Kot dodajajo pa so s plesom stkale 
tudi nova prijateljstva.

Zapisale: mamice plesalk
Foto: osebni arhiv

Evropske podprvakinje v modern malih skupinah (skrajno desno 
Lija Kolar)

Jazz mala skupina 5. mesto na evropskem tekmovanju (levo zadaj Nea 
Tisa Gračner)

Nea Tisa Gračner (levo) in Lija Kolar (des-
no)
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Preden sem se podal na eno izmed 
najbolj nepozabnih izkušenj v svojem 
življenju, sem se moral izkazati na šte-
vilnih pregledih in avdicijah. Producenti, 
skopi z informacijami, dejansko niso da-
jali veliko podatkov o možnosti za ude-
ležbo. Tako sem si, kot običajno, planiral 
letni dopust in se veselil nekaj dni odklo-
pa na morju. Takrat nisem niti slutil, da 
me zares čaka popoln digitalni odklop za 
kar sedem tednov.

Ko sva s partnerko tistega večera se-
dela na plaži in poslušala spokojne zvoke 
morja, sem prejel telefonski klic. Na dru-
gi strani mi je prijazen glas povedal, da bi 
bili zelo veseli, če bi lahko čez dva dni le-
tel v Dominikansko republiko na snema-
nje oddaje Exatlon, ki se je od septembra 
predvajala na Planet TV. Kljub izjemni 
želji da grem, sem si vzel noč za razmi-
slek. Otroci, partnerka, služba … vse to 
me je držalo pokonci do zgodnjega jutra, 
ko je padla odločitev. To je bila enkrat-

na priložnost, ki se ne bo ponovila in je 
ne smem zamuditi. Na oddajo me je si-
cer prijavila punca, tako da sem domačo 
podporo vsekakor imel.

Ni nam preostalo drugega, kot da smo 
predčasno zaključili dopust in se odpra-
vili proti domu, kjer me je čakalo na-
tančno pakiranje. V Exatlon si lahko ne-
sel le omejeno število oblačil, primerne 
barve in dizajna. Lahko si izbral tudi en 
osebni predmet, ki te je v težkih trenut-
kih opominjal in motiviral.

Zgodila se je še ena kratka noč, hitro 
slovo od domačih in že sem bil na letu 
za Pariz. Mislim, da sem šele takrat začel 
dojemati, da gre zares.

Prvi večji šok je bil takoj ob izstopu 
iz klimatiziranega letala. Soparno viso-
ke temperature in za nas neobičajno vi-
soka vlaga (okoli 90 %), so me ob priho-
du pošteno zaskrbeli. Saj vendar že ‘našo’ 
vročino ne prenašam najbolje.

Upal sem, da se bo telo slej kot prej na-
vadilo na nove razmere in da imajo prav 
vsi enake težave. Ker sem prišel z dvote-
denskim zamikom, sem vedel, da so so-
tekmovalci že dodobra aklimatizirani, 
predvsem pa med seboj že precej poveza-
ni. Dodelili so me v ekipo Jadrana (mo-
dra ekipa), za kar sem izredno hvaležen, 
saj so me odlično sprejeli in kljub zače-
tniški smoli neprestano spodbujali.

Sicer verjamem, da bi se tudi v ekipi 
Triglava dobro znašel, saj so vsi spošto-
vanja vredne osebe in športniki po duši 
ter srcu.

Na začetku je bilo na poligonih veli-
ko adrenalina, ob pisku Juretove (op. a. 
Jure Košir) piščalke ti je pulz samodejno 
narastel in takrat si se boril, kot da gre 
za življenje ali smrt. Slednje vedno ni 
bila najboljša odločitev, saj je Exatlon ne 
samo igra hitrosti, ampak tudi igra spro-
ščenosti in dobrih metov. Tukaj sem si 
vseeno malenkost očital, da metov nisem 
nikoli treniral. Kondicijsko sem bil na-
mreč odlično pripravljen, kar se je izka-

Plesni center TBA je kot plesni klub 
registriran v Šentjurju, vendar vse ple-
salke trenirajo v Celju, in sicer v dvorani 
Top Fit. Od 27. novembra do 4. decem-
bra so se plesalke udeležile Svetovnega 
prvenstva v jazz in modern tekmovalnih 
plesih, ki je potekalo v Podčetrtku. Osvo-
jile so zavidljive uspehe. Med plesalkami 
so se uspehov veselile tudi tri Laščanke – 
Pika Božič, Lija Kolar in Nea Tisa Grač-
ner.

Jazz mladinska skupina Mata Hari je 
dosegla vrhunski rezultat - 1. mesto in 
osvojila naziv svetovne mladinske prva-
kinje v jazz plesu. Jazz mladinsko skupi-
no Mata Hari sestavljajo: Pika Božič iz 

Laškega, Živa Krajnc, Živa Čurčič, Klara 
Ana Novak, Uma Kainz, Dominike Iva-
ni in Lina Golihleb. Koreografijo za toč-
ko Mata Hari pa je sestavila Nija Blažan. 
Na svetovnem prvenstvu je nastopilo 26 
plesnih jazz skupin iz celega sveta, am-
pak vrhunska zmaga je ostala na doma-
čih tleh v Sloveniji.

Pionirska jazz skupina je osvojila od-
lično 4. mesto. Nastopilo je 17 skupin. 
Pionirsko skupino sestavljajo: Pia Peper-
ko, Eva Drobne, Kaja Perčič, Nea Tisa 
Gračner iz Laškega, Ema Skaza, Enja 
Mladenovič, Lara Rudolf. Naslov plesne 
točke je: Another one bites the Dust. Ko-
reografijo je sestavila Manca Langus.

Pionirsko plesno skupino modern 
sestavlja sedem plesalk: Tara Jug, Lara 
Antolič, Lija Kolar iz Laškega, Izabela 
Stušek, Kaja Perčič, Pia Peperko in Ema 
Skaza. Dosegle so vrhunsko 3. mesto od 
16 skupin. Koreografijo z imenom 500 
miles pa je sestavila trenerka Manca Lan-
gus.

Mladinska skupina modern pa je v se-
stavi Pika Božič, Živa Krajnc, Uma Ka-
inz, Lina Golihleb, Dominike Ivani, Živa 
Čurčič in Klara Novak dosegla vrhunsko 
5. mesto od 34 skupin. Koreografijo pod 
imenom Casa de papel je sestavila tre-
nerka Patricija Crnkovič.

Meta Božič

USPEHI PLESALK NA SVETOVNEM PRVENSTVU V JAZZ IN MODERN 
TEKMOVALNIH PLESIH V PODČETRTKU

EXATLON JE NEPOZABNO DOŽIVETJE
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zalo tudi v enem izmed bolj epskih dvo-
bojev z nogometašem Michaelom, ko sva 
se na najbolj vroč dan na poligon podala 
kar enajstkrat. 

Po več nastopih sem dobil nekoliko 
več občutka, privadil sem se na okolico, 
na tempo snemanja, na skromno življe-
nje v baraki ter na ljudi okoli sebe. Brez 
njih bi bila moja izkušnja popolnoma 
drugačna, zato sem še danes hvaležen, da 
sem spoznal tako čudovite osebe, s kate-
rimi smo še vedno v rednih stikih.

Najbrž je k temu veliko pripomoglo 
tudi dejstvo, da smo bili skupaj 24 ur na 
dan, sedem dni v tednu, na zelo omeje-
nem prostoru.

Prav tako so nas družili strah pred po-
škodbami, neprespane noči, nadležen 
mrčes, živčnost pred poligoni in strah, da 
ekipi ne bi prinesli dovolj točk.

Vesel sem tudi, da sem spoznal zaku-
lisje snemanja tako zahtevne oddaje in se 
na lastne oči prepričal, koliko ljudi je de-
jansko potrebnih, da vse poteka tako kot 
mora.

Morda kamere niso ujele precej težkih 
razmer v baraki in za vedno si bom oči-
tal, da nisem izkusil prednosti vile. Am-
pak Exatlon je vsekakor bila izkušnja, ki 
bi jo kadarkoli ponovil. 

Spomini nanj so še vedno zelo živi. 
Preživel sem sedem lepih tednov, neod-

visen od telefonov in druge tehnologije, 
spoznal sem, da je pogovor veliko bolj 
iskren ter pristen od tipkanja po tipkov-
nici in da ugodnosti, ki nam jih nudi naš 
vsakdan niso popolnoma samoumevne. 

Aleš Žontar
Foto: arhiv Planet TV

Rudarsko etnološko društvo Brezno 
– Huda Jama

OBISK RUDNIKOV 
HRVAŠKEGA ZAGORJA

V laškem društvu za ohranjanje rudar-
ske dediščine smo tri leta želeli obiskati 
nekdanje rudnike okrog Krapine v hr-
vaškem Zagorju. Kot vemo so laški pre-
mogovnik zaprli pred 30 leti, leta 1992. 
V oktobru smo se po koncu pandemije 
odpravili na obisk nekdanjih rudnikov 
rjavega premoga okrog Krapine.

Rudnik Pregrada se nahaja zahodno 
od Krapine blizu meje s Slovenijo. Za-
četek odkopavanja kvalitetnega rjave-
ga premoga je bil leta 1875. Bil je neko-
liko manjši rudnik kot naš v Hudi Jami 
in je letno nakopal od 50 do 70 tisoč ton 
premoga. V glavnem so kopali premog v 
jamskih rovih, nekaj malega pa tudi na 
površinskem kopu. Obseg letnega izko-
pa je nihal glede na tržne možnosti pro-
daje. Rekorden izkop premoga v »Ug-
ljenokopu Pregrada« je bil leta 1963, ko 
so nakopali 77.100 ton premoga. Tu so 
odkopavali premog do leta 1976. Njego-
vo delovanje je povzročilo razvoj različ-
nih obratov industrije, ki je ta premog 
koristila kot energent. V rudniku je po 

drugi svetovni vojni delalo 500 do 600 
rudarjev. Ob zaprtju rudnika so ga ta-
kratne oblasti, tako kot naš rudnik, uvr-
stile med neperspektivne rudnike, ki jih 
je treba zapreti. Zanimivo je, da je trbo-
veljska premogokopna družba iz rudni-
ka Pregrada od aprila 1912 do decembra 
1913 prezaposlila v Hudo Jamo okrog 50 
rudarjev. Leta 1904 je ta družba začasno 
ustavila proizvodnjo v Hudi Jami in ru-
darje odpustila. Na vzdrževanju jamskih 
rovov je med leti 1905 in 1918 imela za-
poslenih le 20 rudarjev. Za izpolnitev 
enoletnih kadrovskih potreb so raje pre-
stavili v Hudo Jamo rudarje iz Pregrade, 
kot pa zaposlovali nove delavce. Danes v 

Pregradi ni nobenih sledi, da je tam, kdaj 
deloval rudnik. Kustos muzeja Pregrada 
dr. Davor Špoljar je v njihovem muzeju 
odprl oddelek o rudarstvu in predstavil 
rudarjenje v tem kraju. Rudarske svečane 
uniforme so za muzej pripeljali iz Nemči-
je, ker v domačem kraju niso našli nobe-
ne. Muzej zajema tri zbirke, poleg rudar-
ske še numizmatično in lekarniško. 

Po ogledu muzeja smo se zapelja-
li mimo Krapine proti vzhodu do kraja 
Radoboj, kjer smo spoznali zgodovino 
tega kraja. To nam je predstavila kustosi-
nja njihovega muzeja mag. Ivana Hazulin 
Pospiš, ki je postavila rudarsko zbirko. V 
začetku 19. stoletja so tu našli velike za-

Aleš Žontar, ki sicer prihaja iz Prež-
ganja pri Ljubljani, že štiri leta živi v La-
škem. Je strasten gorski in trail tekač ter 
večkratni državni prvak v gorskem in 
cestnem maratonu. Je športnik z dušo 
in srcem. Obožuje naravo, hribe, rad 
kolesari, še najraje pa čas preživi s svo-
jima dvema sončkoma. Žana ima 9, Jan 
pa 11 let. Zagotovo sta bila najbolj stra-
stna navijača oddaje Exatlon. Zaposlen 
je v Slovenski vojski, kjer opravlja delo 
RKBO* izvidnika. Zaposlitev, ki je si-
cer daleč od filmskega urjenja vojakov, 
vendar vsekakor zahteva predanost in 
disciplino. Slednje Alešu ne manjka, saj 
je kondicijsko izvrstno pripravljen in se 
tudi po Exatlonu lahko kosa z najboljši-
mi slovenskimi trail tekači.

*radiološka kemična biološka obramba
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loge žvepla, ki se je takrat uporabljalo v 
vseh panogah gospodarstva. Takrat se je 
razvitost posamezne države merila po 
tem, koliko žvepla je porabila. Zaradi ko-
ličin in čistosti žvepla je postal Radoboj v 
svetu poznano nahajališče žvepla in osre-
dnje v Avstro-Ogrski. Žveplo so pridobi-
vali pod zemljo v rudniku, zato so za to 
delo zaposlili rudarske strokovnjake in 
delavce iz rudnika v Idriji. Avstro-ogrska 
vlada se je odločila za odprtje rudnika in 
intenzivno izkopavanje leta 1811. V dveh 
letih so postavili rudarsko naselje in pri-
peljali strokovnjake iz drugih rudnikov. 
Zaradi pomembnosti tega rudnika so tu 
postavili tudi rudarsko glavarstvo za ta 
del države in pospešili razvoj kraja. Leta 
1833 so odprli za rudarske in okoliške ot-
roke osnovno šolo, kar je bila takrat ve-
lika redkost. Do leta 1864 je bil rudnik 

v lasti države, nato pa je prešel v zasebne 
roke. Pridobivanje žvepla v Radoboju se 
je po koncu prve svetovne vojne ustavi-
lo. Sredi 19. stoletja, okrog leta 1850, so 
na teh površinah začeli z izkopavanjem 
rjavega premoga. Delno so ga kopali za 
taljenje in destilacijo žvepla, delno pa za 
energent v okoliških steklarnah.  

Velik problem teh rudnikov je bil tran-
sport rude do uporabnikov, ali do naj-
bližje železnice. Po prvi svetovni vojni so 
od rudnika premoga postavili dobre šti-
ri kilometre dolgo žičnico do železniške 
postaje v Krapini. Drugi problem rudni-
ka pa je bil v tankih slojih premoga in s 
tem skromno produktivnostjo. Leta 1948 
so rudnik premoga Radoboj zaprli in žič-
nico prestavili v rudnik Pregrada. Nek-
danje rudarje so zaposlila druga krapin-
ska podjetja. V kraju Radoboj ni vidnih 

sledov nekdanjega rudnika žvepla in pre-
moga. V njihovem muzeju so leta 2017 
postavili rudarsko razstavo z eksponati 
in fotografijami za ohranjanje rudarske 
dediščine. Ob urejanju centra Radoboja 
so leta 2005 na dan sv. Barbare in rudar-
skega praznika postavili kip radobojske-
mu rudarju in tako počastili spomin na 
številne rodove tamkajšnjih rudarjev. Pa 
čeprav je poteklo 75 let od zaprtja rudni-
ka.

Dan smo zaključili v krapisnki gostilni 
»Preša« in spoznavali dobrote kulinarike 
hrvaškega Zagorja. 

Obisk teh rudnikov je bil namenjen 
spoznavanju, kako v teh časih v drugih 
rudarskih krajih skrbijo za ohranjanje 
rudarske dediščine in njeno vključevanje 
v turistično ponubo. 

Andrej Mavri

ZŠAM

POMOČ ŠOLARJEM

Člani ZŠAM Laško smo tudi v letoš-
njem letu sodelovali pri varovanju otrok 
v akciji »prvi šolski dan«. Varovali smo 
pri osnovnih šolah v Laškem in Rimskih 
Toplicah, pri prihodu učencev v šolo in 
vrnitvi domov. Posebno pozornost smo 
tudi tokrat namenili najmlajšim udele-
žencem v prometu, ki so prvič zakorakali 
po šolskih poteh. Za varnost je skrbelo 13 
naših prostovoljcev, ki so opravili več kot 
80 prostovoljskih ur. Med opravljanjem 
dela so naši člani opazili, da so vozniki, 
žal, še vedno premalo pozorni na pešce, 
ki prehajajo cestišča, zlasti pri šolah, kjer 
so ta še posebej izpostavljena in dobro 
označena.

Vsem članom, ki ste svoj prosti čas 
namenili varovanju otrok, se vam naše 

združenje iskreno zahvaljuje in vas pozdravljamo s šoferskim pozdravom Srečno vo-
žnjo!

Tajnik ZŠAM Laško David Ožek

Združenje borcev za vrednote NOB

ARABSKI PRIJATELJI PETNAJSTIČ  
V ŠENTRUPERTU

Ob žalostni obletnici zadnjega boja Celjske partizanske čete 
je Združenje borcev za vrednote NOB Laško 28. avgusta organi-
ziralo spominsko svečanost s kulturnim programom, v katerem 
so sodelovali Mešani pevski zbor Šentrupert, Vaška godba Vrh 
nad Laškim in arabski glasbenik Ali R Taha. 

Pred 81 leti se je 27. avgusta jedro čete s petimi borci umakni-
lo v Šentrupert. Zjutraj tega dne so se ustavili v Plavčevem mli-
nu in nameravali tam na skednju predaniti in si odpočiti. Zara-
di izdaje se je dopoldne ob 10. uri začel poslednji boj obkoljene 

skupine. Po šestih urah obstreljevanja, kljub pozivom k predaji, 
ni nič kazalo, da bi dobro prikriti partizani prenehali z odpo-
rom. Zato so se Nemci odločili za požig s slamo kritega skednja. 
Ko je bilo poslopje v plamenih, se je Jože Mlakar – Iztok sku-
šal prebiti iz skednja v gozd in bil pri tem ubit. Na pogorišču so 
Nemci naslednji dan našli štiri zoglenela trupla, kar priča o tem, 
da je skupaj z borcem, ki se je skušal prebiti, v zadnjem boju 
Celjske čete sodelovalo pet partizanov. To so bili Vilč Šlander – 
Grom, Mirko Vrčkovnik – Džoni, Jože Srebotnik, že omenjeni 
Jože Mlakar – Iztok in Palestinec Mehmed Junis. 

Od leta 2008 so se vsakoletnih spominskih svečanosti v Šen-
trupertu udeležili člani Arabskega kluba v Sloveniji in pomagali 
počastiti spomin na Celjsko četo in njihova palestinska pripa-
dnika Abdula Karima in Mehmeda Junisa iz Jeruzalema. Takrat 
smo odkrili spomenik borcem Celjske četa, saj je predhodne-



61

DRUŠTVA

ga uničilo in odplavilo neurje. Tudi letos 
je delegacijo Arabcev vodil predsednik 
kluba dr. Fouad Al-Mansour in nagovo-
ril prisotne. Dr. Al-Mansour je letos že 
petnajstič sodeloval na spominski sveča-
nosti v Šentrupertu. V teh letih je skle-
nil številna znanstva z domačini Šentru-
perta in laške občine. Rojen je leta 1948 
v kraju Homs v Siriji. Leta 1968 je prišel 
študirat v takratno Jugoslavijo in se vpi-
sal na Fakulteto za strojništvo v Ljubljani. 
Po koncu študija se je vrnil v domovino 
in zaposlil, da je izpolnil svoje obveze kot 
sirski štipendist. Sledila je vrnitev v Lju-
bljano na doktorski študi, ki ga je opravil 
leta 1987. Od leta 1989 je kot raziskova-
lec zaposlen na Inštitutu Jožef Štefan, kjer 
še vedno dela, z družino pa živi na Vrh-
niki. Je mednarodno priznan strokov-
njak s področja energetske učinkovitosti 
in industrijskih energetskih sistemov. Ob 

službi pa že vrsto let predseduje Arabske-
mu klubu v Sloveniji. 

Ta klub je bil ustanovljen februarja 
1992 kot kulturno društvo, ki združu-
je slovenske državljane arabskega pore-
kla in skrbi za krepitev vezi med arabsko 
in slovensko kulturo. Člani kluba izhaja-

jo iz mnogih arabskih držav, so različnih 
veroizpovedi in v glavnem diplomanti 
slovenskih fakultet, in njihovi svojci. V 
klubu občasno delujeta tudi amaterski 
plesna in folklorna skupina, slednja je z 
arabskimi plesi nekajkrat nastopila tudi v 
Šentrupertu. 

V pripravah na vsakoletno spominsko 
svečanost v Šentrupertu pa poleg predse-
dnika sodeluje tudi član kluba Almuta-
sem Assayed, ki je kot strojni inženir do 
pred kratkim delal v hrastniški steklarni. 
Zaradi bližine bivanja večkrat pride v La-
ško, kjer ga kličemo Semi.

Letos pandemija ni več ogrožala izved-
be spominske svečanosti in v Šentrupert 
je prišlo ponovno veliko arabskih prija-
teljev. 

Andrej Mavri
Foto: Lado Zupančič

MEMORIAL ŠTEFANA ŠEMROVA

Prvega oktobra je Območno združenje veteranov vojne za 
Slovenijo Laško (OZVVS) priredilo tradicionalno memorial-
no srečanje in druženje ter strelsko merjenje moči v spomin na 
mnogo prezgodaj preminulega našega člana Štefana Šemrova. 
Prireditev je bila odlično izpeljana ob sodelovanju Območne-
ga združenja slovenskih častnikov Laško (OZSČ) in Strelskega 
društva Dušan Poženel Rečica pri Laškem.

Letos mineva že 16. leto od njegove smrti. Polkovnik Štefan 
Šemrov je bil ustanovni član OZVVS Laško ter tudi OZSČ La-
ško in član obeh združenj vse do svoje prezgodnje smrti. Umrl 
je star komaj 51 let. Delegacija, ki so jo sestavljali življenjska so-
potnica Štefana Šemrova in predstavniki OZVVS Laško, je med 
samo prireditvijo položila venec na grob pokojnega in se poklo-
nila njegovemu spominu. Tudi letošnje prireditve sta se udele-
žila njegova sestra Saša in brat Rajko.

Prireditev se je pričela s slovensko himno, ki jo je na trobento 
zaigral naš član Rok Turnšek, in z minuto molka, v spomin na 
vse naše člane, ki so preminuli v letošnjem letu. Vsem prisotnim 
je tudi tokrat izrekel dobrodošlico župan Občine Laško Franc 
Zdolšek, ki nam je zaželel tudi prijetno tekmo in druženje.

Slavnostni govornik je bil Božidar Sevšek, predsednik Pokra-
jinskega odbora veteranov vojne za Slovenijo. V svojem govoru 
se je dotaknil spomina na pokojnega Štefana Šemrova, sode-
lavca in prijatelja ter človeka, ki je bil pripadnik prve generacije 

Šole rezervnih oficirjev (ŠRO) v Ljubljani. Svojo profesionalno 
vojaško kariero je pričel že daljnega 1977. leta v OŠTO Laško in 
jo nadaljeval v Pokrajinskem štabu TO (PŠTO) Zahodno štajer-
ske pokrajine (ZŠP). Bil je tudi prvi organizator MSNZ za celj-
sko območje in nato načelnik štaba ZŠP. Tudi po koncu osamo-
svojitvene vojne je opravljal odgovorne poveljniške dolžnosti v 
Slovenski vojski (SV). V činu polkovnika je bil od leta 2000. Vse 
do svoje smrti je bil poveljnik 38. Štaba teritorialnega poveljstva 
SV. Ogromno časa je posvetil svojemu delu v štabu, poleg tega 
pa se je ob delu tudi izobraževal in hotel pridobiti fakultetno 
izobrazbo. Žal ga je prehitela bolezen in prezgodnje slovo od 
svojih najbližjih. 

Naša prireditev je manj tekmovalna in postaja vse bolj druže-
nje v spomin na preminulega Štefana Šemrova. V času, ko neka-
teri potvarjajo vse resnice, ko iščejo privilegiran položaj v druž-
bi, ko si posamezniki lastijo vse zasluge za zmago v vojni leta 
1991 in ko negirajo obstoj Teritorialne obrambe, je naše druže-
nje še kako potrebno. Druženje aktivnih veteranov vojne za Slo-
venijo nam omogoča, da spomin na neko resnico ne bo nikoli 
zbledel. Štefan Šemrov je bil in bo vedno ostal naš soborec, pri-
jatelj, kolega in tovariš.

Pri izvedi memorialnega tekmovanja v streljanju z MK pu-
ško na pištolsko tarčo na razdalji 25 m je tokrat sodelovalo 17 
ekip, članov Območnih združenj veteranov vojne za Slovenijo 
(OZVVS) iz Laškega, Celja in Šoštanja ter Območnega zdru-
ženja slovenskih častnikov (OZSČ) iz Laškega. Tekmovanja se 
je udeležila tudi ekipa, ki so jo sestavljale življenjska sopotnica 
Štefana Šemrova, njena sestra in njena vnukinja, ena vnukinja 
pa je bila pridružena drugim ekipam. Letos sta sodelovali tudi 
dve družinski ekipi, od katerih je bila ena ekipa KOVAČEVIH, 
sestavljena iz Štefanovih nečakov in sina enega izmed njih, dru-
go pa je sestavljala družina TURNŠEK, katere vsi so naši člani.

Na tekmovanju je zmagala pri moških ekipa OZVVS Šoštanj, 
drugo mesto je zasedla ekipa OZVVS Celje in tretje mesto ekipa 
Združenja Sever Laško. Pri ženskah je zmaga šla v roke I. ekipi 
OZSČ Laško, drugo mesto je osvojila II. Ekipa OZSČ Laško in 
tretja je bila ekipa OZVVS Laško. Zmago med posamezniki je 
slavil Jože Čanč iz OZVVS Šoštanj, drugo mesto je pripadlo To-
niju Kalšku iz OZVVS Celje, tretji pa je bil Rok Turnšek iz eki-

ZVEZA VETERANOV
VOJNE ZA SLOVENIJO

OZVVS LAŠKO
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pe družine Turnšek. Med posameznicami je slavila Sonja Seme, 
članica ekipe sorodnikov, druga je bila Metka Zemljič, članica 
OZSČ Laško in tretja Romana Jakopič, prav tako članica OZSČ 
Laško. 

Na koncu naj se zahvalim vsem sodelujočim za udeležbo in 
druženje. Še posebna zahvala pa gre Strelskemu društvu Dušan 

Poženel Rečica pri Laškem in Moškemu pevskemu zboru iz La-
škega. Na koncu naj povem, da je za skromno pogostitev poskr-
bel naš vedno marljivi član Ivan Vudrag. Še enkrat hvala v ime-
nu vseh, ki smo se ta dan družili in preživeli lep dan. 

Za OZVVS Laško, Rudi Kavzer

POVELJNIKU BLAŽU KRAVOGLU V SLOVO

Mnogo prezgodaj smo se 
poslovili od našega tovari-
ša, veterana vojne za Slove-
nijo, stotnika Blaža Kravogla 
(1948-2022), v osamosvojit-
venih časih poveljnika 3. ba-
taljona 31. partizanske - lahke 
brigade Teritorialne obrambe 
Republike Slovenije.

Stotnik Blaž je poleg svojih 
zahtevnih nalog na delu v Pa-

pirnici Radeče, uspešno opravljal tudi dolžnosti, ki so mu 
kot članu častniškega zbora v TO bile naložene tako s stra-
ni nadrejenih poveljstev in pričakovane od svojih podreje-
nih pripadnikov. Pomnili ga bomo kot zavednega Slovenca, 
zapriseženega domoljubju in časti ter spoštovanju človeko-
vih pravic in dolžnosti; sploh med vojno za samostojno Slo-
venijo leta 1991 so te njegove lastnosti prišle do izraza in 
s pogledom čistega obraza, kot pritiče častniku slovenskih 
oboroženih sil. 

Po vojnih dogodkih smo Slovenci dobili svojo - Sloven-
sko vojsko, s katero domoljubne in veteranske organizacije 
dobro sodelujemo. Tovariš Blaž se je vključeval tako v delo 
Zveze slovenskih častnikov, Zveze veteranov vojne za Slove-
nijo. Nepozabna je njegova vloga poveljnika pohodne enote 
Društva za ohranjanje spomina na pohod XIV. divizije La-
ško, v zadnjem obdobju pa je predvsem skrbel za zelo dobro 
delo Krajevne organizacije ZZB NOB Radeče.

Zbornika o osamosvojitvenih dogodkih iz let 1990-1991 
za območje Laškega in Radeč žal ni uspel dokončati; delo 
bomo skušali člani organizacij, ki jih je s svojim udejstvo-
vanjem skorajda zadolžil za to, dokončati in objaviti tudi in 
predvsem v njegov spomin.

Poslovili smo se od tovariša, ki nam ga je bolezen mnogo pre-
zgodaj odtrgala iz naših vrst, tovariša in prijatelja, za katerim 
je nastala praznina; ostal pa bo v naših spominih in mislih, ko 
bomo v častniških in veteranskih vrstah nadaljevali njegovo pot.

Družini in vsem bližnjim še enkrat izrekamo iskreno soža-
lje; ti, tovariš Blaž, pa počivaj v miru in naj ti bo lahko domača 
gruda.

Območno združenje slovenskih častnikov Laško in
Območno združenje veteranov vojne za Slovenijo Laško

Konec meseca oktobra 
so se na domačiji Stanka 
in Sonje Selič v Leskovci 
na pobudo Konjerejskega 
društva Vrh nad Laškim 
zbrali člani društva in do-
mačini ter pripravili prikaz 
kožuhanja – ličkanja koru-
ze. Pravzaprav to ni bil le 
prikaz, saj je bilo potrebno 
skožuhati kar zajeten kup 
koruze, ki pa ga je trideset 

parov pridnih in izkušenih rok hitro pospravilo. Kožuhanje so 
zaključili s prijetnim druženjem ob pogostitvi, ki jo je v zahvalo 
za opravljeno delo pripravila družina Selič. 

Prav je, da se tovrstna tradicionalna kmečka opravila ohra-
njajo in prenašajo na mlajše generacije, saj je to del naše dediš-
čine, ki ne sme zamreti. Zato zahvala družini Selič, da je prispe-
vala k temu.

Tone Krivec

Konjerejsko društvo Vrh nad Laškim

TRADICIJA OHRANJANJA STARIH 
KMEČKIH OPRAVIL
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LOVSKI KRST 

V Lovski družini Jurklošter cenimo 
znanje in tradicijo naših prednikov, zato 
vsako leto z velikimi pričakovanji pripra-
vimo LOVSKI KRST. Tudi letos je zele-
na bratovščina pokazala, da ta, izredno 
težak preizkus, obvlada do zadnje po-
drobnosti. Zelencu Janezu je sodni zbor 
predočil trdno obtožnico in sodnik Gre-
gor, ki je zaradi odsotnosti dolgoletnega 
sodnika Staneta v tej vlogi nastopil prvič, 
je prisotno družbo prepričal s suverenim 
in seveda poštenim sojenjem. Kot veleva 
tradicija, je bil zelenec tudi veterinarsko 
pregledan. Na obtožbe in druga vpraša-
nja je seveda odgovarjal stanu primerno, 
a si je zaradi izredno spoštljivega obnaša-
nja prislužil naklonjenost vseh prisotnih. 
Tudi zagovornik je svoje delo dobro op-
ravil, saj je bil zelenec ob koncu procesa 
z vinom in palico krščen in tako sprejet 
kot polnopravni član zelene bratovščine. 
Letos smo prireditev Lovski krst, ki s pri-

kazom ohranja pomemben – lovski del 
kulturne dediščine tudi prijavili na razpis 
Krajevne skupnosti Jurklošter, ki je prire-
ditev tudi finančno podprla. Hvala vam! 

Ohranjanje tradicije je tudi druženje. 
Še posebej tesne vezi smo spletli z Lo-
vsko družino Šentjur, s katero smo tudi 
pobrateni. To jesen smo velikokrat so-
delovali; prvič smo v Jurkloštru prip-
ravili polhanje, konec oktobra pa se je 

ekipa LD Jurklošter odpravila v Šentjur 
na lomljenje in ličkanje koruze (pa še 
domov smo jo pripeljali). Zaradi velike 
škode, povzročene od divjih prašičev, so 
nam Šentjurski lovci priskočili na pomoč 
pri skupnem lovu – zraven so pripeljali 
bogato malico in kuharja, tako da nam 
v prvem snegu ni bilo prav nič hudega. 
Dobra malica, zakurjena peč in dobra 
družba so vedno tiste priložnosti, ki jih 
izkoristimo za druženje, pa tudi za bolj 
resne debate. S hvaležnostjo za dobre od-
nose smo, ko smo letos že tretjič spletli 
adventne venčke in okrasili kočo, enega 
pripravili tudi za LD Šentjur. 

Dobre odnose imamo tudi z Ribiško 
družino Laško. Na letošnjem prvem sku-
pnem lovu, ki tradicionalno poteka zad-
njo nedeljo v oktobru na Mrzlem polju, 
so se nas z »zadnjim pogonom« usmili-
li ribiči, ki so nam pripravili odlične po-
strvi in tako poskrbeli za še eno prijetno 
druženje. 

Ob koncu leta želimo vsem bralkam in 
bralcem Laškega biltena vesele božične 
praznika in srečno novo leto 2023!

Urška Knez,
Lovska družina Jurklošter

POLICIJA SVETUJE IN 
OPOZARJA

PIROTEHNIKA

Ker pa smo že v mesecu božično novo-
letnih praznikov, za katere je najbolj zna-
čilna uporaba pirotehničnih izdelkov, ki 
na žalost v veliki meri predstavlja nevar-
nost in ne veselje, vam podajamo nekaj 
osnovnih nasvetov oziroma opozoril.  
1. Pirotehničnih izdelkov kategorije 1 

ni dovoljeno prodajati mlajšim od 
14 let. Gre za ognjemetne izdelke, ki 
predstavljajo zelo majhno nevarnost, 
povzročajo zanemarljivo raven hrupa 
in so namenjeni uporabi v strnjenih 
naseljih, vključno z ognjemetnimi iz-
delki, ki so namenjeni uporabi v sta-
novanjskih zgradbah in drugih zaprtih 
prostorih. Tipični izdelki so bengalske 
vžigalice, pokajoči vložki za cigarete, 
pasje bombice, vžigalice s pokom itd. 

2. Izdelkov kategorije 2 ni dovoljeno 
prodajati mlajšim od 16 let. Gre za 
ognjemetne izdelke, ki predstavljajo 
majhno nevarnost in povzročajo nizko 
raven hrupa in so namenjeni uporabi 
na omejenih območjih na prostem. Ti-
pični izdelki so rimske svečke, majhna 

ognjemetna kolesa, bengalične bakle, 
baterije in kombinacije, rakete itd. 

3. izdelkov kategorije P 1, T 1 in baterij 
ter kombinacij kategorije 3 do 1000g 
neto mase eksplozivnih snovi in fon-
tan kategorije 3 do 750 g neto mase ek-
splozivnih snovi pa ni dovoljeno pro-
dajati osebam, mlajšim od 18 let. 

Uporaba pirotehničnih izdelkov kate-
gorije 1, katerih glavni učinek je pok, je 
dovoljena le od 26. decembra do 1. janu-
arja, pa tudi takrat teh izdelkov ni dovo-
ljeno uporabljati v strnjenih stanovanj-
skih naseljih, v zgradbah in vseh zaprtih 
prostorih, v bližini bolnišnic, v prevoznih 
sredstvih za potniški promet in na povr-
šinah, na katerih potekajo javna zbiranja. 
V stanovanjskih zgradbah in drugih za-
prtih prostorih je dovoljeno uporabljati 
le ognjemetne izdelke kategorije 1, ki so 
namenjeni takšni uporabi. Izdelki so v ta 
namen tudi označeni.

Mladoletnikom do 14. oziroma 16. 
leta starosti je dovoljeno uporabljati 
pirotehnične izdelke kategorij 1 in 2 le 
pod nadzorstvom staršev ali skrbnikov.

Prepovedana je predelava, uporaba 
v drugih predmetih, lastna izdelava ter 
preprodaja pirotehničnih izdelkov. V po-
liciji ugotavljamo, da je največ poškodb 
ravno pri takšni prepovedani uporabi iz-
delkov in uporabi pirotehničnih izdel-

kov, ki niso bili kupljeni v prodajalnah 
z dovoljenjem pristojnega organa oz. so 
bili kupljeni na črnem trgu. 

Nepremišljena, neprevidna in objestna 
uporaba pirotehničnih izdelkov pogos-
to povzroči telesne poškodbe (opekline, 
raztrganine rok, poškodbe oči itd.), moti 
živali ter onesnažuje okolje.  

Policisti bodo dosledno ukrepali pro-
ti vsem, ki bodo kršili določbe o upora-
bi pirotehničnih izdelkov. Za posamezni-
ke je predvidena globa od 400 do 1200 
evrov. 

Kljub vsem prizadevanjem policije, 
se moramo zavedati, da je neprimerna 
uporaba pirotehničnih izdelkov pro-
blem vseh, zato prosimo vse, predvsem 
pa starše, skrbnike, učitelje in vzgoji-
telje, da z opozarjanjem na nevarnosti 
in možne posledice takega početja ter s 
svojim lastnim zgledom pripomorejo k 
preprečevanju in zmanjšanju posledic. 
Vsi skupaj poskrbimo, da bo letošnji de-
cember minil mirno in brez poškodb, ki 
bi bile posledica uporabe pirotehničnih 
izdelkov. 

Vse lepo, predvsem pa zdravo, mirno 
in varno, vam v prihajajočem letu želi 
PP Laško. 

Vodja policijskega okoliša  
Robert Bezamovski 
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od 11. 12. do 5. 1. sobote, nedelje, 
prazniki:  
15.00 - 17.00 oz. 
po dogovoru  
(tel. 041 756 201)

Kartuzija Jurklošter Razstava jaslic Zavod Odon Jurklošter,
Društvo ljubiteljev jaslic  
Slovenije

15. 12., četrtek 16.00 Laška hiša Kulinarični večer STIK Laško

16. 12., petek 18.00 Rimske Terme Utrinek nesmrtnosti – prireditev  
ob 110-letnici smrti  
Antona Aškerca

Kulturno društvo Anton 
Aškerc Rimske Toplice,  
OŠ Antona Aškerca

19.30 Kulturni center Laško Cheek to cheek – Maja Keuc in 
Uroš Perić

STIK Laško

17. 12., sobota 16.30 Hiša generacij Laško Kino: Nodi reši božič Hiša generacij Laško

20. 12., torek 16.00 Hiša generacij Laško Adventna pekarna Hiša generacij Laško

21. 12., sreda 9.00 - 11.00 Zgornji vrt Savinje Praznični domači kotiček STIK Laško

19.30 Kulturni center Laško Igor in zlati zvoki STIK Laško

22. 12., četrtek 16.00 - 18.00 Laška hiša Praznična priprava čajnih mešanic STIK Laško 

17.00 - 19.00 Dom svobode  
Zidani Most

Prihod Dedka Mraza in Božička Kulturno društvo Svoboda 
Zidani Most

17.00 - 19.00 Knjižnica Laško Lutkovna predstava  
Dobri zlobni volk

Knjižnica Laško, Vrtec Laško

23. 12., petek 17.00 Občinsko dvorišče Predbožično rajanje STIK Laško

19.30 Kulturni center Koncert učiteljskega zbora Primus 
Laško

Primus, STIK Laško

25. 12., nedelja 18.00 Hotel Thermana Park Božični koncert orkestra Akord Thermana Laško

26. 12., ponedeljek 11.30 Aškerčev trg Žegnanje konj Zveza Možnar

18.00 Telovadnica PŠ Šentru-
pert

Štefanovo v Šentrupertu KUD Šentrupert in  
KS Šentrupert

27. 12., torek 19.00 Športna dvorana Tri li-
lije

Tradicionalni božično-novoletni 
koncert Laške pihalne godbe  
in Mažoret Laško

KD Laška pihalna godba

28. 12., sreda 9.00 - 11.00 Zgornji vrt Savinje Praznični domači kotiček STIK Laško

17.00 Večnamenski dom v 
Rimskih Toplicah

Praznično popoldne s prihodom 
Dedka Mraza

KD Anton Aškerc,  
Rimske Toplice

20.00 Občinsko dvorišče ZlatiRock winter edition LAK

29. 12., četrtek 16.00 Hiša generacij Laško Adventna pekarna Hiša generacij Laško

20.00 Občinsko dvorišče Slovo od starega leta STIK Laško

31. 12., sobota 20.00 Bazeni termalnega cen-
tra Thermane Laško

Družinsko silvestrovanje z »mavrič-
nimi samorogi«

Thermana Laško

9. 1., ponedeljek 17.00 Aškerčeva domačija, Se-
nožete

Aškerčev literarni večer ob  
obletnici rojstva Antona Aškerca

KD Anton Aškerc, Rimske 
Toplice

12. 1., četrtek 19.30 Kulturni center Laško Tutošamato, predstava STIK Laško

13. 1., sobota 8.00 ŽP Rimske Toplice Zimski sprehod po Aškerčevi poti KD Anton Aškerc, Rimske 
Toplice

18. 1., sreda 19.30 Kulturni center Laško Laški ansambli STIK Laško

26. 1., četrtek 18.00 Kulturni center Laško Večer plesne ustvarjalnosti Glasbena šola Laško

16. 2., četrtek 19.30 Kulturni center Laško Paloma, predstava STIK Laško



Tukaj preverite, 
kaj vse vas čaka v

prazničnem Laškem!

2022

Predbožično rajanje 
s prihodom Božička
Petek, 23. 12. 2022, 

ob 17.00, 
občinsko dvorišče

Žegnanje konj
Ponedeljek, 26. 12. 2022, 

ob 11.30, 
Aškerčev trg

ZlatiRock winter 
edition – koncert 

skupine Mrfy
Sreda, 28. 12. 2022,

 ob 20.00, 
občinsko dvorišče

Slovo od starega leta 
s skupino Marvin in 

Vilijem Resnikom
Četrtek, 29. 12. 2022, 

ob 20.00, 
občinsko dvorišče

Laško, Slovenia

www.lasko.info

Tradicionalni 
božično-novoletni 

koncert Laške
pihalne godbe in 

Mažoret Laško
Torek, 27. 12. 2022, 

ob 19.00, 
dvorana Tri lilije

Srečno 2023!

December je čas, ko se naše, vaše in moje Laško odene v praznično podobo. 
Prav je, da praznične luči, ki jih nosimo v sebi zasijejo tudi navzven.

Udeležite se številnih dogodkov, ki jih pripravljamo snovalci prazničnih vsebin. 
Privoščite si še potep med prazničnimi okusi Laškega, 

njihovimi ustvarjalci in zgodbami. 
Ne spreglejte tistih, ki se ponašajo s certifikatom Okusiti Laško.
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Tigrasta muca, stara približno 8 
mesecev, je sterilizirana, na začetku 
malo plašna, nato pa prijazna.

Psička je stara približno 2,5 let, je sred- 
nje rasti (22 kg) in ima srednje dolgo 
črno dlako. Je prijazna in igriva, rabi 
malo več časa, da se navadi na človeka.

Spoštovane občanke in občani!

Ob iztekajočem letu se vam iskreno 
zahvaljujemo za sodelovanje in zaupa-
nje, za vse dobro v doživetih zgodbah.

Tudi živali govorijo, pričakujejo od 
nas, da jih poslušamo in jim dajemo 
priložnosti. Naše poslanstvo je skrb za 
zdravje živali in zadovoljstvo njihovih 
imetnikov.

Verjamemo, da s pozitivnim delova-
njem in sodelovanjem lahko delujemo 
v dobrobit živalim in ljudem, da lahko 
skupaj dosežemo vse dobro, kar nam 
prinaša srečo in pozitivne misli priho-
dnosti. Z neobremenjenostjo in iskre-
nostjo lahko spreminjamo dvome v 
uspeh, trenutno nemogoče spreminja-
mo v mogoče. Dobro se vedno vrača z 
dobrim. 

Želimo vam blagoslovljene božič-
ne praznike in vse dobro v novem letu 
2023, ki naj bo prepojeno z vero, upa-
njem in medse-
bojnim zaupa-
njem.

Kolektiv  
Veterinarske  

postaje Laško
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Info: WWW.RIMSKE-TERME.SI, info@rimske-terme.si, 03 574 2000

Instagram Facebook Brošura

MEDICINSKI CENTER VALETUDA
• PROTIBOLEČINSKA TECAR TERAPIJA  (20 min): 30 €                                                                                                             

Spodbuja naravne procese celjenja v notranjosti tkiv in je v  
kombinaciji z manualno terapijo odlična za hitro ozdravitev.  
Še posebej dobri rezultati so pri bolečinah v hrbtenici, boleznih 
sklepov in obsklepnih tkiv, revmatičnih boleznih ...

GLAMUROZNO SILVESTROVANJE
• Svečana silvestrska večerja v A la carte restavraciji Sofi ja ali 

v Restavraciji cesarja Ferdinanda z živo glasbo in pestrim 
animacijskim programom. Od 120 €/osebo.

WELLNESS CENTER AMALIJA
• OBISK SVETA SAVN VARINIA     

Uravnovesite vaše telo v fi nskih, parnih in infrardečih savnah.
• KOPANJE PO 18. URI, od 9 € dalje 
• C VITAMIN NEGA OBRAZA (60 min): 80 €    

Učinkovita pomlajevalna nega obraza  z aktivno učinkovino  
vitamina C.

• MOŠKA NEGA OBRAZA (45 min): 55 €    
Sproščujoča nega obraza z masažo obraza.

• 

Info: 

Carobna dozivetja v Rimskih termahCarobna dozivetja v Rimskih termahCarobna dozivetja v Rimskih termahCarobna dozivetja v Rimskih termahČarobna dozivetja v Rimskih termahCarobna dozivetja v Rimskih termahCarobna dozivetja v Rimskih termahˇ



Posebna praznična
ponudba darilnih bonov:

“Čas zase 2023”
Darilni boni za kopanje in pester nabor wellness storitev 
najmanj 25% ugodneje! Odlična ideja za obdarovanje 
najbližjih, pa tudi sebe. Več na thermana.si.

Za informacije 
in enostaven 
spletni nakup 
skeniraj QR 
kodo:


